
Na osnovi Pravilnika o sofi-
nanciranju novih delovnih 
mest z namenom zapos-
lovanja brezposlenih oseb, 
objavljenem v Uradnem vest-
niku občin Ormož in Ptuj št. 
33/93 

POZIVAMO 
UPRAVIČENCE ZA 

VLOŽITEV V LOG ZA 
S O F I N A N C I R A N J E 
SAMOZAPOSLITVE 

ALI ZAPOSLITVE 
BREZPOSLENIH 

O S E B 

1. Do sredstev v višini 
30.000,00 SIT za sofinanci-
ranje brezposelnih oseb je 
upravičen prejemnik, ki se je 
samozapcxsIil ali je zaposlil 
brezposelno osebo, pri-
javljeno na Uradu za delo 
Ptuj. 

Delovna mesta se bodo sof-
inancirala do višine proračun-
sko zagotovljenih sredstev za 
leto 1993. 

2. Vlogi mora biti priložena 
fotokopija pogodbe Re-
publiškega zavoda za zapos-
lovanje, s katerim so bila odo-
brena namenska sredstva, in 
fotokopija obrazca M-l/M-2 
(potrdilo o prijavi-odjavi za 
pokojninsko in invalidsko 
zavarovanje in zdravstveno 
varstvo). 

3. Vlogo z dokazili 
predložite na naslov: Občina 
Ptuj, Sekretariat za družbene 
dejavnosti, Mestni trg 1. 

SEKRETARKA 
Silva čerček , dipl. 

R e n t - a e a r 

MONACO 
V 062/7»».040 NOHSTOr 
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Vesel bozic iz 

Evrodisneyland je evropska ET-^^T^ZZD 
pravljica. To so uresničene sanje otrok I 
in staršev, dedkov in babic, tet in stricev 
...Se posebej sedaj v prazničnem in prednovoletnem 
času je obisk te pravljične dežele izredno velik, saj jo 
krasi nešteto lučk, obeskov ter božičnih drevesc. V 
samem centru, na začetku osrednje ulice, so postavili kar 
20 m visoko božično drevo, ki je še posebej bogato 
okrašeno. Zm tem drevesom se vsako popoldne prične 
velika božična parada, v kateri v velikem blišču nas-
topajo vsi legendarni junaki Disneyjevih risank. A njen 
vrhunecje šele na koncu, ko štirje pari jelenov na velikih 
saneh iz daljne pravljične zimske dežele ob velikem 
navdušenju obiskovalcev pripeljejo Božička. ''Vesel 
božič in srečno novo leto.''' vzklika in njegove utrujene 
roke neprestano vračajo pozdrave neštetim obiskoval-
cem iz vsega sveta. 

M. Ozmec 

Crifiodnji praznicm dnevi so 
priložnost za premislek o preteklem in 
bodočem, so pa tudi priložnost, da se 
prepustimo svečanemu razpoloženju. 

Skupščina občine ^tuj in Jzvrsni 
svet Skupščine občine C^tuj vam želita 
lep božič in srečno 199i. leto. 

ORFEJCKOVA 
PARADA'93 

Osrednja prireditev razprodana - na 
ogled javna generallca 

Le šc tri dni in v dvorani Srednješolskega centra bodo 
zadonele viže Orfejčkove parade '93. Vsebino in nastopajoče 
predstavl jamo v posebni prilogi Tednika, kjer je objavljena tudi 
velika Mercatorjeva križanka z nagradnim fondom 30.000 to-
laijev. 

Na j d o d a m o le še pr i je tno tolažilno novico za vse tiste, ki so 
ostali brez vstopnic za osrednjo večerno predstavo, saj je ta . 
Zaradi izredno velikega zanimanja smo se odločili, da si boste 
lahko po znižani ceni 500 tolarjev ogledali popoldanskojavno 
generalko, ki se bo pričela ob 14. uri. Veliko glasbenih užitkov 
vam želimo! 

-O M 

ALFI in NJFGOVI MUZIKANTJE 
PTUJSKIH 5 

Ans. JOŽETA EKARTA 
PRIMORSKI FANTJE 

NA(;ELJ 
BRATJE IZ OPLOTNICE 

VRTNICA 
MAREIA INTERNATIONAL 

PREROD 
ŠTAJERSKIH 7 

ŠTIRIE KOV AČI 
PTUJSKI INSTRUMENTALNI ANSAMBEL 

Ans. MIRA KLINCA 
Ans. TONIJA VERDERBEIUA 

VINOTEKA 
KARAVAN'S 

SLOVENSKI KVINTET 
BRENDV 

KORADO BI /T:TI 
ALEKSANDER JEŽ 

SANJA MLINAR 
EDVTNELISER 

LLKA in PEPI 
ter SLA VICO ŠTERMAN iz NIZOZEMSKE 

PREDPRODAJA VSTOPNIC: 
RADIO-TEDNIK PTUJ 

in Turistična agencija 
ANKA 

Generalni pokrovitelj C0NEX10 Domava - prodajalne SOLII) 
POKROVITEIJI: okrepčevalnica GASTRO 

Salon pohištva ŠMIGOC BOl.CAR- AGROAVTOMHTAl. 
PTLJSKA Mi^EKARNA GRADIŠ - GPG PTUJ 
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Kosanje umirajo... 
Božični čas 

j C čas d nižin-
ske intimc. 
Družina, ki je 
med letom 
raztepena in 
preziiposlena 
z opravki in 
televizijo, se 
na božič stisne 

Branko Cestnik skupaj. Vsem 
je lepo. Napetosti so pozabljene, 
prabitna čustva obujena. 

Ko smo zaviti v prijetno ob-
jaslično rjizpoloženje, je prav, da 
se spomnimo tudi vseh tistih 
revežev, ki - kakor betlehemsko 
Dete - nimajo svojega doma in 
morajo spati na prostem. Go-
vorim o "klo.šarjih". 

"Dane'štaki količek,ko'švuns 
šol," bi rekli na Hajdini in z be-
sedo "liček" označili abstraktno 
pifiarsko osebnost, ki joje šolanje 
oddaljilo od stvarnosti. Da bi se 
izognil tej nevarni deviaciji in bil 
komu vsaj v nečem koristen, med 
drugim že tretje leto sodelujem z 
dobrodelno organizacijo "San 
Vi ncenzo". Vsak petek zvečer s še 
nekaj prostovoljci krožimo po 
ulicah in ponujamo brezdomcem 
toplo večerjo. V treh urah razde-
limo okrog sto petdeset obrokov. 

Koga srečamo na ulicah? 
Klasičnih "klošarjev" bolj malo. V 
glavnem naletimo na vzhodno-
evrospke in severnoafriške 
priseljence, ki so v Italiji videli 
oblubljeno deželo. Dela je malo 
in tako so se znašli dobesedno na 
cesti. Čez dan se klatijo po mestu 
in iščejo zaslužek, zvečer se zbi-
rajo okrog dobrodelnih ustanov 
in vržejo vase krožnik toploh 
makaronov, čez noč pa spijo v 
zapuščenih avtomobilih, ne-
dograjenih stavbah, pod mostovi, 
v parku... 

Med njimi najdeš vse mogoče 
in nemogoče človeške profile: od 
hrvaških dezerteijev do 
neapeljskih prostitutk, od arab-
ski h žeparjev do poljskih garačev, 
od uličnih filozofov do beračev 
zamegljenega spomina in izse-
sanega razuma. Zlasti trije 
klošaiji so se mi globoko vtisnili v 
spomin. 

Lani septembra je prišel v Rim 
osemnajstletni Poljak Marek -
čeden, vesel in navihan fant. 
Prišel je v Italijo, ker je sanjal o 
Kanadi. "Zaslužiti toliko, da si 
priskrbim kanadsko vizo in 
kupim karto za Toronto," je po-
jasneval s pomočjo prevajalca. 
To, da je spal pod mostom in 
"zaenkrat" še ni našel dela, ga ni 
obremenjevalo. 

Ko je Marek prvič čakal v vrsti 
na makarone in sendvič, se je 
zagledal v lepo prostovoljko nje-
govih let - živahno Valentino. 
Med njima seje hitro razvil - bolj 
zabaven kot resen - ljubezenski 
"čiv-čiv". Valentina seveda ni klo-
nila Marekovi navihanosti, 
Marek pa tudi ni podlegal Va-
lentinini očarljivosti. Kanadski 
sen je bil premočen. Njuno po-
govarjanje in hahljanje je 
naredilo vzdušje okrog lonca 
ma ka ro nov bolj sp rošče no. 

Marek ni našel dela. Postajal je 
zamorjen. Oči je imel vedno bolj 

rdeče (pot mostom pač piha). 
Preden je izginil neznano kam, 
sem ga še nekajkrat videl: od-
soten, pijan in umjizan seje preri-
val v vrsti. Lepa Valentina ga ni 
več zanimala. In Bog ve, ali je še 
ostalo kaj od kanadskih .sanj in ali 
trdo življenje ni ugnobilo še ene 
mladosti. 

Sprejeti krožnik makaronov 
zahteva od klošarja vsaj nekaj 
ponižnosti: priznati mora in vsem 
pokazati, daje prisiljen prositi. 

Ko smo nekega večera delili 
hrano večji skupini Arabcev, je 
mednje na stopnice sedel visok 
črnec. S seboj je imel majhnega 
psa. Pristopil sem in mu ponudil 
krožnik makaronov. Prijazno in 
ponosno je odklonil rekoč, da se 
je samo slučajno ustavil tukaj. 
Bilo mu je nerodno. Vedel sem, 
daje lačen. 

Medtem so nekateri Arabci 
končali večerjo. Precej 
makaronov so pustili na 
krožnikih. Pobral sem jih in 
pripravil lepo porcijo za psa, kije 
že od vsega začetka milo gledal 
po testeninah. Črnec mi je zago-
tovil: "Ni treba! Doma ima hrane, 
kolikor hoče". Bolj kot njemu 
semverjelprosečimpasjimočem. 
In res; pes je urno pohlastal por-
cijo makaronov. Enako se je 
zgodilo tudi zdrugo. Šele pri tretji 
seje umiril in začel-kot pravimo-
"uživati v prehrani". Njegov 
gospodar se je narejeno smehljal 
in kar naprej ponavljal: "Glej ga! 
Doma imavsega, pa še tukaj hoče 
vse pojesti! Tega psa sploh več ne 
razumem. Čudna žival, kajne? 
Kakor da nima kaj jesti! ..."Ostal 
mi je v spominu kot žalostna po-
doba strtega človeka, ki se na vse 
načine trudi hoditi pokončno. 

Nedolgo tega sem se približal 
kupu škatel iz kartona. Prisluhnil 
sem in slišal pod kartonom di-
hajoče bitje. Spoštljivo potrkam. 
"Kaj bi rad?" se oglasi globok, 
neprijazen moški glas. "Ali boste 
povečerjali, gospod?" vprašam 
previdno. "Ne," me odbije osomo 
kupkartona i n nadaljuje: "Kdo pa 
ste? Karitas?" Karton se začne 
premikati. Iz nekakšne luknje 
prikuka neobrita in bleda glava z 
vsemi znamenj^ prehlada in pod-
hranjenosti. "Čuj ti, smrkavec, 
pusti me na miru! Nisem te klical 
...Nemislisi,dadelašdobrodelo, 
če tem lenuhom delišvečerjo. Že 
dve leti spim na ulici, živim ob 
kruhu in vodi in ti povem, da ni 
revežev, so samo lenuhi," je začel 
svojo petminutno pridigo, nabito 
zjezo in psovkami. 

Zvedel sem, dajevpenziji in da 
si je služil kruh kot sindikalist. 
Klošarsko življenje si je izbral 
sam, ker je bil sit družbe ter 
njenega čvekanja o socialni 
pravičnosti in podobnem. 

"Ali si razumel?" me vpraša po 
petih minutah. "Da, gospod," mu 
odgovorim. Nato poskušam 
znova: "Krožnik makaronov pa le 
boste, mar ne?" Bleda, nahlajena 
glava meje še enkrat opsovala in 
se potegnil med karton. 

Včasih - med klošarji - prideš 
prav tudi kot koš za smeti, kamor 
ti nesrečneži lahko iztresejosvojo 
grenko dušo. 

TEDNIK 
TEDNIK je naslednik Ptujskega tednika oziroma Našega dela, ki ga je us-
tanovil Okrajni odbor uF Ptuj leta 1948. Izdaja Zavod za radijsko in 
časopisno dejavnost RADIO- TEDNIK PTUJ. 
UREDNIŠTVO: Franc Lačen (direktor in glavni urednik), Ludvik Kotar 
(odgovorni urednik), Jože Šmigoc (pomočnik odgovornega urednika in 
lektor), Jože Bračič, Ivo dani, Majda Goznik, Darja Lukman Žunec, Martin 
Ozmec, Marija Slodnjak, Vida Topolovec, Nataša Vodušek in Milena Zu-
panič (novinarji). 
TEHNIČNO UREJANJE: Slavko Ribarič. 
PROPAGANDA: Oliver Težak, telefon 776-207 
Naslov: RADIO-TEDNIK, Raičeva 6,62250 Ptuj, p.p. 99; telefon (062) 771-
226;faks (062) 771-223. 
Celoletna naročnina 3.120 tolarjev, za tujino 6240 tolarjev. 
Ptuj: 52400-603-31023. 
Tisk: GZP Mariborski tisk, Maribor. 
Po mnenju Ministrstva za informiranje Republike Slovenije št. 23158-92z 
dne 12. 2.1992 se šteje Tednik za izdelek informativnega značaja iz 13. 
točke tarifne številke 3, za katerega se plačuje davek od prometa proizvo-
dov po stopnji 5 odstotkov. 

Slovenski vinski prvaki 1993 
Kmetijski novinarji Slovenije so v petek, 10. decembra, že petič v zadnjih letih 

razglasili slovenske vinske prvake. Slovenski vinski prvak lahko postane vino, 
kije prejelo na mednarodnem vinskem sejmu v Ljubljani najmanj veliko zlato 
medaljo ali naziv šampion. 

Gostitelj letošnje razglasitve prvakov je bila 
vinska klet v Gornj i Radgoni, seveda zato, ker 
e njihova zlata radgonska penina prejela na 
ctosnjem vinskem sejmu naziv šampion. 

Poleg nje so letošnji vinski prvaki še: chardon-
nay 1992 Dušana in Si vije Kristančič iz 
Medane, sauvignon 1992 Srečka Srebrniča, 
Ccglo - Dobrovo, sauvignon 1992 - pozna 

trgatev Bogomirja Vrecla iz Zgornjih Hoč, ru-
landec sivi pinot 1991 iz Radgonskih goric, 
laški rizling 1991 - izbor, KZ Kostanjevica, laški 
rizling 1986 - izbor, Vina Brežice, ter tramincc 
1986 - izbor, Vinogradniškega gospodarstva 
Kapela. 

JB 

Ormož postaja zanimivo naku-
povalno mesto 

v 

Se ne tako dolgo so hiteli Ormožani in drugi prebivalci krajev ob meji s 
Hrvaško po nakupih proti Varaždinu in Cakovcu. Če si preračunal (ulično) 
menjavo med slovenskim tolarjem in hrvaškim dinarjem, so bili nekateri 
izdelki na Hrvaškem resnično cenejši. Posebna gneča je bila konec tedna in ob 
plačilnih dnevih. A kot seje to živahno trgovanje na Hrvaškem pričelo, seje tudi 
končalo. Pač pa smo srečevali čedalje več avtomobilov s hrvaško registracijo na 
Petrolovem bencinskem servisu v Ormožu. 

Letošnjo jesen so pričeli prihajati po nakupih ne 
samo tisti, ki živijo na hrvaški strani takoj prek 
Drave, in tisti, ki so zaposleni v ormoških podjetjih, 
temveč tudi drugi, ki so prej v Ormož redko zašli. 
Najraje prihajajo v diskont trgovskega podjetja 
Mercator Zarja, pa tudi v druge trgovine. 

"Pravi naval z druge strani Drave se je pričel v sep-
tembru s prodajo sladkorja, nadaljevalo pa se je v 
oktobru. Največ kupcev iz Hrvaške pa smo imeli v 
novembru in sedaj v decembru," je povedala Majda 
Galovič, poslovodkinja diskonta. "Kupujejo živila, 
prodamo pa tudi dosti njihovih izdelkov ter 
ogromno Palominega toaletnega papiija, 
sladkoij a, mesnih izdelkov, belega olja, kave in jajc. 
Zaradi vojne v Bosni ni več tuzlanske soli, mi pa jo 
uvažamo iz Poljske in hrvaški kupčijo na veliko ku-
pujejo." 

Razlogza tolikšnognečososevedacene,sajsopri 
nas dosti nižje kot na Hrvaškem. Hrvaški kupci 
plačujejo s tolaiji, ki jih na banki ali menjalnici do-
bijo za marke ali šilinge. 

Več kupcev je tudi v drugih obmejnih krajih. V 

Središču ob Dravi po besedah poslovodje Mirana 
Antoliča kup)ci iz Hrvaške kupijo veliko bele 
tehnike in razno drugo tehnično opremo, zlasti šte-
dilnike na trdo gorivo. 

GNEČA TUDI NA BENCINSKI 
ČRPALKI 

Na ormoški Petrolovi črpalki prodajozadnječase 
tudi za 35 odstotkov več goriva kot običajno. 
Hrvaški kupci namreč najprej pokupijo blago po 
trgovinah, z ostankom denaija pa napolnijo rezer-
voarje svojih železnih konjičkov. Kupujejo tudi 
avtomobilske plašče ter akumulatoije, ki so pri nas 
cenejši, pa še prometni davek dobijo vrnjen. 

Težko je napovedati, ali bodo ti tokovi trgovanja 
trajni ali so samo trenutna muha. Ormožani bi bili 
seveda veseli, če bi takšen način trgovanja postal 
trajen. 

Vida Topolovec 

Pogodba zavezuje najemnika za 
31 delavcev 

^ z 22. novembrom je Kombinatova družba 
Žaga Jelka, ki je opravljala mizarska dela, v 
stečaju. Od takrat so vsi delavci te družbe 
brezposelni, pred tem pa so bili na čakanju. 

Ptujski mizarji so sedaj v povsem nezavidljivem 
položaju. Zadnjičsojim obračunali plače 30. junija, 
potem pa so dobili le še enkratno denarno pomoč, 
čeprav bi morali do stečaja prejemati osebne do-
hodke, je povedal predsednik sindikata v stečaju 
Alojz Bezjak. 

Bivši delavci so sedaj sicer upniki podjetja v 
stečaju, vendar v njihovem sindikatu še nevedo,za 
kolikšno vrednost sploh gre. Te podatke pričaku-
jejo v kratkem od Kombinata. Stečajni upravitelj 

Franc Ješovnik je povedal, da ocenjujejo vrednost 
podjetja v okviru stečajnega postopka in da morajo 
vložiti delavci kot upniki vlogo na sodišču najkas-
neje do naslednjega naroka, to je 28. januarja. To 
nameravajo bivši zaposleni napraviti organizirano 
prek sindikata. 

V njihovem nekdanjem podjetju, ptujskem 
Mizarstvu, že teče nova proizvodnja, v katero na-
jemnik zaenkrat poskusno vključuje bivše delavce. 
Pogodba med Kmetijskim kombinatom in najem-
nikom za najem objektovdoloča, da mora najemnik 
do konca naslednjega leta zaposliti tudi 31 bivših 
zaposlenih v Mizarstvu. 

M.Zupanič 

Na ptuj sko občino prispelo skupaj 1059 vlog 
Na treh sekretariatih ptujske 

občine so prejeli do ponedeljka 
1059 vlog za denacionalizacijo 
odvzetega premoženja. Ne glede 
na to, da je rok potekel že 7. de-
cembra, pisne vloge še prihajajo, 
prav tako pa bodo prispele tudi 

vloge, ki so vložene na napačne 
naslove. V podaljšanem roku 
prispele vloge so v glavnem ne-
popolne, v veliko primerih man-
jka celo potrdilo o državljanstvu. 
Največ, 816 vlog, so prejeli na 
Sekretariatu za kmetijstvo; 

upravičenci zahtevajo 4500 hak-
tarjev kmetijskih zemljišč in 1270 
hektaijev gozdov. Na Sekre-
tariatu za urejanje okolja so pre-
jeli 216 in na Sekretariatu za 
gospodarstvo 27 vfog. 

McZ 

Letošnje praznovanje ob novoletnih jelkah bo za 
otroke ptujske občine potekalo podobno kot v 
prejšnjih dveh letih. Pripravljena je Novoletna 
pravljica, ki jo izvajajo člani ptujskega gledališča in 
gostji, profesionalni igralki, ki naj za zdaj ostaneta 
še skrivnost. Poskrbeli smo, da bo tudi letos 
pravljično doživetje dostopno vsem otrokom, saj 
smo organizirali brezplačen avtobusni prevoz iz 
vseh krajevnih skupnosti v občini, ki so se odzvale 
naši ponudbi. Letos smo pravljico ponudili tudi 
mlajšim osnovnošolcem. Novost je tudi to, da bodo 
odrasli spremljevalci otrok plačali 100 tolarjev 
vstopnine za predstavo, saj financiranje te velike 

prireditve (33 predstav) v občini ni sistemsko ure-
jeno. Zaradi šibkega gospodarskega položaja je 
tudi odziv sponzoijev bolj skromen, zato bo drugi 
del prireditve, obisk dedkove"sladke jame", mnogo 
manj bogat kot doslej. 

Starše bi radi prosili, naj pripeljejo otroke točno 
ob uri, ki bozapisananavabilu. Mlajši otroci, ki vabil 
še ne bodo dobili, so prav tako vabljeni v gledališče, 
če bodo seveda lahko sledili predstavi. Predstave 
potekajo od 18. do 26. decembra. 

Naveselo snidenje z dedkom Mrazom! 
Društvo prijateljev mladine Ptuj 

sm ¥ swiKif 
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BOSNA IN HERCEGOV INA; 
Tiskovni predstavnik ženevske 
mednarodne konference o bivši 
Jugo.slaviji John Millsje v nedeljo 
optimistično ocenil, da se lord 
OvveninThoiAaldStoltenbergna 
vso moč trudita doseči podpis 
sporazuma med sprtimi še do 
božičnih praznikov. Nov niz 
pogajanj se je začel v ponedeljek 
zvečer. Najnovejša različica 
Muslimanom zagotavlja več 
ozemlja kot prejšnja. 

Odločilni so bili pogovori v 
torek, ko sta Tudman in 
Miloševič odlo&ila o izhodu 
Muslimanov na moije, Hrvati in 
Srbi pa naj bi našli sporazum za 
izhod namoijetako,dabi Hrvati 
v zameno za ozemlje na jugu Jad-
rana dobili izhod na morje ne 
severu, ki je zdaj v srbskih rokah. 

V reševanje položiija v BiH se 
želi vključiti tudi ruska diploma-
cija. 

RUSUA - NEMČUA: Nemški 
zunanji minister Klaus Kinkel je 
konec minulega tedna obiskal 
Rusijo. Njen zunanji minister 
Andrej Kozirev mu je zagotovil, 
da ruska zunanja in varnostna 
politika ostajata nespremenjeni. 
Kinkel je ob obisku v Rusiji dejal, 
da v Nemčiji izida ruskih volitev 
niso sprejeli z odobravanjem, 
vendar pa po njihovem mnenju 
stvari ne kaže dramatizirati. 
Rusko Liberalnodemokratsko 
stranko, ki je najavila obnovitev 
mej imperialne Rusije, je Andrej 
Kozirev označil za nepomembno 
skupinico. 

SRBIJA: V nedeljo je na 
volitve prišla le četrtina volilnih 
upravičencev, kosovski Albanci 
pa so volitve znova bojkotirtali. 
Miloševičevim Socialistom so v 
ponedeljek napovedovali zmago, 
vendar uradnih rezultatov do 
zaključka redakcije Sveta v 
stolpcu (v ponedeljek dopoldan) 
še ni bilo. Volitve so potekale v 
vzdušju popolnega gospodar-
skega propada in revščine. Ven-
dar te težave Miloševičeva 
stranka pojasnjuje s sankcijami 
mednarodne skupnosti, ki bojda 
goji proti Srbom zaroto. Dinar 
kotplačilnosredstvojevdneh ok-
rog volitev doživel popoln zlom, 
saj so d ržav ne i n za seb n e t rgov i ne 
uvedle plačevanje s točkami. 

Tudi opozicijska stranka Vuka 
Draškoviča ter demokratski 
stranki Dragoljuba Mičunovica 
in dr. Vojislava Koštunice ne ob-
sojajo več Miloševičeve 
agresivne osvajalske politike, 
temveč so si že v predvolilnem 
boju pričele pripisovati tudi z<is-
luge za to, da bo Srbija po 
združitvi z ozemlji zunaj sedanje 
države postala največja sila na 
Balkanu. 

'T' T" T* 

IZRAEL . PLO: Pri 
uresničevanju mirovnega S|X)-
razuma se je še enkrat temeljito 
zapletlo. Izrael je za umik z 
zasedenih območij Gaze in 
Jeriha zahteval najprej 
enomesečno odložitev, a je zdaj 
že postalo jasno, da letos umika 
ne bo. Vlogo posrednika in gos-
titelja zaupnih pogovorov med 
Palestinci in Izraelom je prevzela 
norveška diplomacija. Tako na 
srbski kot izraelski strani po-
tekajo pogajanja na najvišji 
doplomatski ravni. 

AVSTRIJA - NEMČIJA: 
Nemškeoblasti so medazilanti in 
begunci odkrile več srbskih ek-
stremistov, ki so si skušali do-
voljenje za bivanje pridobiti s 
ponarejenimi potnimi listi, uk-
radenimi najbržubitim Muslima-
nom v BiH. Nedavno eksplozijo 
bombe paketa v albanski družini 
iz bivše Jugo.slavije, ki živi v 
nemškem Melleju, sedaj pripisu-
jejo početju ravno teh srbskih ek-
stremistov. 

Pripravila: DLŽ 
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KONEC SEPTEMBRA ŽE ČEZ 600 ZASEBNIH PODJETIJ 
I [ p f - • 

Konec septembra letosjc bilo v ptujski občini že Čez šeststozasebnih 
podjetij. V primerjavi s septembrom prejšnjega leta se je število 
povečalo za skoraj 48 odstotkov. Največ zasebnih podjetij - 226 - se jih 
ukvarja s finančnimi, tehničnimi in poslovnimi storitvami, na drugem 
me st u j e t rgo v i n a, s 1 e d i pa i n d ust r i j a. 

VEČ DENARJA ZA NALOŽBE 

Po podatkih občinskega Sekretariata zagospodarstvo V Ptuju je bilo 
za naložbe v osnovna sredstva v desetih mesecih letos izplačanih več 
kot 620 milijonov tolaijev ali za45 odstotkov več kot v desetih mesecih 
leta 1992. Največ de na rja je bilo po rabljeno za gospodarske investicije, 
od tega največ za komunalno dejavnost in urejanje naselij. 
•̂r-r-Ti—f-Ntfi -in rr r 11 a ̂  • M ,1 j, r,j ,j cVraifjfflgDVifttr̂ f̂fl̂ ^ LVu'jWumriawWjWyw;mTc\WbW[>(fir[rJL onn n on ̂ fir o n nirn nn 

V LETU 1994 OD TURIZMA 520 MILIJONOV TOLARJEV _ _ 

V kratkem bo ptujski turistični minister Peter Vesenjak predstavil 
marketinški načrt ptujskega turizma v letu 1994, v okviru katerega bo 
podrobno predstavil, koliko denarja lahko v Ptuju zaslužimo s 
turizmom. Direktni dohodek naj bi znašal med 36 do 40 milijonov to-
larjev, v celoti pa naj bi s turizmom v prihodnjem letu zaslužili 520 mili-
jonov tolarjev. Pri tem še posebej poudarja, da boTurističnoinforma-
tivni center še naprej "prodajal Ptuj", vendar tako, da bo pri tem tudi 
zaslužil. 

ZA REPUBLIŠKI K O L S A R Č ^ E Z ^ P T U ^ ^ 

Vptujskem Funstičnomformativnemcentrusožesestavihprogram 
prireditev v prihodnjem letu v ptujski občim. Na njem je več kot 70 
prireditev, ki jih bodo uvrstili tudi v republiški koledar prireditev. 
Nekatere teh imajo že dolgoletno tradicijo. 

B O L N I Š K O ^̂̂̂  

v ponedeljek je bila v kabinetu fototerapije Oddelka za kožne in 
spolne bolezni Splošne bolnišnice Maribor slovesnost ob prevzemu 
novega medicinskega aparata - univerzalne obsevalne kabine, za 
katero so denar zbrali kanadski Slovenci, pomagala pa sta tudi mari-
borski Rotary klub in Rotary St. Catherine v Kanadi. Aparat, ki ga 
bodo uporabljali za zdravljenje luskavice in drugih kožnih bolezni na 
najsodobnejši način, je bolnišnici predal kanadski Slovenec John 
Holer, kijebilorganiziUorzbiranjadenaijavKanadi. 

TIC Ptuj je organiziltor novoletnega sreainja Ptujčanov pred 
mestno hišo. Začelo se bo na silvestski večer ob 22. uri, končalo pa v 
zgodnjih jutranjih urah prvega januaija. Ob enih zjutraj na novega leta 
dan bo veliki novoletni ognjemet, občanom pa bo vse dobro in lepo v 
novem letu zaželel tudi ptujski župan Vojteh Rajher. Za jedila in 
pijačo bodo poskrbeli nekateri ptujski gostinci. 

Pripravila: MG 

Ptuj bosta obiskala Božiček 
in dedek Mraz 

Komunalno podjetje že lep čas 
z raznobarvnimi žarnicami 
okrašuje Ptuj. To zamudno 
opravilo, v katerega je sodila tudi 
okrasitev dveh prazničnih dreves 
in je bilo dokončano 20. decem-
bra, je letos stalo ptujsko občino 
766 tisoč tolaijev. Ze prejšnji 
teden se je pričel pred Blagovnico 
in na delu Miklošičeve ulice no-
voletni sejem s stojnicami. Na 
njem ne bo tekstilnih izdelkov, ki 
se na sejmih pojavljajo najpo-
gosteje, pač pa bo mogoče kupiti 

vrsto daril, kristal, obutev in še 
marsikaj drugega. 

Sejem bosta letos obiskala 
Božiček in dedek Mraz. Merca-
tor Mip Ptuj jima bo naložil 
zvrhana koša bonbonov in jih 
bosta razdelila ptujskim 
otrokom. Božiček bo prišel pred 
Blagovnico danes, 23., in jutri, 24. 
decembra, dedek Mraz pa 28., 29. 
i n 30. dece mbra, ved no ob 17. uri. 

McZ 

V Ptuju konec skupščinskega leta 
v razmeroma tesni večini so se poslanci Skupščine ol)čine 

Ptuj v torek šc zadnjič letos zbrali v dvorani narodnega doma. 
Za konec leta so bili tudi precej delavni, čeprav so počasi odha-
jali in povzročili pri zadnji točki nesklepčnost.Takojc predsed-
nik izvršnega sveta Branko Brumen o dosedanjem, skoraj 
triletnem delu občinske vlade in o pogledu v novo leto govoril 
nesklepčni skupščini. Seveda pa kljub temu velja njegova ugo-
tovitev, da se je izvršni svet zavzemal za uspešno promocijo 
Ptuja in ustvarjanje, v danih razmerah, čim boljših možnosti 
gospodarjenja. 

Zasedanje so po uvodnih for-
malnostih nadaljevali s poslan-
skimi pobudami in vprašanji. Pri 
tem je več poslancev opozorilo, 
da odgovori na mnoga vprašanja 
izostajajo oziroma prispejo pre-
pozno, ko sploh več niso aktualni. 
Menili so, da naj ustrezna insti-
tucija pripravi odgovor 
pravočasno, da ga bo mogoče 
priložiti skupščinskemu gradivu. 
Tudi danes so postavili vrsto 
vprašanj in dali mnogo pobud. 
Nanašala so se na cestno službo, 
ki ob obilici snega ni bila dovolj 
učinkovita, pri tem so na zatožno 
klop postavljali tako Cestno pod-
jetje pri čiščenju zunanji hcest kot 
Komunalo pri čiščenju mestnih 
ulic in parkirišč. Spraševali so, 
kako je z izvajanjem sklepov 
skupščine glede gramoznic in 
kam se bo preselila separacija. 
Zakaj že skoraj leto dni zamujafi-

nančno poročilo o turkerijah, 
koliko stane TIC in ali se bo res 
preoblikoval v podjetje? Da de-
javnost Dinosa in Surovine ne 
sodi v mesto in da obe organi-
zaciji tako ne opravljata poslan-
stva zbiranja sekundarnih 
surovin. Ali res obstaja kanalska 
poveziiva med Dravo in Stu-
denčnico? Kako se izpolnjujejo 
sklepi skupščine o preprečevanju 
alkoholizma med mladimi in 
uživanja drog? Majšpcrk bi 
potreboval še enega zdravnika, 
saj je gneča v tamkajšnji ambu-
lanti nepopisna. 

Vprašanj je bilo še veliko s 
kmetijskega in cestnega po-
droqa. Branko Brumen je oblju-
bil za začetek novega leta pose-
bno točko dnevnega reda, 
posvečeno prav usodi poslanskih 
vprašanj in pobud. 

Hitro in brez pripomb so 

poslanci potrdili Jožeta Laha za 
ravnatelja OŠ Hajdina in Jožeta 
Gorenca za direktorja ptujske 
Lekarne. Pri odločitvi o statutu 
knjižnice Ivana Potrča so si z od-
logom vzeli še nekaj časa, 
pripravljalec pa naj upošteva nji-
hove pripombe; najbolj bistvene 
so se nanašiile na sestavo sveta 
javnega zavoda in vsebino nje-
govega dela. Sprejeli pa so spre-
membe statuta zdravstvenega 
doma in tako formalizirali nov 
dispanzer za mentalno zdravje in 
administrativno-računovodsko 
dejavnost za zdravstvene de-
lavce, ki se odločajo za privatno 
prakso. Na predlog direkcije za 
gospodarsko infrastrtukturo so 
spremenili odlok o komunalnih 
taksah, ki bodo višje za igralne 
avtomate. Nekaj časa so se zatem 
zadržali pri osnutku odloka o us-
tanovitvi zavoda Center interes-
nih dejavnosti, ki bo nekak nado-
mestek dosedanjih institucij za 
delo z mladimi in povezovalec 
vseh, ki se s to dejavnostjo že 
danes ukvarjajo. Osnutek z nekaj 
dopolnili so sprejeli. Zataknilo se 
je pri hitrem postopku sprejema 
odloka o ustanovitvi Biroja za 
strateško-tehnološki razvoj. 
Namestozavoda so predlagali us-
tanovitev profitne organizacije, 
konkretno pa ni nobeden od 

razpravljalcev nastopil proti us-
tanovitvi biroja. Ko je izvršni svet 
po hitrem posvetu ponudil kom-
promis v obliki enoletnega dela 
biroja v obliki Zavoda in 
poznejšo transformacijo v 
proti t no organizacijo, se je 
zataknilo pri glasovanju o hitrem 
postopku. Najbolj drži ugo-
tovitev podpredsednice 
skupščine, da je za, proti in 
vzdržano glasovalo manj 
poslancev, kot jih je bilo v 
dvorani. O biroju bo torej beseda 
še na naslednji ali naslednjih se-
jah skupščine. 

Karmalcejezein užaljenostije 
bilo ob poročilu o uresničevanju 
Kompleksnega riizvojnega pro-
grama Haloz in Slovenskih goric. 
V poročilu omenjene sicer 
pomembne pridobitve v obli ki as-
faltnih cest, vodovoda in tele-
fonov ter elektrike .so razdeljene 
nepravično: na vzhodnem delu 
Haloz veliko, v srednjem manj in 
v zahodnem zelo malo ali skoraj 
nič. Od tu sklep, da skup.ščina 
vzame poročilo zgolj kot infor-
macijo, izvršni svet pa naj do pri-
hodnjih pripravi analizo dose-
danjih vlaganj po KS in konkretni 
projekt vlaganj v prihodnjem ob-
dobju. 

J. Bračič 

Govori se. . . 
... DA je zdravstvena sekre-

tarka v poročilu o Mini Paracel-
susu očitala novinarjem nepozor-
nost do sejma zdravega življenja 
in iskanje afer. Morda je 
spregledala vrsto dolgih pris-
pevkov na to temo, kot najdeno 
afero pa očitek, da so vzordajalci 
na prizorišču Mini Paracelsusa 
vlekli kot Turki. Menda se tudi 

sama ni mogla izogniti omam-
nosti puhanja dimnih oblačkov -
zdravemu sejmu navkljub. 

... DA so se poslanci še post fes-
tum ukvarjali z minulim snegom 
oziroma s problemom, zakaj ga 
niso pravočasno in učinkovito 
odstranili. Tisti, ki naj bi to storili, 
pa so očitno gledali v stoletno 
pratiko in čakali na odjugo. Pra-
tikaževe, kaj napoveduje. 

... DA še vedno ni bilo odgo-

vora poslancu, ki je že večkrat 
vprašal, kdo in s čigavim do-
voljenjem je dal prometno 
zapreti Rajšpovo ulico. Tisti, ki 
poznajo kadrovske premike v 
ptujskih firmah, tega ne 
sprašujejo, pač pa namigujejo na 
skorajšnjo zaporo Rogozniške. 

... DA sneg in zima na cestah 
najbolj motita poslanca, ki bi 
moral, če bi bil to, za kar se piše, 
zimo prespati. Ob vneti in 

ponovno ponovljeni razpravi mu 
je na zadnji skupščinski seji, po 
naključju ali v opomin, zatulila 
celosirena. 

... DA ptujska novinarka, pa ne 
Radio-Tednikova, išče idealnega 
moškega. Pogoji so: 180 - 82 - 42. 
(stoosemdeset milijonov v banki, 
dvainosemdeset let starosti in 42 
stopinj temperature). 

Programi za nova 
delovna mesta 

DEJANSKA SREDSTVA RENOMINACUE PTUJSKEGA 
PRORAČUNA ZNAŠAJO 124 MILI JONOV TOLARIET * SEDEM 
KREDITOV ZA OBRT IN PODJETNIŠTVO, 24 ZA KMETIJSTVO 
* 2 2 PROJEKTOV JAVMIIDELVLETU 1994 

Skupna sredstva renominacije, 
ki jih je dobila ptujska občina, 
znašajo 228 milijonov 876 tisoč 
tolarjev. Od te vsote je potrebno 
odšteti dodana sredstva,za inves-
ticijo v OŠ Videm 50 milijonov, za 
komunalo 18, za sanacijo suše 6,4 
in 30 milijonov za vzdrževanje 
cest, tako da dejanska sredstva 
renominacije, ki se bodo 
upoštevala v osnovi za sestavo 
prihodnjega proračuna, znašajo 
124 milijonov tolaijev. 

Za razvoj kmetijstva so v 
okviru drugega letošnjega 
natečaja razdelili 24 kreditov v 
skupnem znesku enajst milijonov 
tolarjev. Z razvojnimi sredstvi so 
podprli 16 projektov prašičereje, 
dva govedereje, enega kozjereje, 
enega dopolnilne dejavnosti, 
dveh sadjarstva in prav toliko vi-
nogradništva. Čeprav so imeli 
člani vlade vrsto pomislekov na 
takšno delitev sredstev, ki ni 
skladna s prizadevanji za spre-
membo strukture kmetijstva, so 
jo na koncu le podprli s pri-
poročilom, da naj Sekretariat za 
kmetijstvov bodoče pri delitvi teh 
sredstev da večji poudarek višjim 
oblikam predelave. 

Pri delitvi kreditov sedmega 
natečaja za razvoj obrti in pod-
jetništva v skupnem znesku 30 
milijonov tolarjev so kljub 53 
vlogam kredite odobrili le sed-
mim projektom, ki bodo zago-
tovili odprtje 120 delovnih mest, 
uvajajo novo tehnologijo in tudi 
sicer zagotavljajo razvoj pod-
jetništva na širšem območju 
občine. Gre za programe za nova 
delovna mesta, ki jih ptujska 
občina glede na veliko število 

nezaposlenih še kako potrebuje. 
Tudi pri oblikovanju projektov 

javnih del v letu 1994so se trudili, 
da bi zajeli čim večje število 
nezaposlenih. Na razpis re-
publiškega zavoda za zapos-
lovanje se bo ptujska občina pri-
javila z 22 projekti, v katere naj bi 
v prihodnjem letu vključili 329 
oseb. Ptujska občina je ena na-
juspešnejših na tem področju, 
zato pričakujejo, da bodo tudi v 
bodoče uspešni. Posamezni 
občinski sekretariati naj bi pred-
loge posameznih programov 
javnih del podrobno proučili, in 
če bo le mogoče, tudi zagotovili 
sredstva za uresničevanje. Pro-
jekti javnih del so poleg razvojnih 
sredstev ena temeljnih sestavin 
socialnega programa na občinski 
ravni. 

Na četrtkovi seji ptujski izvršni 
svet ni podprl že izdelanega pred-
loga sklepa Sekretariata za 
družbene dejavnosti, da bi se 
javni Zavod Radio Tednik or-
ganiziral kot podjetje. Preden s 
bodo o tem odločili, želijo imeti 
stališče sveta zavoda o bodočem 
statusu zavoda in glede možnega 
načina lastninjenja. 

Člani vlade so se tudi tokrat 
veliko pogovarjali o razmerah v 
ptujskem Pokrajinskem muzeju, 
ki je že postal stalnica razprav 
ptujskega izvršnega sveta. Pri 
tem je bilo posebej poudarjeno, 
daza kadrovanje vjavnih zavodih 
izvršni svet nima pristojnosti, ker 
gre v tem primeru zastrankarsko-
politični pristop, zato tudi kljub 
toliko prizadevanjem še nimamo 
ravnateljevknjižnice in muzeja. 

MG 

Veličastna parada 

Foto: M. Ozmec 

Veličastenjepogled na enega najlepših nastopov koran-
tov izven svoje dežele. Številni obiskovalci Evrodisney-
landa nedalečod Pariza so z navdušenjem sprejeli "de-
monske maske iz Slovenije" - 22 korantov iz Ptuja in 
Lancove vasi, ki so drugi teden v decembru sodelovali 

na velikih predbožičnih paradah po pravljični deželi. Svojo nalogo so 
odlično opravili, saj so tako najbolj pristno in nevsiljivo predstavili 
svojo domovino in naše mesto. Hvala, koranti, za vaše veliko poslan-
stvo! 

OSEBNA KRONIKA 
Rodile so-čestitamo:MarijaCafuta,Drstelja 18, Destrnik-deklico; 

Majda Kukovec, Bratislavci 28, Polenšak - Mihaelo; Anita Plohi, 
Kajžar 28, Miklavž - Danielo; Marija Drevenšek, Jablovec 1/b, 
Podlehnik - dekl ico; Anica Horvat,Stojnci 55, Markovci - dečka; Irena 
Ljubeč, Spuhlja 133, Ptuj - Marka; Kristina Mlinarič, Markovci 6 -
Marka; NevenkaLebar,Gorišnica93/a,-de klico; KarolinaGjura, Jas-
trelxi 31, Kog - deklico; Olga Belšak, Cirkulane 23 - Nejca; Tatjana 
Potočnik, Sagadinova 7, Ptuj - Marcela; dr. Zlata Vičar Polak, Ptujska 
13, Ormož - Tima; Anica Kukovec, Lasigovci 10, Polenšak - Denisa. 

Umrli so: Anton Tomasino, Belšakova ul. 69, Ptuj, 1923 -111. de-
cembra 1993; Anton Majcenovič, Markovci 91, 1929 -112. decem-
bra 1993; Jožica Vizjak, Grčaijeva 14, Maribor, 1917 -17. decembra 
1993; Slavica Vnuk, Hrastovec 130, 1929 - 1 13. decembra 1993; 
Jakob Kuhar, Podvinci 16, ^ 1916 - t 13. decembra 1993; Jožef 
Pleteršek, Mihovce 61, ^ 1951 - 1 9 . decembra 1993; Alojzij Jerenko, 
Apače 100, r̂̂  1925 - t 14. decembra 1993; Matilda Cvetka Kosec 
Gorup, Brstje 5, Ptuj, ^ 1926 - t 15. decembra 1993; Ana Dornik, 
Kraigheijeva ul. 17, Ptuj, ̂  1910 -115. decembra 1993; Vincenc Veit, 
Vintarovci 62, t̂: 1905 -116. decembra 1993. 
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Ob koncu rokometne mone 
Rokometni klub Drava Ptuj je uspešno 

končal sezono 1 9 9 3 v vseh ekipah, pose-
bno pa v moški prvi državni ligi, saj je tu os-
vojil tretje oziroma četrto mesto in postaja 
pomemben nasprotnik drugih klubov. 

Klub se skupaj z vodstvom zaveda, da je 
pred njimi še dosti težkih nalog in da jih 
čakadostinapornegadela. Res je, da imajo 
ekipe v prvi moški državni ligi do 15. 
januarja prosto, vendar se morajo 
pripravljati za tekmovanja. Priprave bodo v 
Radencih, saj mislimo, da š o t a m trenutno 
najboljši pogoji za rokomet. 

V ženski državni ligi je uprava neuspeh 
pričakovala. Trenerji, ki so ekipo vodili pred 
prvenstvom, so vedno zatrjevali, da je 
ekipa sposobna in dovolj močna. Predsed-
stvo kluba bo še naprej poskušalo žensko 
ekipo spremljati v vseh pogledih in jo po 
zmožnostih okrepiti. Je pa res, da kakovost 
ženskega rokometa v Sloveniji nasploh 
pada. 

Ptujčani se premalo zavedamo, kako 
velika odgovomost je voditi tako velik klub, 
kot je Drava. Rokometni klub ima dve ekipi 
v prvi državni ligi in več kot 1 5 0 igralk in 
igralcev v tekmovanjih. Gre za kolektivni 
šport in to pomeni, da je treba igralke oz. 
igralce pripeljati na tekme z avtobusom. 
Vse to je vezano na velike finančne stroške. 
Lahko je pisati o klubu in kritizirati, kot so si 
to pravico vzeli nekateri (npr. objave v Ted-
niku), še težje je klubu pomagati. Vendar je 
klub dokazal, da zna premagati tudi takšne 
prepreke. 

Prepričani smo, da rokomet v Ptuju do-
biva svojo ime, gledalce, stalne navijače. 
To dokazuje zadnje čase polna dvorana 
Center na vseh rokometnih tekmah. 

Ob tej priliki se zahvaljujemo gledalcem 
in navijačem, predvsem pa spoznorjem -
skratka vserp, ki so kari<oli pomagali RK 
Drava Ruj . Želimo, da bi še naprej ostali 

gledalci, navijači in sponzoni, saj je v 
naslednjem letu pred nami izredno za-
htevna naloga ~ želimo v Evropo. To bomo 
lahko uresničili le, če nam bodo vsi skupaj 
ostali še naprej zvesti. 

Rokometni klub Drava Ptuj z 
igralkami in igralci ter vodstvom 
kluba želi vsem gledalcem, 
navijačem in sponzorjem -
skratka vsem Ptujčanom vesel 
božič, predvsem pa zdravo in 
uspešno novo leto 1994. 

Pre dsed n i k: Ivan Gomilšek 

Božične (ne)zgode 
V času božiča in 

novega leta se na 
trenutke zdi, da 
smo sposobni 
živeti skupno 

življenje brez medsebojnih nape-
tosti in zamer. Prazniki nas lahko 
združujejo, kakorkoli jih že kdo 
od nas doživlja. In želeti je le, da 
nas prazniki ne bi iz kakršnihkoli 
razlogov spet razdvajali ali enotili 
na način, ki bi bil podoben prisili. 
Zato bi bilo prav, da bi se izogibali 
kakršnikolim skrajnostim. Nik-
ogar ne bi smeli omejevati v nje-
govi opredelitvi. Slabo bi bilo, če 
bi kakorkoli poskušali božičspre-
minjati v neko novo dogmo in mu 
nadajati nov, edino veljaven 
kalup. 

Seveda velja upoštevati, da je 
božič že od nekdaj predvsem ver-
ski praznik, praznik miru in 
d ru ži n e, ko naj b i se čl ove k pog I o-
bil predvsem sam vase. Zato ga ni 
treba spreminjati v nekakšen 
cirkuszvsakršnim hrupom na uli-
cah in eksplozijami petard. Ven-
dar pa po drugi strani spet ne bi 
smeli preveč puritansko bežati 
pred vsem, kar je tudi sicer v 
Evropi v potrošniškem smislu 
povezano s tem praznikom. Zato 
deluje ironizirajoča in očitajoča 
trditev v najnovejši številki ver-
skega tednika Družina, da' je 
danes božič last vseh, zlasti pa 
trgovcev, rahlo pretirano in 
sektaško. "Z demokracijo, s 
tržnim gospodarstvom, svobodo 
govora in pisanja smo Slovenci 
pridobili veliko vrednoto, pa tudi 
marsikatero do zdaj nepoznano 
'past', ki jo vse to prinaša," pravi 

avtor teksta v Družini in 
nadaljuje, da se spominja svoje 
profesorice, ki je baje govorila, 
"da preveč demokracije vodi v 
anarhijo". "Nekaj takega, se mi 
zdi, da se dogaja danes pri nas v 
zvezi z božičem. Ponuja se kot 
čudovito aranžirano in poželenja 
vredno sezonsko blago. Vsi si ga 
svojijo - taki, ki so še pred štirimi 
leti javno nasprotovali njegovem 
praznovanju, in oni, ki v njem 
vidijo posebno priložnost za la-
hek zaslužek. Božič je danes last 
vseh - najbolj pa trgovcev." 

Hvala bogu, daje božičpraznik 
vseh, praznik združevanja in ne 
razdvajanja ljudi. Seveda pa se 
moramo - kot sicer vsak dan -
upreti neokusu in kakršnimkoli 
neetičnim ^ zlorabam tega 
praznika. Če priznamo, da se 
slovenska komercializacija 
božiča sicer najbrž nič ne 
razlikuje od tiste, ki jo že dolga 
leta poznajo na Zahodu, pa 
najbrž ni kakšnih pretiranih 
razlogov za preplah. 

"Kristjanov božič je praznik ve-
selja, čeprav bi ga morali 
preživeti vskromnosti in prepros-
tosti betlehemskih pastirjev. 
Kristjanovo božično voščilo ima 
poseben poudarek: njegovo ve-
selje je iz vere, ne iz obilja gmot-
nih dobrin," je te dni med drugim 
zapisal ljubljanski pomožni škof 
Jožef Kvas, ki hkrati polemizira z 
"evropskim vzorcem" prazno-
vanja božiča in nekaterimi vzorci 
praznovanja pri nas doma. 
Evropski vzorecnaj bi bilebogato 
založene trgovine s kričečo rek-

lamo, bogato obložene mize, tek-
movanje z razkošnimi darili - pri 
tistih, ki to zmorejo. "Na Zahodu 
je božič marsikje še najbolj po-
doben našemu silvestrovanju. Pri 
tem vzorcu se nimamo kaj 
naučiti," pravi pomožni škof 
Kvas. Eden izmed vzorcev 
praznovanja, ki je doma tudi pri 
nas, naj bi bil "nekaj folklore, pos-
netkov na ploščah in kasetah, 
obujanje spominov in oživljanje 
starih običajev v pričakovanju, da 
nam bo to prineslo božično ve-
selje. Nekaj paje na tem, a vendar 
je to predvsem okvir, ne pa prava 
podoba praznovanja.". 

Seveda je res, da je božič na-
jprej verski praznik. Toda 
dopustimo, da je to za nekoga 
tudi folklora, da so te posnetki 
božičnih pesmi na ploščah in 
kasetah, obujanje spominov in 
oživljanje starih običajev. 

Vsekakor ne bi smeli vsiljevati 
dileme, ali naj bo božič praznik 
vseh, tudi neverujočih, ali ne. Naj 
bo praznik vseh; to pa pomeni, da 
verujoči zaradi tega ne bi smeli 
posebej apostrofirati in kritizirati 
neverujočih, prav tako kot 
neverujoči nimajo nobene 
pravice, da bi poskušali 
verujočim odvzemati versko vse-
bino tega praznika. Božič na 
naših tleh je že postal in ima vse 
pogoje, da ostane tudi praznik 
medselx)jne stropnosti in 
spoštovanja razlik. Seveda če 
bomo to možnost in priložnost 
znali izkoristiti in spoštovati. 

Za letošnji božič so slovenski 

škoQe objavili izjavo, ki jo je pod-
pisal ljubljanski nadškof in 
metropolit dr. Alojzij Šuštar. V 
izjavi zelo kritično in neugodno 
ocenjujejo sedanje razmere v 
Slovenij i, zaradi katerih so, kot so 
napisali v izjavi, zelo zaskrbljeni. 
"Skupaj z večino naših 
sodržavljanov smo prizadeti ob 
vedno novih odkritjih 
nepoštenosti, s katerimi nas 
seznanjajo sredstva javnega 
obveščanja," pravijo škofje. 
Poudarjajo, "da je še posebej 
zaskrbljajoče in žalostno dejstvo 
to, da so nepoštenosti in nepravni 
posli lahko tako dolgo uspevali 
brez učinkovitega posega odgo-
vornih državnih ustanov, da se 
zadeve ne razčiščujejo, da osta-
jajo ljudje, ki so vanje vpleteni ali 
pa ob njih niso ustrezno ukrepali, 
še naprej na svojih odgovornih 
mestih v državi, da po skoraj štirih 
letih padamentarne demokracije 
ostajajo minule krivice nepo-
ravnane, da se vračanje krivično 
odvzetega premoženja velikok-
rat namerno zavlačuje in se 
privrženci prajšnjega totali-
tarnega režima lahko tako 
uspešno, vedno bolj samozav-
estno in organizirano postavljajo 
po robu vsemu, kar bi pomenilo, 
da smo resnično prekinili s 
preteklostjo, ki je kriva za naše 
splošne in žalostne razmere." 
Škofi tudi pravijo, da se nekateri 
"naši prijatelji v drugih državah", 
ki so nam pomagali pri osamosva-
janju, "sprašujejo, ali smo se ob 
osamosvajanju res odločili za 
dosledno demokratično in 
pravno državo po evropskem 

vzoru, ali smo res prekinili s 
komunistično preteklostjo, ki je 
našemu narodu povzročila toliko 
vsestranske škode". 

Božična izjava slovenskih ško-
fov, ki je doslej najostrejša in 
naj konkretnejša cerkvena kriti ka 
slovenskih razmerpo prvi h parla-
mentarnih volitvah, je naletela na 
različne odmeve v slovenski 
javnosti. 

Ljubljansko Delo meni, da 
pomeni kritiko vseh slovenskih 
političnih strank, tudi sedanjega 
pragmatizma Slovenskih krščan-
skih demokratov. Mariborski 
Večer pa piše, da je moč razumeti 
to izjavo kot poziv k zamenjavi 
ljudi, ki so bili izvoljeni na demok-
ratičnih volitvah. "Četudi je ško-
fovska poslanica napisana v 
'imenu miru in strpnosti', v res-
nici pomeni prispevek k zaos-
trovanju dogajanj na slovenskem 
političnem prizorišču in še 
povečuje nezaupanje ljudi v ob-
last, ki so jo izvolili," piše Večer. 
Večer prav tako navaja, da ško-
fovska izjava povzema že večkrat 
izrečena stališča posameznih 
strank z desnice o izključni krivdi 
poražencev prejšnjega režima za 
vse zdajšnje grehe v družbi. 
Ljubljanski Dnevnik ugotavlja, 
da se izjava zaradi svoje konkret-
nosti inpodobnostisstališči samo 
nekaterih političnih sil v Sloveniji 
(ki jih imajo politični akterji za 
enostranske in netočne) 
razlikuje od dosedanje nevtral-
nosti in enake kritičnosti do nega-
tivnih političnih dogajanj, ne 
glede na barvo strank, kar je bilo 
zlasti značilno za nadškofa dr. 
Šušteija. 

Tudi prve izjave ljudi iz 
posameznih političnih strank na 
različne načine ocenjujejo 
božično poslanico slovenskih 

škofov. Ciril Pucko iz Slovenske 
krščanskodemokratske stranke v 
Republiki meni, da izjava izraža 
zaskrbljenost ob dejanskem 
stanju, kije blizu tistemu, kar piše 
v izjavi. Pucko meni, da parla-
ment ni sposoben česarkoli uk-
reniti, ko gre za popravo krivic iz 
preteklosti, saj je razmerje sil 
takšno, da to onemogoča. Pucko 
izjave ne vidi kot vmešavanje 
Cerkve v politiko, ampak kot 
poziv vsem državljanom, da bi 
poskušali ponovno ovrednotiti 
nekatere normalne vrednote. 
Jožef Školč iz Drnovškove Liber-
alnodemokratske stranke pravi, 
da je presenečen, ker Cerkev 
pristaja na tezo, da ni potrebno, 
da o nedolžnosti in krivdi razsoja 
sodišče (ali bog), temveč je do-
volj, da nepoštenost na križ pribi-
jejo sredstva javnega obveščanja. 
Školč deli s škofi skrb za ljudi, ki 
izgubijo delovna mesta, hkrati pa 
ga zanima, kako bo ravnal pred-
sednik Slovenske škofovske kon-
ference nadškof dr. Alojzij 
Šuštar, ko bodo zahteve Cerkve 
po denacionalizaciji ogrozile ob-
stoj posameznih podjetij ali 
preživetje posameznikov. 
Jelinčičeva Slovenska nacion-
alna stranka pa meni, da se škofje 
vsvoji božični poslanci ne bi smel i 
ukvarjati s trenutno politiko... 

Upajmo, da izjava ne bo 
uporabljena in zlorabljena siimo 
za nove delitve na Slovenskem in 
da bomo ob praznikih (in tudi 
sicer) bolj razmišljali o neki 
nedavni izjavi nadškofa in metro-
polita dr. Alojzija Šuštarja, da je v 
Sloveniji zelo slabo, ker stranke 
in posamezniki marsikdaj drugo 
drugem mislijo samo slabo in 
nočejo videti tudi tistega, kar je 
dobro. 

Jak Koprive 
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ZGODOVINA RELIGIJE ZA MLADE 
Boj za nadvlado med občinami 

so vodili školje. 

Pa mi ti povej, kaj misliš, katera 
občinaje imela največje možnosti 
za zmago? Rekel boš: To ti je su-
per vprašanje, pa niti ne vem, kje 
so bile. 

Prve krščanske občine so bile 
večinoma v mestih, na vas pa je 
krščanstvo pričelo prodirati v 3. 
stoletju. Ljudstvu se j e približalo 
tako, da poganskih bogov ni pre-
ganjalo ali uničevalo, pač so 
poganske bogove nadomestili s 
patroni. (Se ena opomba: ali veš 
od kot izvira latinska beseda 
I )ogan? Paganus pomeni vaščan, 
deželen. To ime so up<irabjali v 
smislu nekristjan in tako se je 
ohranilododanes.) 

Kljub temudasobiletudivaške 
občine s svojimi škofi, so bili ti 
ponavadi v podrejenem položaju 
do mestnih organizacij (uradno 
sicer ne,dejansko pajebi lotako) . 
Vas torej odpade. 

Aha, sedaj veva, da gre za 
borbo škofov iz velikih mest 
(Aleksandrija, Antiohijo, Rim, 
Kartagina). Prav gotovo je imela 
najboljše možnosti tista občina, 
ki je bila v središču informacij, 
dogajanj in političnih odločitev. 
O ja, svet se že spreminja, toda 
nekatere stvari ostanejo zmeraj 
enake, kajne? Največjo moč je 
kmalu dobila - ah, saj si že uganil-
rimska občina oz. cerkev, z njo pa 
tudi rimski škof. Sami so dejali, 
da imajo prvenstvo zato, ker so 
nasledniki Pavla, ki je deloval v 
Rimu. In rimski škofje (kasneje 
papeži) so se pričeli razglašati za 
glavarje krščanstva. 

Tako se je iz občine razvila 
posebna oblika religiozne skup-
nosti - cerkvena organizacija. Ta 
sprememba se ni zgodila od 
danes do jutri, pač pa je bil to 
proces. Da bi cerkev lahko obsta-
jala, je potrebno imeti v njej 
duhovščino, ki je, kot si opazil, 
skrbno hierarhično urejen 
sistem. Glavna naloga 
duhovščine pa je skrbeti za 
ohranjevanje religije in za to, da 
bi to religijo sprejelo čim večje 
število ljudi. Prav zaradi tega pa 
se z nastankom cerkvene organi-
zacije spremeni tudi krščanska 
doktrina. 

Ali se spominjaš, da so p ^ i 
kristjani pričakovali Kristusa in 
sicer kar kmalu? Veliko jih je bilo 
prepričanih, da se bo to zgodilo 
okoli leta 200. Kljub pričakovan-
jem pa se to ni zgodilo in verniki 
so kmalu spoznali, da njegova 

vrnitev ne bo tako hitra, kakor so 
sprva pričakovali. Prav zato so 
kristjani postopoma pričeli upi-
rati oči v takratno sedanjost. 
Sčasoma so se sprijaznili, da je 
svet takšen, kakršen pač je, d a j e 
potrebno z njim živeti in najbolje 
je, da se z njim sprijaznijo. 
Končno p a j e tudi ta svet ustvaril 
Bog po svoj i vol j i i n o n že ve, za kaj 
obstaja in zakaj je prav takšen, 
kakršen pač je. Tako spoznanje 
pa pravzaprav pomeni spre-
membo kristjanov v odnosu do 
sveta. Iz prvotno negativnega se 
spremeni v pozitiven odnos do 
sveta in naše stvarnosti. Končno 
pa tudi "hvala Bogu", da se je to 
zgodilo, kajti lečakati naboljšiju-
tri je vendarle premalo; veliko 
bolje je priznati ta svet, se z njim 
sprijazniti in v njem živeti. 
Življenje je največja vrednota, ki 
je dana človeku, tudi tebi. Ali se 
s tr injašzmano? 

No, tem spremembam so sle-
dile v krščanski doktrini še druge. 

Krščanstvo je pomenilo od-
vrnitev od starih bogov, v katere 
pa ljudje tako ali tako niso več 
verjeli. Svetovni nazor, vera v 
vstajenje pa so bili elementi, 
zaradi katerih je bil krščanski 
nauk zelo prikupen tudi višjem 
slojem. Toda.. . 

Spomni se, da so v krščanske 
občine sprejemali vse ljudi, 
moške in ženske, bogate in revne. 
Resnici na ljubo bogatih ni bilo 
veliko in to so bile zlasti ženske. 
Kaj mislišzakaj? Pomislivendar-
ali ni bogatina "bolelo srce" pri 
pomisli, da bi moral vse svoje 
težko pridobljeno bogastvo pro-
dati in izkupiček darovati občini? 
In še "država" je kristjane 
občasno preganjala, vernikom je-
mala službe, občinam zaplenila 
premoženje.. . 

Zaradi želje po čim večji ek-
onomski samostojnosti in čim 
večjem številu vernikov se je 
pr iče 1 a ce rkven a o rga n i zacij a od-
pirati nazven. Tako je Cerkev 
spremenila svoje stališče in 
začela dokazovati, da je lastnina 
naravna pravica, kar pomeni, da 
se je zgodil preobrat in je iz ob-
sodbe lastnine prišlo do njenega 
priznanja. Tako tudi od vernikov 
pri vstopu v organizacijo niso več 
zahtevali, da izročijo vse svoje 
premoženje. Tudi bogati so lahko 
mirno vstopali v želeno vero. 

Kakoježebilozdržavo? Midva 
že veva, da so prvi kristjani zavze-
mali negativno stal išče do države, 
saj je sploh niso priznali. Ker je 
socialno okolje postajalo vedno 

širše (saj veš, da so sedaj prihajali 
iz vseh družbenih slojev), je 
vzporedno s tem slabelo 
sovraštvo do države. Cerkev je 
postala velika gospodarska sila, 
med svojimi člani pa je imela 
veliko ljudi iz vladajočega 
razreda in visokih uradnih cesar-
jev. Tako omasovljena krščanska 
organizacija je postala vse 
močnejša družbena in politična 
sila v mestih in v državi. In v taki 
situaciji je tudi država ni mogla in 
hotela več preganjati. Bolje za 
obe je bilo, da se spravita. 

Si že slišal za cesarja Konstan-
tina? Pripovedka pravi, da je v 
sanjah videl križ in zaslišal be-
sede: "V tem znamenju boš zma-
gal." Ko je v bitki z Maksencijem 
ras zmagal, se je odločil, da 
krščanstva ne bo več preganjal. 
Leta 313 je podpisal milanski 
edikt, ki je razglašal svobodo 
veroizpovedi za vse, s tem pa je 
priznal krščansko vero. Ako pa 
morda misliš, da je cesar Kon-
stantin s tem ediktom naredil 

Cesar Konstantin 

krščanstvu veliko uslugo, se 
motiš, saj je v resnici le formalno 
(pisno) priznal obstoječe stanje v 
državi. Konec je bilo z zas-
traševanji, tajnimi zbiranji krist-
janov, sedaj so se lahko dobivali 
javno,vsemnaočeh. 

Kmalu zatem, leta 392, je cesar 
Teodozij razglasil krščanstvo za 
državno religijo. To pa pomeni, 
da so škofi in nadškofi postali na-
jvišji dostojanstveniki, ki so imeli 
zelo velik vpliv ne samo v 
cerkveni organizaciji, pač pa tudi 
v državi. 

Skratka krščanstvo je zmagalo, 
saj je postalo najmočnejša in 
državno priznana religija. In kas-
neje, 476., ko so odstavili 
zadnjega cesarja Romula 
Avgusta in se je rimsko cesarstvo 
zrušilo, je rimski papež ostal in 
postal največja posvetna in 
duhovna sila zahodne Evrope, 
krščanstvo pa s e j e razvilo v eno 
največjih svetovnih religij. 

Božični iconcert 
"Čuli sladko melodijo 

so pas tire i tisto noč, 

našli dete in Maiijo 

in ljubezni božje moč" 

Božična pesem 

Božični prazniki brez božične 
pesmi - ali si kaj takega lahko 
zamišljamo? Tudi pastirce je 
vodila sladka melodija, zakaj bi 
mi bili izjema?! 

Božični večer nam bodo 
ozaljšali solista Dunja Gunžer 
Spruk - sopran in Janez Lotrič -
tenor, na klavirju ju bo spremljal 
Andrej Jarc, ter zbor sv. Vik-
torina pod vodstvom Sonje 
Vinkler. 

Jakob Gallus, Orlando di 
Lasso ter RandalI Thompson so 
skladatelji, katerih dela bo zbor 
sv. Viktorina uvrstil v prvi del 
koncerta. "O sveta noč, ko zvezde 
žarijo in se nam je rodi! Gospod" 
Adolpha Adama, ljudska 

"Adeste fideles" in še več 
skrivnostih prisrčnih božičnih 
pesmi nam bosta odkrivala 
solista Dunja Gunžar Spruk in 
Janez Lotrič. 

Oba solista sta življenjsko 
vezana na Ptuj: Dunja, ki je svojo 
mladost do študijskih let 
preživela v Ptuju, Janez, ki so ga v 
Ptuj pripeljale družinske vezi. 

Dunja je po končani srednji 
glasbeni šoli v Mariboru in glas-
beni akademiji v Gradcu pela eno 
leto na Dunaju, nato kot 
svobodna umetnica v Mariboru 
in Ljubljani. Sedaj je članica 
ljubljanske opere, kjer že dalj 
časa nastopa v Netopiiju. Poleg 
tega se posveča tudi koncertni 
pesmi s stalnim spremljevalcem, 
pianistom Andrejem Jarcem, ki 
bo tudi tokrat spremljal oba 
solista. Dunja s prefinjenim lir-
skim sopranom in Ptuj s svojo po-
dobo nad Dravo sta dve lepoti, 
ptwezni z ljubeznijo otroških 

sanj, mladostnih hrepenenj in 
družinskega zavetja. Naj ta 
ljubezen še traja v zadovoljstvo 
vseh, ki Dunjo radi poslušamo. 

Janez Lotrič je po študiju v 
Ljubljani in nekajletnem stalnem 
angažmaju v Mariboru in 
Ljubljani od leta 1988 svobodni 
umetnik. Od takrat se vedno bolj 
uveljavlja tudi v tujini. Po uspehu 
na festivalu v Grunndenu v 
Avstriji, kjer je pel Don Carlosa 
in v Trubadurju, ter več uspešnih 
nastopih v Švici zIX. simfonijo L. 
von Beethovna, pripravlja laser-
sko ploščo s Filharmoničnim 
orkestrom iz Bratislave ter pre-
miere v Mariboru, Ljubljani in 
Pragi. 

Zbor sv. Viktorina iz Ptuja, ki 
ga drugo leto vodi Sonja Vinkler, 
bo v drugem delu predstavil ljud-
ske božične pesmi. Koncert bodo 
skupaj s solisti sklenili s pesmijo 
M. Reneija "Božična noč" in 
seveda z božično himno, himno 

Veliko pastoralnega dela 
Pred b o ž i č n i m i p r a z n i k i 

s m o o b i s k a l i m a r i b o r -
s k e g a š k o f a dr. F r a n c a 
K r a m b e r g e r j a . 

Lani ob istem času smo se po-
govarjali o pismu, ki ga je papež 
poslal iz Rima in je govorilo o 
samostojnosti slovenske ško-
fovske konference. "Pismo je res 
prišlo, sicer znekoliko zamude, in 
je pomenilo odobritev samosto-
jnosti slovenske škofovske kon-
ference. S tem je bila slovenska 
škofovska konferenca uvrščena 
med druge konferenca vsega 
sveta. Postala je enakopravna in 
enakovredna vsem drugim, kar je 
za slovensko cerkev velikega 
pomena. Za slovensko je bila 
potrjena tudi hrvaška in nekatere 
konference vzhodnih dežel," je 
povedal med drugim mariborski 
škof in ob tem ni skrival svojega 
ponosa. 

PROBLEMI Z 
RAZKRIŽJEM SE 

RAZPLETAJO 

Razkrižje je slovenska tiha 
bolečina. "Vprašanje je zelo 
občutljivo za Slovenijo in 
Hrvaško. Potrebno je veliko, 
veliko potrpežljivosti. Maribor-
ska škofija in jaz kot mariborski 
škof smo naredili vse za pravično 
rešitev tega vprašanja. Nadškof 
Pier Luigi Celatta, sedanji 
slovenski nuncij, je to tudi oblju-
bil. Zagotovo vem, da se problem 
rešuje, vendar je potrebno veliko 
potrpežljivosti. Pred kratkim sem 
dobil odgovor zagrebškega 
nadškofa kardinala dr. Kuhariča, 
v katerem je jasno povedal, d a j e 
potrebno pač počakati med-
narodno politično ratifikacijo 
meja, ker on kot nadškof ne more 
prejudicirati civilnega prava. 
Drugo stališče pa je v Rimu. Tam 
pa so mnenja, da bi se dal zaplet 
hitreje rešiti in upam, da bodo 

stopili na to pot, čeprav ne 
morem storiti ničesar več, kot 
sem naredil. 

V Razkrižju smo dosegli vsaj 
opravljanja vse pastorale v 
slovenskem jeziku. Že lani je v 
župnijo prihajal slovenski 
duhovnik in ima slovenske maše 
in slovenski verouk ter deli 
slovenske zakramente. Menim, 
da so toveliki koraki, kijih prej ni 
nihče pričakoval. Upam, da 
bomo dosegli še tisti poslednji 
korak, to je pravično rešitev, ki jo 
zahteva zgodovina od sedanje 
generacije bodisi v cerkvenem ali 
v političnem pogledu," pravi dr. 
Kramberger. 

V A D V E N T N E M ČASU 
VELIKO PASTORALNIH 

OPRAVIL 

Predbožično pastoralno delo 
se je pričelo z misijonom ptujske 
dekanije, v katerega so bile 
vključene vse ptujske župnije. 
"Sicer pa sem v tem času hodil od 

dekanije do dekanije in opravljal 
svoja bogoslužna dela. Zadal sem 
si posebno nalogo, da bom imel z 

vsemi duhovniki v dekanijah 
posebne pastoralne pogovore in 
konference, še zlasti zato, ker 
začenjamo naslednji dan po 
božiču mednarodno letodružine. 
Na predlog OZN se je temu 
pridružila tudi cerkev in papeški 
svet za družino nam je že nakazal 
smernice, kako naj to med-
narodno leto, ki ima za nas velik 
pomen,obhajamo, še posebej ker 
smo imeli v naši škotlji pred 
dvema letoma škofijski zbor o 
družini. O tem se ne bomo po-
govarjali samo v adventu, temveč 
tudi kasneje v postu in najbrž kar 
celo leto." 

V predbožičnem času predava 
tudi študentom na obeh 
teoloških fakultetah, v Mariboru 
in Ljubljani. V Mariboru in 
Ljubljani je s študenti imel pose-
bne pogovore, ki jih imenujejo 
scrutiniji; to so najbolj osebni po-
govori med študentom teologije 
in škofom. To je pravzaprav vsak-
oletna dolžnost vsakega škofa. 

Besedilo in posnetek: 
Vida Topolovec 

Mariborski škof dr. Franc Kramberger: "Blagoslovljene božične 
praznike in mir v letu 1994, letu družine, vsem ljudem." 

Oddelek za otroke s kombiniranimi 
motnjami v Dijaškem domu Ptuj 

Dijaški dom v Ptuju je eden 
redkih v Sloveniji, ki združuje 
pod svojo streho tako sred-
nješolce kot osnovnošolce. Zdaj 
je odprl vrata še za otroke s kom-
biniranimi motnjami.Tako lahko 
odslej starši duševno ali telesno 
prizadetih otrok pripeljejo svoje 
otroke v dnevno, popoldansko ali 
nočno varstvo. Zanj bodo 
poskrbeli defektologi in medicin-
sko osebje. Tudi prostori, uredili 
so jih v pritličju, so prilagojeni 
takšnim otrokom. 

S kobiniranim oddelkom želi 
Dijaški dom vsaj občano razbre-
meniti starše, razširiti svojo de-
javnost, razmišljajo pa tudi o inte-
graciji zdravih in motenih otrok, 
kot je že dolga leta praksa v svetu. 
Seveda pa jih poprej čaka veliko 
dela in strokovnih priprav, je 
poudarila na slovesnosti 14. de-
cembra ravnateljica Dijaškega 
doma Danica Starki. Domu je pri 
ustanovitvi oddelka za otroke s 
kombiniranimi motnjami poma-
gala tudi občina v okviru javnih 
del. 

Slavnostnigovornikjebilpred-

miru "Sveta noč, blažena noč". 

Pridite, tudi za Vas smo 
pripravili božični koncert na 
božič, 25. decembra, ob 19. uri v 
refektoriju Minoritskega samo-
stana v Ptuju. Vsem želimoveliko 
duševnega miru in sreče ob 
božiču ter uresn iči tev skritih želja 
v letu, ki prihaja. 

Društvo izobražencev Vik-
torina Ptujskega: 

Rožena Čačkovič 

sednik izvršnega sveta ptujske 
občine BrankoBrumen. Poudaril 
je, da Ptuj tudi s takšnimi de-
javnostmi uresničuje projekt 
Zdrava mesta. Priznanje novi de-
javnosti Dijaškega doma je prišlo 
tudi iz Osnovne šole dr. Ljudevita 
Pivka, šole s prilagojenim progra-
mom, pa tudi z Zavoda za šolstvo 

- organizacijske enote Maribor. 

Dijaški dom tako spet odpira 
novo stran v knjigi svoje de-
javnosti, vse z željo narediti 
otrokom, ki prebivajo v njem, pri-
jazen in topel dom. 

NaV 

Branko Brumen: "Tudi tako uresničujemo projekt 
Zdravo mesto..." 

ŠOLSKI Z V O N E C NAM J E ZAUPAL. . . 

MARKOVCI ^ Učenci petih razredov so bili v šoli v naravi na 
Rogli. V torek, 14. decembra, je bil na šoli koncert mladinskega in 
otroškega pevskega zbora Pesem v prazničnem decembru, kot gost 
p a j e pel mladinski pevski zbor Osnovne šole Cirkovce. Minuli 
petek so imeli učenci predmetne stopnje kulturni dan, razredna 
stopnja pa v ponedeljek, ko so obiskali zbirke ptujskega muzeja. 
Od leta 1993 se bodo poslovili jutri na prireditvi Skozi praznični 
december. 

SVETI TOMAŽ * Od 20. do 24. decerpbra pripravljajo učenci 
od 4. do 8. razreda projektni teden "Sege, navade in običaji 
domačega kraja nekoč in danes", učenci od 1. do 3. razreda pa 
imajo na programu svoje, n 
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ZBIRALEC IMEN 
Je kateri odgledalcevzakričal? 

Vsaj vzdihnil? Videl se je 
raztreščenega na tleh: pogled od 
zgoraj, kot bi duša nadaljevala 
pleziinje in se - rešena telesa -
neustrašno razgledovala nad glo-
bino. Zbežali bi in nikomur ne bi 
povedali. Pustili bi ga galebom, 
plimi in ribam. Iznjegabi naredili 
še eno svojih skrivnosti, eno tis-
tih, s katerimi so se vseskozi ba-
hali in zaradi katerih so ponosno 
dvigali glavo. 

Skrivnosti, ki jih je hotel 
zvedeti. Deliti. 

Sonce se je malenkostno že 
prevesilo in mu sijalo naravnost v 
oči. Ali pa so skale postale tako 
zelo gladke in odbijajoče? 
Mogoče je svetloba že prežrla 
veke? Nikoli jih še ni videl tako 
živo rdeče, z drobnimi pikicami, 
kot drobne ribice v plitvini so 

krožile po njih. 
Kako široko oprije-

mališče! Desna dlan je 
vsa zdrsnila čezenj, nato 
zapestje, do komolca. Še 
levica. Telo. S prsmi je 
udaril ob tla. Odprl je oči 
in jih moral zaradi potu 
takoj spet zapreti. Ni si 
upal spustiti kamnov in 
otreti pogleda. Raje seje 
zbrcal naprej in nekajkrat 
zapored poskušal 

spregledati, dokler se mu ni 
posrečilo. Bil je na vrhu, izven 
dosega njihovih pogledov. 

Trzajoče tresenje seje začelo v 
nogah in roke so jim takoj sledile. 
Ležal je na tleh in se prepustil 
telesu. 

Nato se je pobral, si otresel 
prah s kratkih hlač in majice ter se 
po poti spustil k obali. 

Pričakoval je njihove raz-
iskujoče poglede in se vso pot 
pripravljal nanje. Vadil je izraz 
ležernosti, zdolgočasenosti, 
ukvarjanja s stvarmi, ki ga bolj 
malo zadevajo. 

"Rdeč kot j)aradižnik!" je 
zaničljivo rekel Si me. 

"Glejte, glejte, kako se mu tre-
sejo noge!" 

"Si seusral?" 
Pogled je kar sam hotel pasti 

proti tlem, a ga je zadnji hip 
zadržal in pogledal drugega za 
drugim v oči. Zoprno, vsi so bili 
vsaj za glavo večji in jih je moral 
gledati navzgor. Vseenosonehali 
vpiti, le še Sime se je zaničljivo 
režiil. 

"Opravil sem prvo 
preizkušnjo," je rekel in se skoraj 
pogreznil od sramu zaradi 
neprimernosti glasu: visokega, 
tresočega in pred prvo besedo je 
moral celo nekajkrat zapored 

vdihniti, preden je pripravil 
glasilke k ubogljivosti. 

"Ja, pa res," je rekel Šime, "am-
pak ta je bila najlažja. Najhuje 
šele pride!" 

Pustili so ga čakati in se 
umaknili k skalam. Počasi je 
stopil do morja in pustil valu 
oblizniti razpraskane podplate. 
Vsakič, ko ga je zapeklo, si je re-
kel: 

"Zdržal bom! Zdržal bom! 
Zdržal bom!" 

Rotitvena pesem - bolečina je 
vseeno postajala vedno bolj 
ukročena, na koncu celo znosna. 
Nekaj prijetnega je bilov njej. 

Peteriai je stiskala glave in se 
živahno prerekala. Včasih se je 
kateri spozabil in pogledal proti 
njemu. Nato je hitro, z občutkom 
krivde, odmaknil pogled. Šel je 
proč, da bi jim pokiizal, kako ne 
misli prisluškovati in mu je 
vseeno, karkoli se že spomnijo, 
ne bodo ga zlomili. Do njega so 
prihajale le kratke nikalnice, v 
vznemirjanju siknjene preglasno. 

Pogledal je stopala. Čudno 
bela so bila, razbarvana. Nobene 
krvi ni bilo več, robovi odprtih 
zarez ran so bili videti strgani. 
Sklonil se je in opazoval 
valovanje kože. Ribica je sunk-
ovito pridrvela, verjetno 
odgriznila konček raztrganine in 

prav tako naglo izginila. 
"Jejo me," je pretreseno pomis-

lil in bil še najbolj presenečen, ker 
ni zaznal v tej ugotovitvi nič ogab-
nega. 

Glasovi v ozadju so utihnili. 
Obrnil se je in videl, da je 
odločeno. Stali so z dosega valov 
in gledali vanj. Namenoma je 
malce postal, jih pustil čakati in 
pobrodil povodi, osameli višji val 
mujeoplaknil kolena. 

Ustavil se je dobra dva metra 
pred njimi. Vsi so se držali kot 
svečeniki v templju, katerih 
izraze si je zapomnil iz očetove 
biblije. Prav nezmotljivo podobni 
so jim bili, četudi niso bili 
oblečeni v vzhodnjaška oblačila 
in turbane, marvečv kratke hlače 
in majice, ki jih bodo nosili še vse 
poletje in dobršen del jeseni. 
Nekaterim od njih bo kmalu 
videti, da je to njihovo edino 
oblačilo in zanj nimajo zamen-
jave. 

"Prav, mule, druga preizkušnja. 
Odnehaš?" je rekel Šime. 

"Ne!" 
"Še ž^l t i bo! M i ne sp rej e m am o 

tako majhnih mulcev!" 
"Opravil bomo preizkuse!" 
'To bomo pa še videl i! Gremo." 
Hitrososeodpraviliobobali in 

imel je občutek, da se jim mudi. 
Nenadomajejasnovidelvsostra-
hoto druge preizkušnje. Peljali ga 
bodo do razpok v skali, moral bo 
leči v eno izmed njih, temno, 
vlažno in... 

... in pajki, pajki bodo lezli po 
njem! Nebo smel kričati, nebo se 
smel premakniti. Pajki! 

"Kajje, se bojiš? Zaostajaš!" 
Pospešil je korak in upal, da ne 

morejo brati misli. Naredil bo 
tudi to, če bo treba. Že tako so ga 
hudo zafrkavali, ker je zaprosil za 
sprejem v skupino tri, štiri leta 
starejših mulcev. Če klone, ne bo 
več smel stopiti iz h iše. Naredil bo 
vse. Tudi pajki... 

Predstavljal si je njihove kos-
mate noge, ki hitro,^ komaj 
občutno pikajo po koži. Čvrsto je 
moral stisniti čeljust in napeti vse 
moči, da je požrl sli no - kot bi pre-
bijal kepo suhega peska v griu. 

"Tu smo!" je rekel Šime. 
Presenečeno je pogledal okoli 

sebe. Nobene votline, nobenih 
pajkov. 

!?! 
Stali so na dolgi skali, ki se je 

kot rtič zarezovala v moije. Šime 
je potegnil iz žepa pipec, ga 
podržal pred malim na odprti 
dlani in ga zalučal čez ramo. 

"Prinesi ga nazaj," je rekel. V 
umirjenem glasuje lahko zaznal 
uživanje. 

UpC)gibajoči val je že spodne-
sel vzbuh padlega noža, vendar je 
še lahko ujel njegov odblesk, ki se 
je kmalu izgubil v temini. Hitro je 
izginjal in ni bilo videti, kot bi 
tonil,bolj migetajese jespremin-
jalvmrak. 

"Samo enkrat lahko poskusiš," 

je dodal Šime. 

"A..." 

Kakšna tolažba! Videl je Adri-
ana odpirati usta, da bi ugovarjal 
(gotovo!) Šinietu, vendar ga je ta 
s pogledom takoj zatrl. Poprej je 
prav slutil, kateri se bo najprej 
postavil zanj. Hvaležno je po-
gledal Adriana, globoko vdihnil 
in skočil. 

Čudno je bilo, da so bili kot 
naslednjo preizkušnjo izbrali 
morje. Pričakoval jo je že na 
začetku. Vsi so bili rojeni na tem 
otoku in vsi so dobro plavali, 
drugače kot dedje, med katerimi 
so bili plavalci redki. 

Potaplja! se je v smer, kamor se 
mu je zdelo, da je pred nekaj mi-
nutami potonil nož. Sonce se je 
razblažilo in razpršilo. Na levi je 
lahko videl gmoto skale, povsem 
pokrito s školjkami. Kako glo-
boko je tu sploh morje? Verjetno 
zelo, drugače tega kraja ne bi 
izbrali. Plaval bom, dokler rie 
bom na.šel pipca, je pomislil. Če 
ne, ne bom še I n azaj. Se ža I j i m bo. 
Spustil je izdih, ki ga je voda takoj 
zaobjela v mehurčke in pospre-
mila proti površju. Navdal ga je 
občutek gotovosti: tokrat ne bo 
šlo narobe. Velik zobatec je 
priplaval mimo, ga pogledal, 
pomigal in odplaval proti od-
prtemu morju. Gledal je za njim 
in le s kotičkom -esa ujel blesk 
na desni. 

Nož! 
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V uri zgoščena desetletja 
Pred tednomje kolektiv Zavoda Radio - Tednik 

Ptuj slovesno proslavil 30-letnico radia in 45-
letnico Tednika. Na slovesnoti v Narodnem 
domu v Ptuju so se zbrali sedanji in nekdanju 
ustvarjalci ptujskih informacij, kolegi iz 
nekaterih slovenskih novinarskih hiš ter številni 
drugi gostje. Pokrovitelj slovesnosti je bilo 
trgovsko podjetje MercatorMIP Ptuj. 

Prireditev je izzvenela 
kot zgo.^ena urica 
tistega, kar sta 
časopis in radio da-
jala svojim bralcem 

in poslu.šalcem v deset let j ih ob-
stoja. 

Časopis se je predstavil z 
izborom svojih nekdanj ih 
člankov; izbrali so takšne, ki so še 
vedno ali znova aktualni . Rad io 
je predstavil delček svoje kul-
turne vsebine tridesetih let. T a k o 
so v kul turnem programu sode-

lovali godalni orkes ter glasbene 
šole Ptuj pod vodstvom Mete 
Trop , pianistki glasbene šole 
Ormož, moški komorni pevski 
zbor iz Ptuja pod vodstvom 
Franca Lačna, venčeseljske ljud-
ske pevke z Zg. Ložnice ter godec 
na fraj tonerici Daniel Cajnko. 

"Skoraj nam je ušlo leto, ne da 
bi slavili svoje obletnice," je v 
slavnostnem govoru poudaril di-
rektor in glavni urednik Zavoda 
Franc Lačen, "to pa zaradi tega, 
ker po ročamo o jubilejih drugih, 
nase pa mnogokra t kar poz-
abimo." Na to je v s trnjenih bese-
dah opisal razvojno pot obeh ptu-
jskih medijev, danes združenih v 
isti, časopisno-radijski hiši. Pri 
tem je omenil velik napredek, ki 
s t a g a m e d i j a d o s e g l a , i n seza tre-
nutek zazrl tudi v pr ihodnost 
obeh. Predsednik Skupščine 
občine P tu j Voj teh Ra jhe r pa je 
prisotne, predvsem oblikovalce 
informaci j nagovoril za pr ihod-
nja ravnanja: "Čeprav je prisoten 
podjetniški interes,- moramo 
ustvariti odpr t informacijski 
sistem. Ptujska medi ja sta region-
alnega p o m e n a , Ptuj pa potre-
bu je informaci je in afirmacijo." 
Iz rez i l j e tud i upanje , da se bo ob-
s toječima medi jema v Ptuju 
kmalu pridružila tudi profesion-

alna T V postaj a. 

Vsebinsko so jubi le jno sloves-
nost izpeljali poleg omenjenih 
skupin in posameznikov sedanji 
in nekdanji radijski glasovi: Vida, 
Mar jan , Nataša, Nevenka, 

Vlado, Danica, Franc, Vojko, 
Jasmina in še en Mar jan . Sloves-
nost je radio neposredno 
prenašal in v nedel jo objavil še 
skraj.šani posnetek. Z a tehnično 
plat so poskrbeli Ivo, Davorin, 
R a d o , P e t e r in Andre j . 

Direktor in glavni urednik 
Franc Lačen: "Ob poročanju o 
drugih pozabimo nase." 

Del znanih radijskih glasov. 

Del ekipe v neposrednem prenosu (Ivo in Davorin). 
Foto: Langerholc 

Naša jubileja 
Tu sem dolžan 

bralcem 
opravičilo glede 
navedb v 21. 
nadaljevnju tega 
feljtona. 
Večinoma 
namreč pišem po 
spominu in sem 
nehote pomešal 

dva Titova obiska v Pomurju. Na to 
me je vljudnoopomnil eden od bral-
cev v Ormožu. Takole je dejansko 
bilo: 

1. septembra ]%6 .se je Tito 
pripeljal na obisk v Pomurje iz 
Varaždina. Kolona avtomobilov se 
je najprej ustavila v Ormožu, potem 
v Ljutomeru in nato v Murski 
Soboti. Odprt je mostu čez reko 
Muro i n srečanje z avst rijsk im pred-
sednikompajebi lovle tu 1969. 

Tako tudi ni mogel izpolniti 
obljube, da bo prišel na osrednjo 
proslavoob 1900-letnici Ptuja. Prav 
tako se v Ptuju ni ustavil modri vlak, 
s katerim se je maršal peljal v 
Gornjo Radgono, kjer se je srečal z 
avstrijskim predsednikom Fran-
zem Jonasom ob odprtju mostu čez 
Muro. 

V začetku leta 1969 je zvezna 
skupščina sprejela vrsto ustavnih 
dopolnil, ki so se nanašala na 
skupščinski sistem. Zaradi tega so 
bile razpisane skupščinske volitve 
od občinskih do zvezne. V marcu so 
povsod potekale kandidacijske 
konference z evidentiranjem in 
kandidiranjem. Posebno občutljivo 
je bilo kandidiranje za zbore zvezne 
skupščine tam, kjerso volilne enote 
obsegale območje dveh ali več 
občin. Navadno so se v okviru me-
dobčinskih svetov dogovarjali za 
kandidate, da bi na ta način tudi 
manjšim občinam zagotovili 
kakega poslanca v enem od zveznih 
zborov. 

Dejstvo je, da so same volitve 
pozneje bi le gola formalnost. Boj za 
kandidate je potekal prej v 
političnih vrhovih občin, me-
dobčinskih svetov in republike. 
Zakon je sicer dopuščal več kandi-
datov, odločali pa so se večinoma le 
za enega. Če pa so že hoteli kje dva, 
sta morala biti oba iz iste občine, da 
je bila tako zagotovljena teritori-
alna zastopanost. To navajanje se 
m i zdi potrebno zato, da bo bralcem 
razumIjivejše, zakaj je prišlo med 
kolektivom radia Ptuj in občinskim 
vodstvom SZDLdospora . 

Na medobčinskem svetu Po-
dravja so se dogovoril i, da bo kandi-
dat za zvezni prosvetno-kulturni 
zbor iz ormoške občine. Tam so se 
odločili za Vlada Ožbolta, predsed-
nika OK SZDL in ravnatelja OŠ 
Velika Nedelja. O tem je poročal 
tudi Tednik z dne 27.3.1969. 

Na enem od kandidacijskih 
zborov v Ptuju (v tej volilni enoti so 
bili "delovni ljudje" iz nekaterih ptu-
jskih srednjih in poklicnih šol ter 
kulturnih ustanov, med njimi tudi 
Radio Ptuj, zbor pa je vodil Jože 
Stropnik, ravnatelj ESŠ Ptuj in pod-
predsednik OK SZDL) je Franc 
Plohi v imenu kolektiva radia (vsak 
predlog je bilo treba podpreti z več 
imeni volilcev) predlagal za proti-
kandidata ^ Dušana Cokla, 
ravnatelja OŠ Gorišnica. 

Predsedujočega je predlog pre-
senetil; poskušal je vse, da ga zbor 
ne bi sprejel, a ni uspel. T o j e bil po-
tem razlog, da so naslednje jutro, 
24. 3. 1969, poklicali Plohla v pis-
a rnopredsednikaSZDLPtu j ingas 
prostaškim besedami krepko obde-
lovali. 

Po tem "razgovoru" seje Ploh 1 ves 
razburjen oglasil pri meni, me na 
kratko seznanil s potekom in 
vprašal,aliseimasmiselpritožitina 
RK SZDL v I.jubljano. Svetoval 
sem mu, da naj se pomiri, trezno 
premisli in potem napi.še vsa de-
jstva, predvsem verodostojni potek 
"razgovora". 

Čez dva dni se je Plohi s koncep-
tom pritožbe spet oglasil pri meni. 
Nekaj sva dodala, nekaj črtala ali 
jezikovno prečesala, potem je dal v 
čistopis. To pritožbo so potem pod-
pisali še drugi člani kolektiva radia 
in jo odposlali. Vsebino pritožbe je 
v glavnem povzela novinarka 
Milena Zupanič v prispevku 
"Kakšni časi, kakšni ljudje" (Tednik 
z dne 15/4-1993), zato je ne 
ponavljam. Ali je Republiška kon-

ferenca SZDL kaj javno reagirala, 
mi ni znano, vem le, da so občinsko 
vodstvo z vsebino seznan il i. 

V pojasnilo o obeh omenjenih 
predlaganih kandidatih naj 
zapišem, da slabila tedaj oba - tako 
Čoki kot Ožbolt - poslanca pros-
vetno-kulturnega zbora republiške 
skupščine. Ptujski učitelji so 
ormoškim zamerili, ker prejšnje 
leto ni.so bili solidarni z njimi, ko so 
"štrajkali" oz. uradno prekinili 
pouk. Zlasti so zamerili poslancu 
Ožboltu, ker v skupščini bojda ni 
posegal v razprave. Ali je bilo to res, 
na vem. Ptujski osnovnošolski 
učitelji -SO bili prvi v Sloveniji, ki so 
začeli odkrit boj za "enotno šoKstvo, 
enotni učni program, enotno finan-
ciranje", zato so hoteli iz .svojih vrst 
tudi poslanca v zveznem zboru. 

Ptujski politiki, verjetno tudi 
zaradi usmeritev od zgoraj, tega 
niso podpirali. Dušanu Čoklu so 
očitali, da za šolstvo v občir ne bo 
nič prispeval, če bo v skupščini bral 
literarne sestavke o 
zapostavljenosti halo.škega otroka. 
V skupščini je treba biti konkreten, 
nastopati s pravno preučenimi 
predlogi in dopolnili k predlaganim 
predpisom. 

Konec tega rivalstva med 
ravnateljema dveh sosednjih šol in 
občinjebil ta .da je VladoOžboltbil 
izvoljen za poslanca, odnosi med 
ptujsko SZDL in kolektivom radia 
pa so ostali na vrelišču. 

Franc Tetičkovič, sekretar OK 
ZKS, si je osebno prizadeval, da bi 
prišlo do znosnejših odnosov med 
novinarji in politiki v občini. 
Izpeljan je bil skupni sestanek vod-
stev OK ZKS, OK SZDL in novi-
narjev obeh medijev. Ocenili sov.se, 
kar se je zadnji dve leti dogajalo, 
poskušali prikazati napake na eni in 
drugi strani, predvsem pa so obso-
dili pritiske na novinarje. Dogo-
vorili so se, da naj se radio takoj 
oblikuje kot samostojen zavod in da 
naj občinska skupščina nakazuje s 
proračunom določeno dotacijo ne-
posredno Tedniku in radijski 
postaji. Združitev v enotni zavod 
naj se preloži, da zadeva dozori. 

Ta dogovor ni držal. Zdravko 
Turnšek je kot odbornik na seji 
občinske skupščine predlagal 
nasprotno. Izrekel je več kritičnih 
pripomb na račun novinarjev,očital 
zapravljanje (zato ker so bili na 
izletu v Djerdapu) in primerjal 
plače lokalnih novinarjev s plačami 
nekvalificiranih delavcev v 
Opekarni Žabjak. Predlagal je, da 
naj se prenesejo ustanovitvene 
pravice na SZDL in da naj občina 
ukine dotacijo obema medijema 
vse dotlej, dokler se kolektiva ne 
bosta združila v enoten zavod. 

Predloga občinska skupščina 
sicer ni sprejela, na.stop Turnška 
kot predsednika SZDL paje močno 
vznemiril novinarje. Sestali so se in 
se dogovorili za nasprotni udar. 
Pripravili so daljši sestavek 
"Razprava o informativnih sred-
stvih torej še ni končana?" Glavni 
avtor besedila je bil verjetno Anton 
Bauman. Vsebino mi je Plohi zau-
pal. Zdela se mi je preveč na-
padalna, saj so med drugim očitali 
Zdravku Turnšku nesposobno.st in 
zahtevali njegov odstop s funkcijc 
predsednika SZDL, navajali višino 
plače novinarjev v neto znesku, 
Turnškovo pa letno v bruto znesku 
in še vrsto drugih bolj ali manj ute-
meljenih očitkov. Svoje pomisleke 
sem Plohlu povedal, pa mi je dejal: 
"Ali on ali mi!" 

Ne vem, kdo v.se od občinskih 
možje stal za tem, prepričan pa sem 
bil,da vse nizraslosamo na novinar-
skem zelniku. Prav tako ne vem, 
kdo je okrožnega javnega tožilca v 
Mariboru opozoril na zadevo; vem 
le, d a j e v Mariborski tiskarni rok-
opis prebral in ugotovil, da ni zak-
onite podlage za prepoved objave. 
Tako je bil članek s podpisom vseh 
novinarjev Tednika in radia Ptuj 
objavljen v Tedniku št. 24 z dne 19. 
6.1969. 

Če ni ukrepal okrožni javni 
tožilec, za tisk namreč občinski ni 
bil pristojen, se je zganila postaja 
milice Ptuj. Takoj po objavi sta 
prišla v uredništvo Tednika dva 
miličnika in brez pisnega naloga za-
htevala od odgovornega urednika 
rokopis objavljenega sestavka ter 
ga odnesla. 
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Mladi se vračajo 
Do leta 1955 se je ta na 625 metrih nadmorske višine v ptiijskiol)čini najvišje ležeči kraj imeno-

val Sveti Bolfenk v Halozah, zato se v ljudski rabi domačini še vedno imenujejo Holfenčani. Se-
danje Jelovice so razstreseno naselje na vinogradniškem gričevnatem in hribovitem področju 
zahodnih Haloz. K njim se šteje kar osem manjših zaselkov, kot venec razporejenih okoli cerkve 
svetega Bolfenka. 

Težava, ki jo domačini najtežje 
premagujejo, so štirje in pol 
kilometri slabo vzdrževane gra-
mozne ceste, ki jih s cesto 
Majšperk - Žetale povezuje s sve-
tom. Obsežni, predvsem iglasti 
gozdovi z obilico kostanja so vse 
do ukinitve tovarne tanina v 
Majšperku leta 1965 dajali veliko 
zanjo potrebnega kostanjevega 
lesa. 

Čeprav bičlovek pričakoval, da 
se mladi ljudje v želji po lepšem 
življenju odseljujejo, ni tako. Na 
Jelovice se mlade družine celo 
vračajo. Ko vas pot pripelje na 
vrh, tik podcerkvico sv. Bolfenka, 
vam kaj kmalu postane jasno, da 
sta izredna idil ičnost tega kraja in 
širni razgled daleč naokrog 
najbrž tisto, kar jih obdrži doma. 
Vsem težavam navkljub. 

ZBRANI PRI NOVINOVIH 

Marjan Novina, lahko bi mu 
dejali tudi glas Jelovic,nasje pov-
abil, naj se kdaj oglasimo pri njih. 
V naše uredništvo je namreč 
prinesel zapis o nogometnem 
turnirju, ki je tja gor privabil kar 
400 ljudi in številne ekipe. 
Navdušeno pripoveduje o kraju 
in tukajšnjih ljudeh: "Tu živi pre-
cej ljudi, zadnje čase prihajajo 
nove družine in se selijo nazaj, 
tako so Jelovice postale malo bolj 
naseljeni kraj. Sem sodijo zaselki 
Sitež, Planjsko, Jelovice in 
Naraplje.Tu imamopolegcerkve 
s pokopališčem še nogometno 
igrišče, tod skozi poteka haloška 
planinska pot... Nerodno je le to, 
da če hočeš priti k nam, se slabo 
pelješ. Po naši cesti se vozi veliko 
ljudi, zato je precej zdelana, 
uničujejo jo povodnji, odjuga 
snega in nalivi odnašajo gramoz 
in tako sploh ni več obcestnih 
jarkov. Domačini delamo na tej 
lokalni cesti večkrat udarniško, 
ne vem, kaj vse smo že pcKcli. da 

bi ostala prevozna. Vse to ne po-
maga veliko, saj ju dotrajana. 
Brez dobre ceste pa ne gre, to je 
osnova zii življenje na Jelovicah. 
Marsikdo je že obljubil, da nam 
bo cesto pomagal urediti, tudi na 
Cestnem podjetju v Ptuju, kjer bi 
jo morali vzdržaveti, so nam 
obljubili gramoz. Ko so veliko let 
imeli sem pohod iz krajevne 
skupnosti Olge Meglič, so priha-
jali razni ljudje in takrat je cesto 
bilo mogoče obnoviti, zdaj pa je 
vse skupaj zamrlo. Naš kraj si 

zasluži bolj urejeno cesto; če bi 
nam pripeljali vsaj nekaj gra-
moza, smo pripravljeni poprijeti 
za delo. To smo dokazali že pri 
nogometnem igrišču, saj je nas-
talo iz čistega ljubiteljstva. 

Prej ko je bila v Narapljah po-
družnična osnovna šola, smo 
imeli tudi kulturno in družabno 
življenje, zdaj pa naši otroci 
hodijo in se vozijo v Majšperk. 
Tako smo za družabno življenje 
zdaj poskrbeli karsami. 

Zelo smo bili veseli, ko je letos 

v jeseni prišlo k nam obilo ljudi in 
kar 14 nogometnih ekip. Vsi pabi 
prišli še rajši, če bi bila cesta vsaj 
malo bolj urejena. 

Jelovce spadajo pod krajevno 
skupnost Majšperk in tam je že 
marsikaj urejeno, na nas pa poz-
abljajo. Pri prejšnjem tajniku je 
bilo bolj razgibano, na vse konce 
so malo pogledali. Potem pa so 
krajani glasovali proti samopris-
pevku in zdaj je vse težje. 

Upamo, da bo boljše, čeprav 

vemo, da je krajevna vreča 
prazna. Mogoče smo premalo v 
stiku, premalo je občnih zborov, 
nimamo se kje pogovoriti in po-
hvaliti. Prav vesel sem, da ste 
prišli s Tednika sem gor. Pramalo 
vedo ljudje o nas, naj zvedo kaj 
več. Upam, da bo drugo leto tukaj 
na turnirju tisoč ljudi. 

Tudi vode nimamo, do na-
jbližjega telefonaje 6 kilometrov, 
prav toliko do prve trgovine.Tudi 
do šole marsikateri otrok pešači 
in do tja je 9 kilometrov. 

Krajani lepo sodelujemo in 
nekateri smo si utrdili kmetije lez 
lastnim delom. Brez pridnosti ne 
bi bilo ničesar. Radi bi dokazali, 
da se tu da živeti. Ker pa ljudje 
radi pridejo k narr^ bi jim mi radi 
ponudili kaj več. Ce nimaš vode, 
je to težko. S sosedo sva 
izračunala, da smo v letošnji suši 
dali za vodo kar 4 mesečne de-
lavskeplačevtrehmesecih. 

Čeprav so težave, so vsi 
domačini pripravljeni za delo. 
Tako smo dobili trifazni elek-
trični tok. Vsesmo uredili sami, v 
enem letu smo dobili tra-
fopostajo in tok. Vsi smo morali 
veliko delati in zdaj smo tudi vsi 
zadovoljni." 

POŠTA LE DVAKRAT 
NA TEDEN 

Mirko Kužner, mlad fant. 

zaposlen v Kidričevem, živi z 
mamo v bližnji grapi. Najbolj ga 
moti redka dostava pošte: "Ni 
dostave do nobene hiše, vse 
puščajo v zabojčkih in še to samo 
dvakrat na teden, v torek in 
četrtek. Dogodki pa se hitro odvi-
jajo. Če mi na primer pošljejo 
pošto v sredo,jo bom dobil šele v 
torek. Če bi jo dobili vsaj tri krat, 
bi bilo dobro. Včasih so namreč 
poštarji sem hodili tri krat na 
teden od hiše do hiše, zdaj, ko so 
motorizirani, pa se ne da urediti. 
Pravijo, daje premalo prometa in 
da smo preblizu centra. Vendar o 
temdvomim;vem,naprimer,dav 
krajevni skupnosti Ptujska Gora 
dostavljajo vsaj tri krat in to v do-
move, ki so tudi oddaljeni od 
središča. 

Drugi problem je slab sprejem 
televizijskih programov. Pro-
grama TVS 1 in TVS 2 sploh ne 
dobimo, ali pa tako slabo, da 
sploh ne moremo brati pod-
napisov. Tudi signala teleteksta 
televizor ne sprejema. Najbolj pa 
je čudno, da moramo kljub temu 
plačevati televizijsko naročnino. 
Zaradi tega sem se že pritožil na 
TVS, pa jim nisem mogel ničesar 
dopovedati. Oni pač zahtevajo 
svoje." 

Med domačini, ki so se ta dan 
zbrali na Jelovicah, je bila tudi 
Tilčka Lončarič. Z možem sta se 
namrečodločila,da tugori posta-
vita novo hišo. O tem pogumnem 
dejanju pripoveduje: "Ker nam je 
prejšnjo hišo ogrozil plaz, smo se 
pred 13 leti odločili za zidavo; 
takrat se je še nekako dalo. Na-
jprej je bil problem dobiti grad-
beno dovoljenje, potem pa v de-
setih letih spraviti hišo pod 
streho. Pomanjkanje vode je na-
jtežji problem. Težko jo 
pripeljejo sam gor, mi pa jo, kadar 
je suša, nujno potrebujemo. Za 
živino smo si naredili mlako, kjer 
je izvir, vendar je do tja kar ena 
ura, do takrat pa kravam že mine 
žeja. Tudi z vodo za uživanje in 
pripravo hrane moramo 
varčevati. 

Možje zaposlen v Planiki, jaz 
pa sem doma. Zaenkrat sem še 
velik optimist in zdi se mi, da bo 
nekoč bolje. Več mladih družin se 
je odločilo, da ostanejo, in upam, 
da bo to pritegnilo tudi druge. 

mlade družine. Več nasbo,večbo 
možnosti, da kaj uredimo. 

CERKEV KLIČE PO 
OBNOVITVI 

Julijana Vinkler nam je pri-
povedovala o cerkvenem in 
družabnem življenju v kraju: 
"Našacerkevjeresstara,vendarv 
njej potekajovsi obredi. Stalnega 
duhovnika nimamo, vendarpride 
vsakokrat posebej za nas sem. 
Nekajkrat na leto pa ima tu 
obrede: 10. avgusta, za veliko noč 
in božič. Pa tudi takrat, če kdo 
mašo posebej naroči. Pok-
opališče in cerkev sta res v slabem 
stanju, znotraj je ni za pogledati. 
Ljudjebiže delali in pomagali, pa 
ni prave organizacije. Nekaj smo 
se že pogovarjali, a je vse skupaj 
zamrlo. 

Z našo družabnostjo je bolj 
slabo, ker smo doma daleč 

narazen. Imamo slabe ceste, poz-
imi jih slabo splužijo, ko je južni 
sneg, je blato, če je mrzlo, je pole-
dica in se spet se ne moremo voz-
iti. Srečamo se, ko moramo drug 
drugega poriniti izblataalistrak-
torjem potegniti koga iz jarka. 
Resbi bilo lepo, ko bi dobil i nekaj 
poljčanskega lomljenca. Tako 
živimo bolj vsak zase. 

Jaz sem doma najnižje, že 
sko raj na ravnem. Pravijo, da bi tu 
že imeli telefon in tudi dva 
kilometraasfalta,vendarje ta de-
nar šel nekam drugam. Nihče nas 

ne pride pogledat, ni jim pomem-
bno, kako živimo. 

Res smo revni, pomagamo si, 
kolikor si lahko. Če ne bi bili 
nekateri prej v službah, tu sploh 
ne bi mogli živeti. Letos in lani 
suša, prej voda in plazovi, vse ti 
sproti odnese ali pa uničuje 
pridelke." 

Danica Ku/ner živi v bližnji 
grapi pod Jelovicami.Tudi tam so 
težave s cesto. Do doma jo je s 
pomočjo krajevne skupnosti za 
silo uredila, zdaj pa je ne more 
sama vzdržaveti. Sin je zdaj še 
doma, samo strah jo je, da jo bo 
zaradi težav s cesto zapustil. 

S CESTNO ZAPORO 
DO DENARJA 

Kljub težkemu življenju so tu 
doma ljudje vedrega in bistrega 
duha. Tako so se na primer 
domislili, kako bi lahko dobili de-
nar za gramoziranje ceste na 
Jelovice. Marjan Novina razlaga: 
"Ideja je mogoče smešna, bi pa la-
hko imela dober učinek, če bi us-
peli sprejeti tak zakon. V jeseni 
pride k nam ogromno gobarjev in 
nabiralcev kostanja. Če bi nam 
pomagali narediti zapornico na 
začetku ceste na Jelovice, kjer se 
je haloški razvoj ustavil, bi mi la-
hko pobirali castnino za uporabo 
ceste. S tistimi tolarji bi marsikaj 
naredili. Včasih se počutimo kot 
okupirani. Ko gremo v gozd nič 
več ne najdemo, pridejo pa s 
takimi modernimi avtomobili. 
Najbrž so bogati ljudje in gotovo 
bi tudi oni lahko kaj primakniliza 
naš razvoj." 

Marjan je navdihnil tudi Juli-
jano Vinkler, da je dodala še 
svoje:" Tudi mene moti, da je je-

seni toliko ljudi, med letom pa 
nam nihče nič ne pomaga. Samo 
cesto nam uničujejo in vse nam 
poberejo. Cele košare gob si voz-
ijo. Če bi v gozdovi h kaj ostalo, bi 
lahko tudi mi zaslužili kak dinar. 
Ni jim pomembno, čigav je gozd, 
in kar na dvorišče ti postavijo 
avtomobile ali pa se ti kar izpred 
hiše zapeljejo v gozd in vse 
poberejo. Kobibilopotrebnočis-
titi travišče, polno kostanjevih 
bodic, takrat pa si sam!" 

Darja Lukman Žunec 

Jelovice, do leta 1955 Sveti Bolfenk v Halozah, najvišje ležeči 
zaselek v ptujski občini. 

Hiša Lončaričevih. Staro pod hribom jim je odnesel plaz, zdaj pa 
so še ena družina, ki bo ostala na Jelovicah. 

Domačini, zbrani pri Novinovih. Gospodinja in gospodar sedita 
na skrajni levi oziroma desni, med njima pa od leve proti desni 
Tilčka Lončarič, Danica Kužner, Štefan Korez, f\/lirko Kužner in 
Julijana Vinkler. 

Cerkev sv.Bolfenka, zgrajena leta 1649. Streha je delno ob-
novljena, vendar manjka še veliko 

V Ložini ni lego kock 
Vsi hitimo, še posebej v teh dneh, ko staro leto jemlje slovo in 

se bliža najdaljša noč v letu, ko si obetamo, da bo odslej vse 
drugače. Saj se za hip, dva ustavimo, pa spet naprej, kot da 
bomo zamudili kdo ve kaj pomembnega. Tudi novinarji. Kar 
preradi pozabimo na drobne vsakdanjosti, na življenje tistih, 
ki so daleč od politike, takšnih in drugačnih afer, na tiste, ki 

Med njimi sta tudi Robi in Bo-
jan Krajnc iz Ložine, ki sta v 
letošnjem letu prvič prestopila 
šolski prag z rumeni ruticami ok-
rog vratu. Simpatična fanta, daje 
kaj, zgovorna in nep<")sredna. 
Robi in Bojan sta dvojčka, v 
d ru ži n i pa so še t ri j e ot roci. 

Ložinaje daleč. Do šolevLesk-
ovcu imata kilometer in pol do 
avtobusa in potem še sedem 
kilometrov z avtobusom. Tudi 
tisti ponedeljek, ko je zapadlo 
snega kot že nekaj let ne, sta se 

odpravila po ozki gazi, ki sta jo 
naredila ata in sosed, do 
avtobusne postaje, a zjutraj še 
nihče ni "naredil giizi" tudi za 
avtobus. V torek pa sta že bila 
spet v šoli. 

Sta izrabila sneg vsaj za 
sankanje? Bi, če bi imela sani, pa 
jih ni pri hiši, kaj šele kakšnega 
para smuči. Vreče pa ne upata 
napolniti s slamo in se z njo 
spustiti po hribu navzdol, saj 
vrečo potrebuje ata in ne bi bil 
prav nič navdušen, če bi si jo 
izposodilaza zimsko veselje. 

Zjutraj ju zbudi budilka; za 
kdaj jo navije mama, ne vesta, 
pravita pa, da se zbudita, še pre-
den budilka zazvoni, in da nikoli 
ne zamudita avtobusa, avtobus 
pa ima kdaj pa kdaj zamudo. 
Pouk imataob pol osmih, avtobus 
pa ju pripelje pred šolo pet minut 
pred sedmo. 

Do avtobusa, ki vozi do Lesk-
ovca kakšnih petnajst minut, 
imata še okrog pol ure hoda, 
nazaj grede pa še več, saj gre 
navkreber počasneje. Zjutraj 
popijeta čaj, pojesta še kolač in 
hajdivšolo. 

V šolo hodita rada; najbolj sta 
jima všeč malica in kosilo. Robi 
ima posebej rad torto. Nalogo 
naredita v varstvu, kdaj pa kdaj 
tudi doma. Spat hodita po ri-
sanki. Risanka o Filipu jima ni 

preveč všeč, ker je prekratka. 
Sicer pa risanke obožujeta, v šoli 
pa risanje. Obvladata že velike in 
male tiskane črke. 

Spomladi jim je zgorel hlev: 
junca imajo zdaj pri sosedovih in 
zvečer kidata v hlevu, pa tudi zju-
traj, če ne gresta v šolo. Pomagata 

tudi mami pomivati posodo, 
babica pa ne dovoli. 

Pripovedujeta zdaj vsak zase, 
zdaj oba v en glas. Zatrdita, da se 
nikoli ne skregata. Klepetata, kot 
da smo stari znanci, njuno 
narečje pa^ daje pogovoru do-
daten čar. Čas se ustavi. Misli pa 
nehote bežijo v drug svet. Svet, 
kjer imajo otroci igrače, šolo prek 
ceste ali v sosednji ulici, kjer šol-
ska malica ostaja nepojedena... 

Miklavža v Ložino ni bilo. 
Božiček in dedek Mraz pa - kdo 
ve? Lani ju ni bilo. Pa tako zelo si 
želita kakšno igračo, še posebej 
lego kcKke, iz katerih je mogoče 
narediti letalo, hišo, leva, zmaja 

Se bov zadnjih dneh letošnjega 
leta kdo spomnil Robija in Bo-
jana iz Ložine, ki si tako zelooo 
želita lego kock? 

Nataša Vodušek 

Robi in Bojan Krajnc si želita lego kocke 
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Preljubi svet' Una rt, kako si ti lep, se je glasilo geslo srečanja 
petdeset let ni kov - nekdanjih učencev OS v Podgorcih 11. de-
cembra.To v Podgorcih ni bilo prvosrečanje, pač pažetradicija 
več generacij. 

Zbrali smo se pred obnovljeno 
osnovno šolo, stopili vanjo in 
obujali spomine na prva leta po 
vojni - na šolsko leto 1949/50, ko 
smo prvič prestopili hram 
učenosti in znanja. Tistega 
davnega leta nas je bilo vpisanih v 
1. razred "samo" 49 učencev in 
učenk. In to veliko skupino je z 
odprtimi rokami sprejela 
tovarišiai Angelca Penko. 

Od tega številčnega razreda se 
je srečanja udeleži lo nekaj nad 30 
jubilantov in štiri nekdanje 
učiteljice (Penkova, Kirbiševa, 
Kavčičeva in Korparjcva). Kar 
verjeti nismo mogli,da danesnaši 
otriKi sedijo v tako urejeni šoli, in 
to štin krat p<.) štirje v skupinsko 
prirejenih mizicah in stolčkih. 
Nas pa 49 v enem razredu! 

Prijetno je bilo klepetati in se 
spoznavati. Najpogostejša so bila 
vpra.šanja: Katera si ti? Kateri si 
ti? Ob spoznavanju smo ugo-
tovili, da je 50-letnica vprašala 
svojo nekdanjo učiteljico: Katera 
si pa ti? In smeh je bil tu. 

Ob minutah razgovora je vsak 
pripovedoval svojo življenjsko 
pot, pot težkih in lepih doživlja-
jev. 

V imenu pripravljenega od-
bora Kristine Petek in Martina 
Čuša je zbrane jubilante 
po zd rav i 1 Ko n rad Pr ej ac. Z i zb ra -
nimi besedami je opisal življenje 
in delo v domači vasi. V svojem 
nagovoru ni pozabil niti na pre-
minule sošolce in učitelje. Vsi 
smo z njim z mislimi hodili po os-
novni .šoli in srednji šoli ter po 
poti življenja do tega srečanja. 

Sreatnje smo nadaljevali pri 
domačem mesarju in lastniku vi-
notoča Sircu v Podgorcih. Ob 
glasbi, odlični hrani in žlahtni 
kapljici seje razlegala slovenska 
pesem pozno v noč. 

V imenu vseh povabljenih 
sošolcev in sošolk ter učiteljic se 
pripravljanemu odboru prisrčno 
zahvaljujemo za vzorno organi-
zacijo z željo, da se čez 5 let spet 
snidemo! 

Nekateri učenci so odšli v gimnazijo, drugi pa so bili združeni v 
kombiniranem oddelku. Fotografija iz šolskega leta 1953/54 

Pravijo, da 50, leto v življenju človeka označuje polovico poti. 
Kak.šna je bila ta pot, so se v soIx)to v Vidmu spraševali bivši 
sošolci in sošolke, ki so bili rojeni leta 1943, šolo pa so končali 
pred35leti.. |ožeMilošičin Franc Kirbišstasenamreč odločila, 
da prvič po tistem, ko so pred tremi desetletji in pol zapustili 
šolske klopi, skličeta vse svoje osnovnošolske "sotrpine", da 
obudijo vse naj prijetnejše spomine na skupna leta. Medse so 
povabilitudi svoje učiteljein učiteljice. PrišlesoFranjaMurko, 
Marija Šosterič in Marija Tomše. Zbrane je pozdravil tudi 
predsednik sveta krajevne skupnosti Videm Franc Koderman. 

Petdesetletniki so se v spomin na svoje srečanje fotografirali 
pred gradbiščem nove šole. 

Pred petdesetimi leti jih je bilo 
okrog petdeset, srečanja pa se jih 
je udeležilo nad trideset. Potem 
ko so se zbral i v gostilni Pri treh 1 i-
pah, so se odpravili na ogled šole, 
kije od takrat, ko sojo obiskovali, 
precej spremenila svoj videz, saj 
so lansko leto pričeli v Vidmu zi-
davo prizidka in prenavljati staro 
stavbo. Po gradbišču jih je 
popeljala videmska ravnateljica 
Marija Černila. Kar verjeti niso 
mogli, v kakšnih lepih prostorih 
se bodo šolali njihovi vnuki, pa 
tudi še otroci. 

Po ogledu novega hrama 
učenosti jih je ravnateljica pov-
abila na prigrizek v sedanjo zbor-
nico, Tam jim je v spomin na nji-
hovo srečanje podarila 

koledarje, ki jih ob novem letu 
učenci nosijo krajanom. Petde-
setleniki so v zahvalo zanje zbrali 
35 tisoč tolarjev prostovoljnih 
prispevkov in jih izročili 
ravnateljici za opremo nove šole. 

Po ogledu šole so se jubilanti 
odpravili na ogled farne cerkve 
sv. Vida, na katero jih prav tako 
vežejo marsikateri prijetni 
spomini iz mladosti. 

"Neuradni" del srečanja se je 
potem zavlekel pozno v noč. Pri-
jetno je bilo, zato so si obljubili, 
da se še srečajo. A tokrat ne bodo 
čakali naslednjega Abrahama... 

jš 

VMezgovcih uri Tomažu, že skoraj na meji s ptujsko 
občino, živi Marija Petek, ki je 9. decembra letos 
napolnila 90 let. 

Ko sva minulo sredo prišli na 
obisk s socialno delavko, ki v 
ormoškem Centru za .socialno delo 
skrbi za starostnike, je bilo pri 
Petkovih precej živahno, slavljenka 
Marija Petek pa je sredi gneče 
mirno prebirala časopis. Po videzu 
ji ne bi prisodili, da je stopila že v 
enaindevetdeseto leto. 

Rojena je bila na Seniku, vendar 
je svojo mladost preživela v bližnjih 
Hranjigovcih, kamor se je s starši in 
bližnjimi preselila iz rojstne hiše. 
Osnovno šolo je obiskovala pri 
Tomažu, 1937. leta pa seje poročila 
v Mezgovce. 1947., ko je bila njena 
edina živeča hčerka Marija, pri 
kateri danesživi,vdevetem letu, jije 
umrl mož. Njeno celotno življenje 
je tako potekalo v domači, 
tomaževski fari, v Ormož, Ptuj ali 
kam dalje je hodila povečini le k 
zdravniku. 

Na šest hektarjev veliki kmetiji, 
odmaknjeni od večjih centrov, 
življenje nibiloposejanozrožicami. 
Dela je bilo vedno veliko, koristi pa 
manj. Vse to in še marsikaj so zmo-

li prav zaradi razumevanja in 

ljubezni, saj vsi trije vnuki in osem 
pravnukov radi zahajajo v stari 
dom; doma je samo vnukinja. 

Marija rada prebira ča.sopise; še 
najraje ima Tednik, ker je v njem 
zapisanih veliko zanimivosti iz 
njenega bližnjega okolja. Radio 
zaradi naglušnosti manj posluša, 
rada pa skupaj s pravnukoma-
posedi ob televizorju. 

Ob njenem devetdesetem 
rojstnem dnevu je hčerka Marija 
pripravila veliko slavje. Na večerji 
se je zbralo več kot 30 najbližjih 
sorodnikov in vse dogajanje so po.s-
neli s kamero. 

Sosede, ki so bile na obisku, pa 
tudi hčerka in vnukinja .so pripove-
dovale, da Marija še vedno nadvse 
rada pomaga pri delu. Dan pred 
našim obiskom je celo grabljala 
listje. 

Ko smo ji ob slovesu zaželeli 
zdravja, je hudomušno pripomnila, 
da ga nikoli ni imela na pretek, ven-
dar ga bo do smrti ravno dovolj. 

Besedilo in posnetek: 
Vida Topolovec 

Jubilantka Marija Petek 
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PRAVIJICNEURKZA 
N.\J MLAJŠE 

V Icnarški Matični knjižnici so 
v decembru pripravili zi\ 
najmlajše ure pravljic. Otroci iz 
vrtca so v knjižnici okrasili učil-
nico, kjer poslušajo Zimsko 
pravljico, namenjeno otrokom do 
štirih let, ki jo pripoveduje 
DarinkaČobec.Zapetletnike ter 
druge predšolske otroke je Breda 
Zorko pripravila pravljico Jelen 
Jarko. Tem otrokom se bodo 
priključili pri poslušanju tudi 
otroci, ki obiskujejo pravljični 
krožek v lenarški osnovni šoli, in 
vsi tisti najmlajši, ki ne obiskujejo 
vrtca. 

Delavci knjižnice so za vse 
malčke pripravili tudi sladkopre-
senečenje. 

PRAKTIČNA NOVO-
LETNA DARILA 

Na osnovni šoli Lenart so 
prejšnji petek učenci oddelkov s 
prilagojenim programom 

končali projektni teden. V delo 
pod naslovom Novoletni prazniki 
in darila je bilo vključenih 65 
učencev ter učenci oddelka za de-
lovno usposiibljanje. Ob koncu, v 
petek, so v večnamenskem pros-
toru .šole pripravili prodajno 
razstavo voščilnic in priložnost-
nih daril. Riizstavo so preselili v 
prostore za delovno uspos-
abljanje v spodnjo osnovno .šolo, 
kjer so bila darila naprodaj. 
Izkupiček bodo po rabili za nakup 
materiala, ki ga potrebujejo 
učenci pri delovni terapiji. 

NOVO POKOPALIŠČE IN 
MRLIŠKA VEŽICAV 
JUROVSKEMDOLU 

Jurovski Dol je med redkimi 
vasmi, ki ima še vedno pok-
opal išče okrogžupnijske cerkve v 
vaškem trgu. Ker na njem zman-
jkuje prostora in ga ne morejo več 
širiti, so se odločili za ureditev 
novega. Gradijo že mdiško 
vežico; ta je v četrti gradbeni fazi 
in upajo, da bodo zbrali denar za 
njeno dokončanje. Ureditev pok-

opališča in gradnja mrtvaške 
vežice naj bi stala K) milijonov to-
laijev. Predsednik sveta krajevne 
skupnosti Slavko Senekovič je 
povedal, da jim za dokončanje 
manjka še pet milijonov tolarjev. 
Nekaj so krajani že prispevali po 
pogodbah, vendar upajo, da bodo 
prispevali vsiij še del sredstev. 
Projekte za vežico, ki se lepo 
vklaplja v okolje, je izdelal Raz-
vojni center iz Celja. Če bodo 
zbrali denar, bodo pokope na 
novem pokopališču pričeli v letu 
1995. 

Marija Slodnjak 

Srečanje rojakov v Radencih 
v nedeljo, 26. decembra, bo v Radencih že tradicionalno srečanje slovenskih ro-

jakov, ki živijo v tujini. Organizatorje revija Naša Slovenija, ki je namenjena Slovencem 
po svetu, pokrovitelj pa Ministrstvo za zunanje zadeve. 

Program, ki se bo pričel ob 15.30, vsebuje pogovore s predstavniki različnih 
slovenskih ministrstev, predvsem o položaju slovenskih državljanov v tujini po 
osamosvojitvi Slovenije, o zakonodaji, ki opredeljuje državljanski status, denacionali-
zacijske postopke in procese lastninjenja ter o drugih vprašanjih. Slavnostna go-
vornika bostapredsednikMilanKučanindržavnisekretarzaSlovenceposvetuprof.dr. 
Peter Vencelj. 

JVIo 

Že od 1. decembra je v prvem 
nadstropju ptujske Mestne hiše 
pisarna poslancev državnega 
zbora. V njej lahko poiščejo stik s 
poslancem na.še volilne enote 
Gabrijelom Berličem prav vsi 
občani. Prav temu - stikom, 
vprašanjem, pobudam okolja - je 
pisarna namreč namenjena. Ker 
imajo poslanci zaenkrat še težave 
z urnikom, saj morajo biti zelo 
veliko v Ljubljani, bo sprejemala 
telefon.ske klice (771-131) in 
obiske referentka Marta Lončar 
ter nato pripravila sestanke s 
poslancem. 

Gabrijel Bedič je povedal, da 
2astopa interese okolja in vseh 
tukaj, čeprav je sicer v državnem 
zboru poslanec Liberalnode-
mokratske stranke. Zato se želi 
pogovaijati in slišati težave, želje 
in pohvale čim večih občanov iz 
I'tuja, pa tudi Ormoža in drimih 

krajev 8. volilne enote. Ta je 
izjemno velika, zato ima za 
razliko od drugih volilnih enot 
kar dve poslanski pisarni - druga 
je odprta v Murski Soboti. 

•M.Zupanič 

Poslanec želi in mora imeti stik s svojim okoljem. 

V ZIMSKEM IZO-
BRAŽEVANJU TEČAJ ZA 

DEGUSTATORJE 

Letošnji vinski pridelek je 
varno spravljen v kleteh (pa še ne 
povsod, kajti nekateri vinograd-
niki bodo obrali grozdje v pose-
bni razmerah), trta spi, zato je 
čas, da se prične vsakoletno zim-
sko strokovno izobraževanje. O 
zorenju in negi letošnjega vina je 
minulo nedeljo govoril mag. 
Tone Vodovnik iz Kmetijskega 
zavoda Maribor. 9. januarja bo o 
sodobni, ekološko naravnani 
pridelavi grozdja in vina predaval 
bo dr. Jože Colnarič iz Kmeti-
jskega zavoda Maribor, 23. 
januarja bosta o prehrani vinske 

trte ter brezvirusni vzgoji trsnih 
cepljenk predavala diplomirana 
ing. agronomije Vinko Štefančič 
in Katja Grabovac, čez mesec dni 
pa bo mag. Tone Zafošnik iz 
Kmatijskega zavoda Maribor go-
voril o sortnem izboru trsja za 
ljutomersko-ormoške gorice. 

Za sadjarje bosta 27. februarja 
ing. Rudi Peršak iz Ormoža in 
Franc Kotar iz Sevnice govorila o 
gostih nasadih jabolk in hrušk ter 
o vzgojnih oblikah, dr. Slavica 
Šikovec z Biotehnične fakultete 
izLjubljanebol3.marcagovorila 
o novi tehnologiji predelave 
grozdja in negi vina, sklepni del 
zimskega izobraževanja vi-
nogradnikov pa bo tečaj za 
degustatorje. 

JURSKI PARK V ORMOŽU 

Po razmeroma dolgem času so 
z ureditvijo aparatur za predva-
janje filmov v ormoškem domu 
kulture ponovno na sporedu ki-
nopredstave. Novo sezono so 
pričeli v nedeljo s filmom Jurski 
park, ki so ga predvajali po 
krajšem koncertu domače godbe 
na pihala. 

Predstave bodo ob nedeljah. 

TULTURS ^PE red i t ^ 
OB BOŽIČNIH IN NOVO-

LETNIH PRAZNIKIH 

Tradicija vsakoletnih 
prireditev ob božiču in novem 
letu se nadaljuje. Tako so sinoči 

prepevali člani Akademskega 
pevskega zbora Toneta Tomšiča 
iz Ljubljane, 27. in 28. decembra 
pa bo že tradicionalni novolotni 
koncert Pihalnega orkestra 
Ormož. 

ORMOŽ PRAZNIČNO 
OKRAŠEN 

Ormož so tudi letos nadvse 
praznično okrasili. Pri tem so po-
magali šolarji ormoške šole, 
malčki iz vrtca, delavci komunale 
in električarji. Privlačne so tudi 
izložbe posameznih trgovin. 

V P O N E D E U E K ZADNJE 
LETOŠNJE SKUPŠČIN-

SKO ZASEDANJE 

Poleg rebalansa proračuna za 

letošnjo leto so poslanci sprejeli 
odlok o začasnem finansiranju 
splošnih družbenih in .skupnih 
potreb za prvo trimesečje pri-
hodnjega leta ter osnutek odloka 
o proračunu občine Ormož za 
leto 1994. Sprejetje bil odlok o 
spremembah in dopolnitvah od-
loka o komunalnih taksah v 
občini Ormož ter dopolnitev od-
loka o ustanovitvi javnega zavoda 
na področju splošnoizo-
braževalne, knjižničarske in kul-
turnoumetniške dejavnosti. Nek-
oliko več besed je bilo o spreje-
manju odloka o poslovnem času 
gostinskih obratov v občini 
Ormož. 

Poslanci so sprejeli še sklep o 
podelitvi najvišjih občinskih 

priznanj, ki jih bodo podelili na 
proslavi ob dnevu samostojnosti. 
Plaketo Ormoža prejmeta Franc 
Pleh iz Ormoža in Prosvetno 
društvo Simona Gregorčiča iz 
Velike Nedelje, listino pa Franc 
Gorjak iz Ivanjkovcev in Drago 
Lukman izLačavesi. 

NUDENJU POMOČI 
OTROKOM 

Center za socialno delo v 
Ormožujevtorekpripravil okro-
glo mizo o strokovnem nudenju 
pomoči otrokom, mladostnikom 
in staršem pri reševanju razvo-
jnih težav. 

Vida Topolovec 
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Silvestrski menu za današnji čas 
Za pogrinjek ob s lovesnejš ih pri ložnost ih j e pomem-

bno, da so na namizn i prt, krožniki , kozarci in jedi lni pri-
bor ubrani . K d r a g o c e n e m u porce lanu tako ne sodi 
navadni namizni prt, na prt iz d a m a s t a pa ne rjava 
keramika In podobno . Miza tudi n e s m e b i t i prenatrpana; 
cvetje naj bo sk ladno z vel ikostjo mize. Za dekoracijo 
bomo uporabi l i tudi okrasne sveče in serviete iz blaga. Pa 
tudi pri okraskih bod imo zmerni . 

Ko smo razmišljali o letošnjem "arežemo na rezine, dodamo 
me nuj u za silvestrsko noč, smo se 
nagibali k temu, da mora biti 
prilagojen današnjemu času, po-
manjkanju denarja in sestavljen 
tako, da ga lahko pripravi vsaka 
gospodinja brez kuharske 
prakse. Za sodelovanje smo 
zaprosili animatoija gostinstva v 
gostišču A v Termah Draga 
Matjašiča. Pripravil je slavnostni 
pogrinjek, sestavo menuja pa je 
prepustil vodji kuhinje gostišča 
PerstecBetkiDominko. 

SILVESTRSKA VEČERJA ZA 
ŠTIRI OSEBE 

Prekajeni goveji jeziks hrenom 

Skuta z bučnim oljem 

Goveja juha z zdrobovimi 
žličniki 

Svinjski zajec po furmansko 

Pekovski krompir 

Solata mimoza 

Orehova potica ali vroči krofi 

Kava 

Svinjski rilec s kislim zeljem 

Goveji jezik: Pol kilograma 
prekajenega govejenega jezika 
skuhamo in še vročega olupimo. 

hren z naribanim jabolkom in ok-
rasimo z vejico zelenega pe-
teršilja. 

Skuta z bučnim oljem: 20 dag 
skute zmešamo z 2 del kisle 
smetane, dodar\io naribano ali 
drobno sesekljano srednje veliko 
čebulo, solimo, dodamo ščepec 
rdeče paprike, oblikujemo v 
skodelici za salato in prelijemo z 
bučnim oljem. 

Goveja juha z zdrobovimi 
žličniki: Govejo juho skuhamo iz 
govej i h kost i i n j uš no ze le nj avo. 

Žličniki: Potrebujemo 5 dag 
margarine, eno jajce, 8 dag 
pšeničnega zdroba, sesekljan pe-
teršilj, ščepec soli. Margarino 
penasto umešamo z jajcem, do-
damo rožmarin in primešamo 
zdrobljeni peteršilj. Žličnike 
oblikujemozžiicoinjihvhuhamo 
v vrelo slano vodo. Skuhane pre-
denemo v govejo juho. 

Svinjski zajec po furmansko 

Potrebujemo: kilogram svin-
jskeg zajca, 0,3 kg svinjskega 
mesa v koščkih, 0,2 kg zelenjave 
(korenja, graha, cvetače), poper, 
česen, rožmarin, kumino in pe-
teršilj. 

Svinjski zajec oblikujemo v 

veliki zrezek in ga nadevamo z 
mesno-zelenjavno maso, ki jo 
pripravimo iz na drobne koščke 
narezanega mesa, ki smo mu do-
dali sol, poper, peteršilj, kumino, 
rožmarin, eno jajce za vezavo in 
mešano zelenjavo. Iz naštetega 
oblikujemo klobasonasvinjskem 
zajcu. Tako nadevanega zajca 
oblikujemo v rulado, zašijemoali 
prevežemo z vrvico in pečemo v 
pečici uro in pol. 

V istem pekaču pečemo 
narezan krompir na rezine, nanj 
potresemo na drobno narezano 
slanino, čebulo, česen, peteršilj, 
sol, poper, vegeto, maščobo. 
Krompir in zajca zalivamo z 
govejo juho. Pečenega zajca in 
krompir položimo na oval. 
Pečenkino omaki zmešamo s 
kislo smetano in prelijemo prek 
zajca, ki smo mu odstranili vrvico 
in ga pred polivanjem narezali na 

rezme. 

Svinjski rilec s kislim zeljem 

Skoraj vsaka gospodinja že 
pred novim letom poskrbi za 
koline in ima v tem času svinjski 
rilec zagotovo že v kvaši. Takšen 
rilec nasolimo in popečemo. 
Pripravimo kislo zelje kot za 
segedingolaž. Se rviramov kožici, 
kjer se je rilec pekel, in ga 
obložimo s kislim zeljem. 

K tej silvestrski večerji pri-
poročamo saiivignon ali renski 
rizling iz Haloz, za aparitiv pa 
dober borovničevec ali domačo 
slivovko. K potici ali vročim kro-
fom pa ponudite ohlajeno zlato 
penino. 

Dober tek in srečno novo leto 
vam želimo! 

Pripravila: MG 

Pogrinjek Draga Matjašiča. 
Foto: Langerholc 

Agrooskrba prihaja V 
ptujsko občino 

Trgovsko podjetje Agr(K)skrbaje pred kratkim slavilo 12-let-
nico poslovanja. Štiri leta posluje kot samostojno podjetje, prej 
pa so bili tozd znotraj velikega gospodarskega sistema. Pred 12 
leti je podjetje začelo svojo pot s sedmimi zaposlenimi, danes 
j ihje75. 

Agrooskrba je specializirano 
trgovsko podjetje za oskrbo 
kmetijstva. Temu je podrejena 
tudi kadrovska sestava kolektiva: 
v njem so v glavnini ljudje kmeti-
jsko-trgovske stroke. Sedem 
trgovskih potnikov obvladuje 
tako rekoč ves slovenski kmeti-
jski prostor. Od osnovne de-
javnosti vcleprodaje so se začeli 
letos delno prilagajati razmeram 
na trgu. 

Tudi njih pesti že kar kronično 
ne pti ravnava nje faktur s strani 
odjemalcev, poleg tega pa so se 
začele kmetijske zadruge reor-
ganizirati in vse bolj prevzemati 
vlogo regionalnih oskrbnih cen-
trov. Prejšnji sodelavci so tako 
postal i kon ku re nti. To je podjetje 
napotilo k razmišljanju, da se tudi 
samo poskusi na področju malo-
prodaje. Imajo že dve franšizing 
prodajalni, tretjo imajo v načrtu, 
prav danespavŠikolah odpirajo 
prvo povsemsvojo maloprodajno 
prodajalno. Prostore, ki so jih od-
kupili od KZ Lovrenc, so te-
meljito preuredili, saj bo to ena 
najlepših tovrstnih prodajaln. 
Celotna investicija je znašala 27 
miljonov tolarjev. 

Vendar trgovina ne bo po-
dobna klasičnim zadružnim pro-
dajalnam. Kmetom s širše ok-
olice Dravskega in Ptujskega 
polja, z območja treh sosednjih 
občin, bodo ponudili tisto, kar 

manjka. Gre namrečzaspecializ-
irano trgovino z rezervnimi deli 
in najširšo možno ponudbo sred-
stev za varstvo rastlin. Seveda to 
ne pomeni, da pri njih ne lx) 
mogoče kupiti tistega, kar sicer 

Direktor Agrooskrbe Maribor 
dipl. ing. Franc Toplak 

sodi v splošno trgovsko ponudbo. 

Ob sodobni prodajalni bo tudi 
stalna razstava kmetijskih stro-
jev. Uvedli bodo tudi ser/isiranje 
traktorskih kardanov, kar bo prav 
tako pomembno za ši rši kmetijski 
prostor. Ponudba Agrooskrba 
torej na široko odpira malopro-
daj na vrata. 

JB 

V Ljubl|anski banki obdarili 
prvega m tisočega imetnika 

tekočega računa 

Direktor podružnice ljubljan-
ske banke v Ptuju Franc Visenjak 
in vodja oddelka za poslovanja z 
občani Vlasta Kovač sta 14. de-
cembra v prostore banke pov-
abila Petra Zmazka izGorišnice, 
kije pri njih prvi odprl žiro račun, 
in tisočega imetnika Romana 
Grma iz Gajevcev. Ob tej 
priložnosti stasejimazahvalilaza 

zaupanje in jima izročila 
skromno darilo. 

V kratkem pogovoru so pred-
vsem izpostavili zaupanje, ki ga 
imajo varčevalci do Ljubljanske 
banke kljub sanaciji. Številko 
tisoč žiro računov so dosegli v 
sorazmerno kratkem času. 

MG 

S sprejema. 
Foto: Langerholc 

AGROCVET DRUŽINE ZU-
PANIČ 

V soboto je družina Zu-
paničevih odpria v Gubčevi ulici 7 
(ob Mariborski cesti) novo 
cvetličarno, v kateri bo delala hči 
Natalija, in trgovino z molzno 
opremo, čistila za to opremo in 
servis molznih aparatov. V 
trgovini bo zaposlen sin Drago. 
Zupaničcvi se z vzgojo cvetja 
ukvarjajo že sedem let in imajo 
bogate izkušnje, s prodajo 
molzne opreme in čistil ter servi-
som pa so ustvarili kmetom boljše 
pogoje za higiensko pridobivanje 
mleka. Pomembno je tudi de-
jstvo, da sta dva mlada človeka, ki 
sta pravkar končala 
pripravni.štvo,dobila delo. 

JB 

NICI 

Gosti.šče Bori.sa Šegule na Ro-
gozniški cesti 20 v Ptuju je sredi 
decembra praznovalo častitljivi 
jubilej - 100-letnico. Ob tej 
priložnosti so v eni najstarejših 
ptujskih gostiln, ki še obratuje, 
odprii zimski vrt za okrog 40gos-
tov. Obogatili so tudi jedilnik: do-

datnopripravljajookrogSO novih 
jedi, izredno bogat pa je tudi nji-
hov solatni bife. Po novem vam 
bodo postregli z govedino, svin-
jino, teletino, puranom, 
piščančjimi prsmi, polži, žabjami 
kratki in drugimi izbranimi 
jedmi. S svojo kakovostno 
ponudbo želijo aktivno sode-
lovati v turističnem razvoju Ptuja. 

MG 

POSAMEZNIK V PTUJSKI 
OBČINI 

Po zakonu o gospodarskih 
družbah se bodo morali obrtniki 
do 31. maja 1994. leta iz zdajšnje 
statusne oblike (obratovalnice, 
skupne obrtne obratovalnice, 
popoldanska obrt) preoblikovati 
v kapitalske al i ziisebne d ružbe al i 
v podjetnika posameznika. Za 
slednje se bo najbrž odločila 
večina dosedanjih obrtnikov. 
Podjetnik posameznik je 
približno enak temu, kar je danes 
obratovalnica. V tej obliki bo pri-
dobil vse pravice, ki gredo danes 
družbam. Obrt bo tudi v bodoče 
obstajala, vendar ne kot oblika 
statusa, temveč dejavnosti. Pre-
registracija bo potekala po 
upravnem postopku, podjetniki 

posamezniki sebodo priglasili pri 
davčnih organih v občinah. 

V ptujski izpostavi republiške 
uprave za javne prihodke so v 
petek, 17. decembra, v register 
podjetnikov posameznikov vpis-
ali prvega podjetnika. To je 
Smiljan Potočnik iz Linhartove 5 
v Ptuju, ki se bo ukvaijal z elek-
troinstalacijami. Ob tej 
priložnosti mu je vodja izpostave 
Stanislav Zavec izročil knjigo 
Rudija Ringbaueija Božje res-
nice. 

MG 

Smiljan Potočnik. 

Foto:JB 

KULTURNI 
KRIŽEMKRAŽEM 

ORMOŽ * V Domu kulture bo 
drevi ob 19. uri koncert božičnih 
pesmi Akademskega pevskega 
zbora Toneta Tomšiča iz 
Ljubljane. 

PTUJ * Drevi ob 20. uri bo v 
Miheličcvi galeriji predstavitev 
pesniške zbirke Ivana Brača 
Norec pod vislicami. 

PTUJ * V okviru Viktorinovih 
večerov bo v soboto, 25. deccm-
bra, ob 19. uri v refektoriju mi-
noritskega samostana Božični 
koncert. Nastopili bodo: Dunja 
GunžerSpruk-.sopran, Janez Lo-
trič-tenor, Andrej Jarc-klavir in 
zbor sv. Viktorina, ki ga vodi 
Sonja Vinkler. 

PTUJ * Jutri ob 2Luri vabi 
Komuna interesnih dejavnosti na 
večer ročk gla.sbc sedemdesetih 
let. 

PTUJ * Skupina DEAFINDI-
ANS se bo na svoji turneji No 
Border Jam ustavila 27. decem-
bra ob2L uri v starem kopališču v 
Ptuju. 

ORMOŽ * V ponedeljek in 
torek, 27. in 28. decembra, bo v 
Domu kulture ob 20. uri tradi-
cionalni novoletni koncert Pihal-

Zanimiva tematika-
pičla udeležba 

Ali ormoški obrtniki in podjetniki nimajo časa ali jih aktu-
alne informacije, ki bi jih tokrat dobili iz prve roke, nezanimajo 
ali pa vabilaza sprejem niso vzeli povsem resno? Kdo ve? Je pač 
dr. Marjan Kocbek, profesor z mariborske Pravne fakultete, 
predaval samo slabi desetini, kijih je zanimalo ustanavljanje 
novih družb. Srečanja sta se udeležila tudi Andrej Hazabent, 
predsednik uprave KB Maribor, in mag. Štefan Jakovac, 
izvršnilni direktor uprave banke za področje poslovanja s pre-
bivalstvom. 

Dr. Marjan Kocbek je na 
kratko, vendar zanimivo razložil 
zakon o gospodarskih družbah, ki 
je zamenjal zloglasni Markovičev 
zakon o podjetjih. Ta je po nje-
govem naredil vendaric nekaj do-
brega: odpravil je zakon o 
združenem delu in s tem odpri 
pot ustanavljanju gospodarskih 
družb. Govoril je o podjetništvu, 
družbah, pre registracij i in obrti. 

Na vprašanja navzočih sta 
odgovai;jala tudi Andrej Haza-
bent in Štefan Jakovac. Tako so 
prisotni povedali, da v Ormožu 
obrtniki izgubljajo veliko časa pri 
čakanju pred bančnimi okenci ter 
opravljajo svoje denarne posle na 
očeh vseh, ki največkrat ne 
razumejo, zakaj obrtnik plačuje 
zajetne kupčke tolarjev. Ker 
obrtniki in podjetniki tuintam 
potrebujejo strokovni nasvet, bi 
tudi v Ormožu morali zanje imeti 
posebno bančno okence, ločeno 
od drugih. Štefan Jakovac je 

odgovoril, da se pri KB Maribor 
dobro zavedajo, da bi se tej ciljni 
skupini morali bolj posvetiti, a 
vprašanje je, ali bi v Ormožu imel 
uslužbenec, ki bi delal samo za 
obrtnike, dovolj dela. Najprej pa 
je potrebno v banki odpraviti 
vrste, zlasti ker v Ormožu 
opravljajo bančne storitve še za 
okoli 1000 tujcev iz Hrvaške, ki.so 
si pokojnino zalužili v Sloveniji in 
ko tu prejemajo. 

Ko bo v 1994. letu pričel bank-
omat poleg izdajanja denarja 
opravljati tudi druge stpritve, 
med drugim plačevanje položnic, 
menijo, da bodo postale vrste 
pred bančnimi okenci krajše. An-
drej Hazabentje ob koncu dodal, 
da se bodo na vsak način 
potrudili, da bodo bančne sto-
ritve za podjetnike in obrtnike v 
Ormožu urejene po merilih mod-
erne banke. 

Vida Topolovec 

nega orkestra Ormož. 

PTUJ * V galeriji sv. Jurija 
razstavlja akademski slikar Peter 
Bcus. 

PTUJ * V pritličju gradu si la-
hko brezplačno ogledate 

raz.stavo ob 100-letnici muzeja 
ARCHAEOLOGIA POE-
TOVIONENSIS. 

PTUJ * V palači ju gradu 
razstavljaakademski slikar Sandi 
Čcrvek izMurske Sobote. 
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Privlačna plesna prireditev 
Plesna šola Fredy pri DPD Svobodi je bil v 

soboto organizator državnega prvenstva v 
standardnih plesih. V angleškem in dunajskem 
valčku, tangu, slow foxu in qickstepu se je 
pomerilo 138 plesnih parov iz 12 plesnih klubov. 
V finalnem delu so prireditev popestrili še 
ljubljanski plesalci shovv dance skupine, ki je 
svetovni prvak, nato še prav tako svetovno 
priznani rock'n'roll plesalci plesne šole Bolero 
iz Ljubljane ter dve skupini otrok iz plesne šole 
Fredy pri D P D Svoboda Ptuj. Prvenstvo sta 
svečano odprla ptujski župan Vojteh Rajher in 
Zoran Kljun, odposlanec predsednika Plesne 
zveze Slovenije dr. Krešimirja Petroviča. 

Tekmovalni del so pričeli že 
dopoldan ob 10. V petih starost-
nih kategorijah so se pomerili v 
predtekmovanjihzauvrrtitevvfi-
nale, kjer nastopa po šest parov. 
V finalnem delu, ki seje pričel ob 
18., so potem obiskovalci res 
videli najboljše pare. Največ 
zmag so dosegli mariborski in 
ljubljanski plesalci, z njimi pa sta 
se v pionirski konkurenci merila 
tudi ptujska plesalca Mitja 
Ogrinc in Hermina Žuran, pri 
mlajši mladincih pa Jernej Slejko 
in Nina Jurešič. V posameznih 
kategorijah so zmagali: pri 
pionirjih Blaž Bezek in Nina 
Bedja iz Plesnega centra Fredi iz 
Maribora, med mlajšimi mlad-

inci Matic Iršič in Maja Pihler iz 
plesne šole Pingi, med mladinci 
Zoran Plohi in Natalija Banovič, 
Pingi Maribor, med starejšimi 
mladinci sta najbolje zaplesala 
Matej Krajcar in Janja Lesar iz 
plesnega kluba Urška, med člani 
pa Marko Tumpej in Sabina 
Višnjevec, prav tako Plesni klub 
Urška iz Ljubljane. 

Najboljšo ptujsko uvrstitev sta 
dosegla pionirja Mitja Ogrinc in 
Hermina Žuran z drugim 
mestom ter Jernej Slejko in Nina 
Jurešič, ki sta pri mlajših mladin-
cih zasedla šesto mesto. 

Sodili so trije tuji in štirje 
domači sodniki. Glavni sodnik je 
bil Niko Basarič, iz Velike Bri-

tanije je prišel Steve Powell, iz 
Avtrije Giinther Dohler, iz Ni-
zozemske David Simon, od 
slovenskih sodnikov pa .so sodili 
Barbara Nagode - Ambrož, 

Branko Bohak, Fredi Novak 
Drago Šulek. 

DLŽ 

Foto: Langerholc 

Predstavili so se tudi najmlajši učenci plesne šole Fredy Ptuj. 

Na stopničke za medalje sta stopila tudi ptujska plesalca -
pionirja Hermina Žuran in Mitja Ogrinc (prva z leve). 

Ljubljanska show dance skupina je v športni dvorani Center 
takoj na začetku obiskovalce zvabila v qarobnl svet plesa. Finale članov: eleganca in lepota. 

Pika Nogavička razveseljuje 
otroke v lenarški občini 

člani lutkovne skupine iz Lenarta že petnajast let razveseljuje 
najmlajše. Letos bodo z lutkovno igrico Pika Nogavička gostovali 
vseh kulturnih domovih občine. 

Lenarški lutkarji (od desne) Srečko Pavlič, Kristina Travneka 
Srečko Šalamun, Darka Zakelšek in Zdenka Hren so srečni, c 
lahko otrokom polepšajo praznične trenutke. Foto: MS 

Vsa leta so lutkarji delali zastonj in iz svojega žepa krili vse strošk 
ki nastanejo s predstavo. Tako je kazalo tudi letos, a .so del sredstev: 
igrico le namenili izobčinskega proračuna, nakaj paje primaknila tu 
Zveza kulturnih organizacij. V nekaterih krajih bo ogled Pil 
Nogavičke edino darilo Božička in dedka Mraza. Igrico pa bodo oc 
grali tudi za bolnike v Hrastovcu. 

Spomladi bodo člani lutkovne skupine pripravili v galeriji Konrac 
Kranjca razstavo o razvoju in delovanju lutkarstva v Lenartu. 

M. Slodnjak 

Gledališče mu je pomenilo življenje 
Po uspeli predstavitvi Gombačeve Icnjige v celjslcem gledališču in nato v času Borštnikovega srečanja v Mariboru je prišla na 

vrsto Slovenska Bistrica, saj je znani gledališki režiser s knyigo Skozi življenje posegel na območje te občine. Tudi tokrat sta prišla 
na predstavitev gledališka kritičarka Rapa Šuklje in ravnatelj Drame SNG v Ljubljani Polde Bibič. Bistričani so Branka 
Gombača počastili z njegovim Jurijem Vodovnikom in odlomki iz njegove knjige. 

"Govoriti o Gombaču iz zor-
nega kota Bistričana, o Gombaču 
kot režiserju ali gledališkem 
ravnatelju, o Gombaču kot 
igralcuali trgovskem pomočniku, 
o nogometašu, partizanu in 
nazadnje o Gombaču kot piscu 
knjige iz gledališkega življenja bi 
bilo silno tvegano dejanje. Kot 
vidite, je iz tega na.stala prav za-
jetna knjiga, ki ji, kot pravi avtor, 
sledita še dve," je povedal strok-
ovni delavec za kulturo pri bis-
triški ZKO Stane Gradišnik. 
Poudaril je, da je Gombač tudi 
Bistričan, rojak, in na svoji 
kmetiji na Leviču tudi kmet; na-
jveč paje želel povedati o Branku 
kot prijatelju, o njegovem vi-
denju bistriške kulturne 
naravnanosti tero njegovi hiši kot 
gledališkem muzeju na vasi. 

Branko Gombač je bil zadnjih 
deset in več let tesno vpet v bis-
triško ljubiteljsko gledališko de-
lovanje. Bistričani ga takšnega, 
najpogosteje odetega v črno pla-
hutajočo pelerino in pokritega s 
črnim, širokokrajnim klobukom, 
zelo dobro poznajo. 

"Spomnim se najinega prvega 
srečanja, nekako pred petna-
jstimi leti, ko je prihajal v Sloven-
sko Bistrico na pogovore o or-
ganiziranju drugega Malega 
Borštnikovega sreamja. Sam se 
bil takrat začetnik v kulturi, 
močno nebogljen, brez potrebnih 
izkušenj in praktičnega znanja, 
občutil pa sem vso njegovo silno 
energijo. Še sedaj ga vidim, kako 

mi je predstavljal zamisli o 
gledališki prireditvi v Žabljeku, 
ko mora po njegovem kdaj pa 
kdaj stopiti igralec tudi z odra 
med ljudi, med ljudi nacesto in na 
vas. Za to svojo idejo je prav 
gorel. Iz te njegove zamisli so se 
rodili odmevni gledališki mitingi 
z Gledališčem ljudske vstaje ter 
mnogi kasnejši simpoziji v 
Laporju, Poljčanah, Hošnici, v 
Kaukleijevi gorci in na Kaukler-
jevi domačiji, pa še bi lahko 

našteval. V .spominu naših ljudi 
bodo ostali gledališki mitingi s 
Tinja, iz Žabljeka, s Keblja, 
Zgornje Ložnice in Videža, iz 

Studenic in zLeskovca ter nazad-
nje še iz Makol. To so bili od-
mevni kulturni dogodki na našem 
območju in so vzpodbudili 
pristno povezanost človeka na 
vasi z ustvarjalci slovenske 
gledališke kulture. 

Kar mnogim ni uspelo, je u.s-
pelo Gombaču: v Slovensko Bis-
trico je pripeljal mnoge slovenske 
prvake umetniške besede - od 
Poldeta Bibiča, Lojzeta 

Rozmana, Vlado.še Simšič, 
Marka Furjana, Štefke Drolc, 
Bratka Krefta, Josipa Vidmarja 
in Borisa Kralja do Toneta 

Partljiča in mnoge druge. 
Nekateri med njimi so že pokojni 
in Bistričani se jih s hvaležnostjo 
spominjamo," je nadaljeval Stane 
Gradišnik. 

Posebno poglavje Gombačeve 
bistriške dobč je njegovo živo 
ustvarjanje na bistriškem 
amaterskem odru. Ta ko je zasno-
val nekaj velikih del - od De-
setega brata, Kastelke, Matička 
do Dnevnika Ane Frank ter prave 
uspešnice v monoizvedbi Jurij 
Vodovnik, ki ga je odlično upo-
dobil in ga še upodablja Marko 
Cvahte ter je z njo prešel že 
krepko prek stote ponovitve. Nič 
manj odmevne niso Pridige 
Janeza Svetokriškega, kijih prav 
tako uspešno predstavlja Marko 
Cvahte. Pri režiji in organizacijije 
bil neizprosen, Bistričani so mu 
pravili kar "gledališki buldožer", 
vendar skrajno spoštljiv do igral-
cev. 

V Leviču si je uredil mikaven 
dom, v katerem vsaka, še tako 
obledela slika odseva svoj čas in 
človeške vrednote, v katerih 
spozna samega sebe in svoje 
korenine od rojstva dalje. 
Gombačeva spoštljivost do 
starin, prednikov in vse naše zgo-
dovinske dediščine je prav 
nalezljiva. V njegovi hiši v Leviču 
doživi človek poseben svet in od-
haja čarobno zasvojen, v sebi pa 
nosi nove vtise o prijateljstvu in 
predanosti velikim načrtom. 

Vida Topolovec 

V viteški dvorani bistriškega gradu sta bila poleg Gombača nje-
gova prijatelja Rapa Šuklje in Polde Bibič. "Treba je bilo coprati 
in Gombač je copral," je povedala Rapa Šuklje, Polde Bibič pa 
dodal: "Kdor prebira njegovo knjigo, spoznava redkega 
gledališkega entuziasta, ki je gledališču brez pomislekov po-
daril svoje življenje." Foto: Samo Brbre 

Zaključek likovne 
sezone bomo letos 
zaokrožili nek-
oliko drugače. Ne 
z razstavo, kjer nas 

običajno nagovarja likovna go-
vorica slik in kipov, ampak z do-

godkom, kjer bo imela glavno 
vlogo misel, beseda,pesem. 

Nocoj, 23. decembra, bo ob 20. 
uri v Miheličevi galeriji promo-
cija pesniške zbirke Ivana Brača. 
Gre za pe.snikov knjižni prvenec. 

Bračevo dojemanje, doživljanje 
in občutenje sveta skozi pesmi 
nam bodo predstavili igralec 
Nešo Tokalič, čembalist Jože 
Čačkovič in Aljoša Koltak, ki je 
izbral glasbo. 

Ponovitev recitala bo naslednji 
dan, v petek, ob isti uri na istem 
mestu. 

Lepo vabljeni! 
Stanka Gačnik 

Tudi v slovenjebistriški občini je v decembru po-
tekalo bogato kulturno življenje. Tako je bila 11. de-
cembra premiera lutkovne igrice Ježkova hiša, ki jo je 
režiral študent igralske akademije Matjaž Gregorič, 
17. decembra je bil v viteški dvorani gradu skupni kon-
cert ženskega pevskega^ zbcra DPD Svoboda iz 
Slovenske Bistrice in okteta Planika. Sinoči je bil prav 
tako v viteški dvorani božično-novoletni koncert 
kvarteta Zven, ki ga občanom v teh prazničnih dneh 
okoli božiča In novega leta poklanja Skupščina 
občine Slovenska Bistrica. Po končanem koncertu so 
podelili Gallusova odličja. 

VT 
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Razstava ročnih del begunk Iz Bosne 
Na osnovni šoli dr. Ljudcvita 

Pivka so v sredo, 15. decembra, 
popoldne odpdi prodajno 
raz.stavo ročnih del žensk iz 
Hosne in I lercegovine, ki bivajo v 

začasnem zbirnem centru za be-
gunce v Ptuju in pri gostiteljskih 
družinah. V klubu oziroma de-
lavnici, ki jo uspešno vodi Jožica 
Čebulj iz občinske organizacije 

Rdečega križa Ptuj, je v 
povprečju sodelovalo 25 begunk, 
aktivnosti pa so pričeli že sredi 
oktobra. Poleg ročnih del jih 
vežejo še skupinska srečanja in 
izleti, organiziran pa je.tudi tečaj 
slovenskega jezika, za katerega je 
precejšnje zanimanje. 

Ob odprtju razstave sta zbrane 
nagovorili sekretarka občinskega 
odbora Rdečega križa Ptuj Vida 
Milunič in predsednica Zalika 
Obran. S prisrčnim kulturnim 
sporedom^ so dogodek olepšali 
učenci OŠ dr. Ljudevita Pivka. 
Ker je bilo med obiskovalci za 
nekatere razstavljene ročne 
izdelke izredno zanimanje,sosev 
delavnici odločili, dajih je možno 
še naročiti. Ročno delo ima 
namrečdvojen koristen pomen: z 
njim si ženske iz Bosne in Herce-
govine krajšajo čas v begunstvu, s 
prodajo pa si lahko izboljšujejo 
tudi bivalni standard. 

-OM 

Največ razstavljenih izdelkov je bilo iz volne, prejice in tekstila, 
v glavnem pa so za dekorativne namene. Foto: M. Ozmec 

Je oporečna pošiljka res pomoč? 
Ob zadi\ji ameriški pošiljki oporečne moke sem se ponovno 

spomnila zajetne pošiljke humanitarne pomoči, kije avgusta 
lani prispela na ormoški Rdeči križ iz Nemčije. Takrat je imel 
Ormož še begunski center na Runču, kjer je bilo veliko otrok. 
Pomočje pripeljal eden izmed naših zdomcev, brez dvoma z na-
jboljšimi nameni. V pošiljki je bilo marsikaj, od hrane za do-
jenčke, pakiranih klobas, raznih konzerv do piva, kokakole in 
veliko drugega. 

Predsednica občinskega od-
bora RK v Ormožu Gabrijela 
Kuharje skupaj z nekaterimi ob 
pregledu blaga ugotovila, da je 
mnogim artiklom rok trajanja že 
pretekel. Na pomočje poklicala 
sanitarno inšpektorico Vero Tun-
der in ta je pošiljko skrbno 
pregledala ter ob tem ugotovila,, 
da je stanje vse prej kot razve-
seljivo. Poleg tegaje povedala, da 
vsako blago ne vzdrži enakega 
tra nsporta, kar še posebej velja za 
nekatera zdravila. (Teh v pošiljki 
ni bilo.) 

Zdomec je po vsej veijetnosti 
pomoč zbiral dalj časa. Veliko so 
je zbrali tudi po raznih trgovinah, 
kjer so posebni vozički, kamor 
kupci dajo tisto, kar lahko. Rok 
nekaterim živilom, predvsem 
hrani za dojenčke, je tako 
pretekel od šest mesecev do 
enega leta. Ker je bilo pregled 
potrebno opraviti nadvse 

natančno, so na občinskem od-
boru Rdečega križa zaprosili za 
pomoč svoje aktiviste. Tako so 
izločili skoraj tričetrt pošiljke. 
Ljudje, ki so to delo opravljati, so 
bili ogorčeni. Nekaj blaga, ki je 
ostalo, so odpeljali v begunski 
center Runeč, drugo pa razdelili 
socialno ogroženim družinam. 

Enako ogorčena zaradi 
oporečne pošiljke je bila tudi sek-
retarka občinskega odbora RKv 
Ormožu. Povedala je, da morajo 
na Rdečem križu o takšnih 
pošiljkah največkrat molčati, če 
hočejo še kaj dobiti od te med-
narodne humanitarne institucije. 
Omenila pa je, da je že. skoraj 
pravilo, da v pošiljkah poleg do-
brega blaga najdeš tudi nekaj sla-
bega. 

Ta oblika pomoči je zaradi 
zaprtja begunskega centra v 
Ormožu povsem usahnila. V 

zadnjem času prejemajo razne 
oblike pomoči za socialno 
ogrožene družine neposredno iz 
Rdečega križa Slovenije. 

Preden gre blago, ki so ga na 
Rdeči križ Slovenije prejeli od 
mednarodnih humanitarnih or-
ganizacij, v občinske odbore, ga 
pregledajo republiški inšpek-
toiji. Dodala je še, da bodo v krat-
kem prejeli ameriško moko, ki bo 
namenjena socialno ogroženim 
družinam. Na občinskih odborih 
RK so zahtevali, da jo pregleda 
republiška sanitarna inšpekcija. 
Ta je njeno razpečavanje odo-
brila, bila pa je še mnenja, da je 
marsikatera moka, ki jo najdemo 
na policah v naših trgovinah, 
veliko slabše kvalitete. 

Vprašamo se, ali je prav, da 
človeka, ki je reven po svoji ali 
tuji krivdi (slednjih je zadnje 
čase pri nas vse več), s takšno 
pomočjo še bolj ponižajo, češ za 
tiste tam na ozemlju nekdanje 
Jugoslavije je tako ali tako vse 
dobro. Kdo ve, ali niso podobnih 
oporečnih pomoči bogati že kar 
navajeni dajati drugam, ob tem 
pa hinavsko in na vsa usta 
razglašajo svojo plemenitost. 

Vida Topolovec 

Ptujska opekarna Opte je v 
letošnjem letu izvozila v 
Avstrijo in Italijo za 400.000 
nemških mark nosilcev in prek-
lad. Da pa bi ostali zvesti svo-
jemu sloganu Od temeljev do 
strehe, so se odločili razširiti 
ponudbo grobega gradbenega 
materiala, keramičnih ploščic, 
sanitarne in kopalniške 
opreme. 

Prejšnji torek so odprii proda-
jni salon keramike na 80 kvadrat-
nih metrih v Žabjaku. Ureditev in 
oprema .salona je stala 150.000 
nemških mark. V prodajnem sa-
lonu ponujajoceloten proizvodni 
program domačih proizvajalcev 
keramičnih ploščic, pa tudi 
ploščice znanih italijanskih 
proizvajalcev. Da pa bi lahko 
izbolj.šali svojo ponudbo, so sc 
odločili tudi zagradnjopokritega 
prodajnega skladišča na 700 
kvadratnih metrih. 

O poslovnih načrtih jc ob od-
prtju govoril Brane Kmetec, 
vodja komcrcialc, in med drugim 
ptivodal: "Že v letu 1992 >mo 
.spoznali - da s; v .ipečni pn-iz\'od-
nj- ne mtjremo kosati z velikimi 
pn .-r.ajalci -p^.čnih izd. lkov v 

velikih serijah. Poiskati moramo 
izdelke, ki so v manjših serijah, 
kakovostnejši, pa tudi cenovno 
zanimivejši. Že lani smo pričeli 
investicijo v zorilnico gline, ki 
smojodokoncaletošnjcgalctaže 
skoraj zaključili. Vrednost te in-
vesticije je 1.300.000 nemških 
mark. Druga zelo pomembna 
odločitev jc bila nabava si roj i za 
očkovno varji nje armature, s 

;cate'-'m delnmo od poletja ieti 

vrednost investicije paje 500.000 
nemških mark. Zmogljivost 
stroja nam omogoča pokrivanje 
vseh domačih potreb, uspeli pa 
smo tudi izvozit i armature v vred-
nosti 250.000 nemških mark." 

Vrvico ob odprtju prodajnega 
salona keramike je prerezal di-
rektor ptujske opekarne Optc 
Marjan Pišek. 

NaV 

Direktor Opte Marjan Pišek je prerezal vrvico 

Ptujski laboratorij tudi za druge 
bolnišnice in ustanove 

Nekateri avtorji imenujejo laboratorij "dii.šo" bolnišnice . Laborator i jske preiskave 
so d a n e s nujni pr ipomoček zdravniku pri ugotavl janju d iagnoze , nujne pa so tudi za 
kontrolo uspešnost i zdravljenja z zdravil i . T a k o danes niti ne m o r e m o soditi , koliko 
preiskav opravijo v d iagnos t i čne n a m e n e , kol iko pa za kontrolo terapije. Pri delu labo-
ratorija gre za rut insko delo in z n a n o s t oz iroma razvoj hkrati . 

Voddelkuzalaboratorijskodi-
agno.stiko ptujske bolnišnice 
opravljajo preiskave za potrebe 
bolnišničnih oddelkov ter za zu-
nanje naročnike. V Sloveniji je 
njegovo delo prepoznavno. Iz 
večjih in velikih slovenskih 
zdravstvenih ustanov 
uporabljajo tudi njihove storitve. 
Za mariborsko bolnišnico 
opravljajo nekatere encimske 
preiskave, za obmoqe od Celja in 
Slovenj Gradca do Maribora 
določajo nekatere oligoele-
mente, saj imajo atomski ab-
sorbcijski spektrometer, derma-
tologi iz Celja in oddrugod potre-
bujejo preiskave krvi na prisot-
nost cinka, psihiatri omenjenega 
obmoga pošiljajo kontrole litija, 
ki gaje potrebno dajati ob strogi 
kontroli koncentracije v kri psi-
hiatričnim bolnikom. 

NE SAMO ZA DOMAČO 
BOLNIŠNICO 

Predstojnik laboratorija doc. 
dr. Ivan Malešič je ponosen na 
"svoj" mali kolektiv. Pravi, da so 
kot ena družina in se izredno do-
bro razumejo. V takem vzdušju je 
delo lahko uspešno, posebej še, 
ker je zaradi strokovnega dela na 
drugih področjih pogosto od-
soten. Na Oddelku za farmacijo 
Fakultete za naravoslovje in 
tehnologijo vodi podiplomski 
študij iz klinične biokemije. Od 
drugih nalog velja omeniti 
nadzor nad nekaterimi laborato-
riji, raziskovalno delo in pomoč 
bodočim strokovnjakom; pravi 
pa, da mu je delo hkrati hobi. 
Laboratorij ptujske bolnišnice je 
tudi neke vrste inkubator za 
vzgojo strokovnjakov 
posameznih strok, ki jim je doc. 
dr. Malešič strokovni mentor. 

Klinična biokemija je interdis-
ciplinarna stroka. V Avstriji in 
Nemčiji jo vodijo zdravniki, v 
Franciji v glavnem famacevti, v 
Sloveniji farmacevti, kemiki in bi-
ologi, na Hrvaškem (Zagrebjebil 
Meka biokemične stroke v nek-
danji Jugoslaviji) pa so že razvili 
usmerjeni študij za inženirje 
medicinske biokemije. Labora-
torij ptujske bolnišnice je tudi 
neke vrste preizkusni laboratorij. 
V njem testirajo veliko novih apa-
ratov in kompletov za preiskave 
za potrebe diagnostike. Brez 
dvoma je to tudi zasluga doc. dr. 
Malešiča, ki na področju klinične 
kemije velja za enega največjih 

strokovnjakovv Sloveniji. Zaradi 
njegovega ugleda in strokovnosti 
se pogosto dogaja, da laboratorij 
dobi kakšno opremo tudi 
brezplačno, kar je velika pomoč, 
kajti v bolnišnicah je denarja za 
preprotrebne aparature vedno 
premalo tudi na zahodu. 
— — — — — — 

PREISKAVE SO OSNOVA 
SODOBNE DIAGNOSTIKE 

Doc. dr. Malešič prvi, da se je 
pri današnjem razvoju medicine, 
ki gre vse bolj v eksaktnost, težko 
povedati, koliko preiskav je diag-
nostičnih in koliko zaradi kon-
trole, s katero se ugotavlja 
uspešnost terapije. Osnovne 
laboratorijske preiskave potre-
buje splošni zdravnik že ob posta-
vitvi osnovne diagnoze, zahtevne 
biokemične preiskave pa so 
danes nenadomestljive ob 
rentgenski diagnostiki in ultraz-

voku jeter, ledvic in trebušne sli-
navke, kjer na osnovi klinične 
slike zdravnik ne more postaviti 
diagnoze. Sistematski pregledi 
pri nabornikih, na primer, terjajo 
celo vrsto laboratorijskih 
preiskav, enako pa tudi v 
medicini dela. 

LABORATORIJI IMAJO 
VEDNO VEČ DELA 

V razvitem svetu in tudi pri nas 
se potrebe po laboratorijskih 
preiskavah povečujejo. Letna 
rast znaša v povprečju dvajset od-
stotkov. Rešitev je v avtomati-
zaciji. 

Laboratorijska služba je bila 
do leta 1991 v Ptuju enotno or-

ganizirana. Daje bila služba pod 
enotnim vodstvom, je bila čisto 
strokovna rešitev, brez politike. 
Ko pa je prišlo do delitve 
zdravstvenega centra na dva 
javna zavoda, je do tedaj enotna 
laboratorijska služba razpadla in 
Zdravstveni dom ima zopet svoj 
laboratorij za osnovne preiskave. 
Po delitvi dela naj bi bila 
biokemija v manjših krajih loci-
rana v bolnišnicah. Zdaj je celo 
težnja, da naj bi se opravljala tudi 
v laboratoriju zdravstvenega 
doma, kar je glede na drage apa-
rature (anatomski analizatorji) 
popolnoma nesmiselno, ker na 
dveh mestih ne bo amortiziran 
nobeden aparat. 

Razvoj laboratorijske de-
javnosti je zelo tesno povezan z 
razvojem zdravstvenih domov. V 
tem trenutku se že pogovarjamo 
o razvoju zdravstva do leta 2000, 
ne vemo pa še, kaj bo z 
zdravstvenimi domovi glede na 

težnje po privatizaciji osnovnega 
zdravstva. Ovira za planiranje in 
razvoj je tudi bipolarnost: us-
tanovitelj in pokrovitelj bolnišnic 
je država (Ministrstvo za 
zdravstvo), zdravstvenih domov 
pa občine. Zdravstveni domovi 
so organizirani po občinah, 
bolnišnice za širše območje. 

Ne glede na organiziranost in 
druge težave v zdravstveni službi 
na primarni in sekundarni ravni 
ter organiziranost pa si pacienti 
želimo, da bi bila ta čim bolj dos-
topna in čim bolj kakovostna. 
Zato razbijati nekaj, karje bilo do 
sedaj dobro, pod izgovorom, da 
zavarovalnica nečesa ne plača, ne 
more biti smiselno. 

MG 

Doc. dr. Ivan Malešič. 

Začasni zbirni center za be-
gunce v Ptuju so v torek, 14. de-
cembra, obiskali člani 
podmladka Rdečega križa iz 
Gradai v sosednji Avstriji. V ak-
ciji Otroci otrokom so mladim 
beguncem v Ptuju izročili 400 za-
vojev s praktičnimi novoletnimi 
darili, predvsem igračami in slad-
karijami. V imenu vseh se je za 
humano praznično pomoč za-
hvalila vodja centra Vanda Kosi, 
begunski otroci pa so .svojim do-
brotnikom in njihovim sprem-
ljevalcem pripravili pri.srčen kul-
turni -Sprejem. 

-OM Begunski otroci so bili daril iz Avstrije zelo veseli. 
Foto: M. Ozmec 
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Kdaj in l(al(0 ul(repa 
policija ob pokanju 

petard 
.Na IINZ M a r i b o r in po l i c i j sk ih oiiotali s m o v letu 1})1)2 in 

|})1)3 imeli več p r i t o ž b d r ž a v l j a n o v n a d p r e t i r a n o in 'nel iu-
n a n o ' u p o r a b o p i r o t e h n i č n i h s r e d s t e v . P o š k o d o v a n i h j e b i l o 
/ee o s e b in ob jek tov . Z a s e d l i s m o č e z 2 5 . 0 0 0 kosov r az l i čn ih 
p i ro tehn ičn ih izdelkov in z o p e r več o seb podal i predlogi; za 
ivedbo p o s t o p k a o p r e k r š k u . 

Objestna, neprevidna, nepremišljena in zlonamerna prižiganja in 
netanja petard ter drugih pirotehničnih sredstev pogosto povzročijo 
lezjiželene posledice. Te so najpogosteje: 

-na zdravju in telesni celovitost i oseb (hude opekline, poškodbe oči, 
ibrazii in drugih delov telesa itd.) 

- poškodovanje oblačil oseb, r;izni požjiri in daige oblike materialne 
»kode, 

-vznemiijenost ljudi na javnih krajih, 
- motenje ljudi (okolice) s hrup(.)m ter motenje miru ali ogrožanje 

/arnosti o.seb v zasebnih prostorih, 
-mučenje živali al i grdo ravnanje zživalmi in dmge podobne oblike. 
V preteklih letih so posledice najpogosteje nastale, koso bili pirote-

hnični izdelki uporabljeni neposredno ob skupinah ljudi, v sobah, 
/rtcih, bolnišnicah, hodnikih stanovanj in stanovanjskih blokov, 
;erkvah in drugih objektih ali njihovi neposredni bližini. V teh 
primerihje bilo tudi največ vznemirjanja ljudi. 

Tisti, ki uporablja (prižiga - meče) petarde in druga pirotehnična 
sredstva na tak način, da nastanejo navedene posledice, stori: 

- kaznivo dejanje (lahka telesna poškodba, huda telesna poškodba, 
posebno huda telesna poškodba, povzročitev splošne nevarnosti, 
poškodovanje tuje stvari itd.), 

- prekršek po Zakonu o prekrških zoper javni red in mirali Zakonu 
o varstvu pred hrupom v naravnem in bivalnem okolju (v skladu z Zak-
onom o okolju) in po odlokih skupščin občin. 

V vsakem primeru, ko je podan sum, daje s tem bilo storjeno katero 
od kaznivih dejanj, policisti v skladu s 151. čl. Zakona o prekrških tako 
osebo ovadijo javnemu tožilstvu, petarde in druga pirotehnična sred-
stva, najdena pri osumljencu, pa zasežejo. 

Ce dejanje pomeni kršitev Zakona o hrupu v naravnem okolju. Zak-
ona o prekrških zoper javni red in mir ali odlok občine, policisti tako 
osebo predlagajo v postopek o prekršku pri občinskem sodniku za 
prekrške. 

V skladu s 13. členom tega zakona lahko za prekršek poleg mlado-
letnika odgovarjajo tudi njegovi starši oz. skrbniki, če je dejanje 
poslednica njihove opuščene skrbi za mladoletnika. 

Da je postopek o prekršku uspešen (in smotern), mora policist 
zbrati in v predlogu za postopek o prekršku zapisati tudi dokaze o tem, 
daje nekdo storil to dejanje (priče - osebe, ki so videle ravnanje oseb) 
in objektivne znake enega od prekrškov. Nedovoljeno posledico je nu-
jno potrebno konkretizirati z navedbo oseb, ki so bile s takim ravnan-
jem vznemirjene, motene s hrupom, motene pri miru ali je bila 
ogrožena njihova varnost. 

Vsakdo, ki želi učinkovitoukrepanjepolicistov zoper te kršitelje, naj 
torej v ta namen policistom nudi že opisane podatke. 

Po veljavni ziikonodaji je nabava in posest petard in drugih pirote-
hničnih sredstev v R Sloveniji prosta. Osebe, ki nabavijo ali imajo te 
predmete v posesti, ne storijo prekrška in ne kaznivega dejanja. 

Običajna uporaba (prižiganje in metanje) petard in drugih pirote-
hničnih sredstev (z dosegom zvočnih in svetlobnih učinkov) na krajih, 
kjer ni ljudi, oz. navaren način (tako da ne vznemirjajo in motijo ljudi), 
prav tako ni prepovedana. Policisti zato take običajne uporabe ne 
preprečujejo in zoper osebe v takih primerih ne ukrepajo. 

Otroci in mladoletne osebe do 16 let lah ko uporabljajo pi rotehnične 
izdelke le pod nadzorstvom staršev oz. skrbnikov. Analogno je ome-
jena tudi nabava pirotehničnih izdelkov za otroke in mladoletnike. 

Uvoz pirotehničnih izdelkov fizičnim osebam ni dovoljen, razen če 
imajo ustrezno dovoljenje. Za vsak prevoz mora prevoznik imeti us-
trezno dovoljenje v smislu prvega odstavka 41. člena Zakona o 
prevozu nevarnih snovi, ki ga izda Ministrstvo za notranje ziideve R 
Slovenije. 

Za večino ljudi bi bilo idealno, če bi policija bila preventivno 
pri.sotna ob vsakem času na vsakem kraju, takodaposamezniki nebi na 
nedovoljen način uporabljali (metali) petard in pirotehničnih sred-
stev. Ker druge, pomembnejše (redne in interventne) naloge za-
htevajo prioritetno ukrepanje policistov, je nemogoča stalna preven-
tivna navzočnost policistov na vseh krajih in tudi ni mogoče dosledno 
intewentno(takojpoobvestilu)odzivanjepolicistovsprihodi na kraje 
ob metanju (pokanju) petard v tistih primerih, ko glede nasprejeto ob-
vestilo ni mogoče razbrati dovolj osnov za utemeljen sum, da j e bilo 
storjeno kaznivo dejanje ali da so podani elementi prekrška. 

Ker je sedaj tudi v R Sloveniji mogoča in dovoljena uporaba petard 
in drugih pirotehničnih sredstev, zaradi nepredvidljivih posledic 
zaradi slabe kvalitete in neseznanjenosti z lastnostmi petard pri-
poročamo, da kupci in uporabniki: 

a) te izdelke kupujejo le v trgovinah, ki imajo za tako prodajo do-
voljenje Mi nistrstvaza not ranjezadeve, ter se izogibajo nakupu petard 
in pirotehnike pod roko od raznoraznih preprodajalcev.To je (ob tem, 
daje prekršek) lahko tudi zelo nevarno, ker nihče ne jamči lastnosti in 
kvalitete artiklov; 

b) ob nakupu zahtevajo od trgovca: 
- potrdilo, da je zi\ konkretni izdelek bilo s strani MNZ izdano do-

voljenje za uporabo v R Sloveniji; 
-ob vsakem izdelku zahtevajo tudi navodila za uporabo (trgovec ta 

navodila mora vedno priložiti), ki morajo biti obvezno v slovenščini 
(ob madžarski oz. italijanski meji pa tudi v madžarščini oz. itali-
janščini). Pred uporabo naj navodila preberejo in jih ob uporabi 
upoštevajo. 

VekoslavRajh, 
načelnik Uprave za notranje zadeve Maribor 

Žaga na Rogozniški dela v zasebnih rokah 
v začetku letošnjej[ja leta je prišlo do denacionalizacijskega postopka na na ža^i na Roj^ozniški cesti 33, 
elu j)odjetja Kmetijski komoinat Ptuj. V tistem delu podjetja je do takrat približno 45 zaposlenih dokaj 
spesno opravljalo svojo dejavnost - razžag()vanje hlodovine ter deloma predelavo žaganega lesa. ()» 
iicetku denacionalizaciiskega postopka je bila proizvodnja ustavlje^na in delavci so bili delno premeščeni 
a druge dele podjetja, delno pa so izrabljali razne plačane ali neplačane dopuste. 
v tistem času je bivši lastnik 

dobil v naravi vinjene objekte in 
zemljišča (upravne prostore ter 
proizvodne prostore novejše iz-
vedbe, ogrevane, razsvetljene...). 
Preostali, ohromljeni del pod-
jetja (proizvodne hale brez ogre-
vanja in s starejšo tehnologijo. 

brezupravni h prostorov, brez do-
voza) je bil dan na razpolago 
vsem, ki bi ohranili vsaj delno 
proizvodnjo in zaposlili vsaj 
nekaj delavcev. Zainteresiranih 
je bilo precej, toda do zagona 
proizvodnje ni in ni prišlo. Takrat 
seje Franc Kukovec odločil za us-
tanovitev podjetja ter za zagon 
proizvodnje. 28. maja je na Ro-
gozniški C. 33 pričelo poslovati 
podjetje L. K. F., d. o. o. Podjetje 
je ohranilo osnovno dejavnost -
razžagovanje hlodovine, v 

glavnem pa prešlo na in-
tenzivnejšo predelavo oziroma 
finalizacijo lesne mase. Pred 
pričetkom proizvodnje je novo 
podjetje odkupilo od bivšega 
podjetja vsa osnovna sredstva po 
tržni ceni (z razumevanjem in 
pomočjo komintentne Ljubljan-
ske banke - enote Ptuj), z la.st-

nikom nepremičnin, KK Ptuj, pa 
je bila sklenjena najemna po-
godba s predkupno pravico. 

Sedmega junija so ponovno 
pričeli rednoproizvodnjo terstis-
tim dnem zaposlili 26 delavcev 
tega dela podjetja. Pričetek je bil 
zelo težak, saj so morali opremo 
iz vrnjenih objektov na svoje 
stroške prenašati v ohranjene 
proizvodne prostore. Toda volja 
in zainteresiranost vseh sta bili 
neverjetni, saj so vsi želeli delati; 

takrat so delali vsako soboto in 
nedeljo od jutra do noči. Ugo-
tovili so, da imajo med zaposleni 
ravno vse potrebne poklice, 
uredili so proizvodne linije, dozi-
dali in preuredili, tako da so nas-
tale pravšnje proizvodne enote. 
Od takrat ustvarjajo z izredno 

nizkimi osebnimi dohodki, kerje 
njihova glavna želja in cilj, da 
zraste zdravo podjetje, na 
katerega bodo lahko ponosni vsi 
in povsod kamor bodo prišli. V 
tem času so uredili že marsikaj, 
glavni njihov uspeh pa je proiz-
vodni ciklus za izdelavo zidnih in 
talnih oblog ter drugega 
skobljanega žaganega lesa. Poleg 

tramov, šperovcev in desk nudijo 
razne obloge, les za mizarske de-
lavnice ... Glavni problem je da 
ljudje ne vedo, da proizvajajo. To 
najbolj opazijo, ker imajo v zim-
ski sezoni nazalogi večjo količino 
bukovih in smrekovih drv poželo 
ugodnih cenah, totla ljudje jih 

marsikje drugje kupijo precej 
dražje. 

Proizvodnjo so pričeli 
praktično iz nič, brez surovin, 
zato je njihova glavna naloga 
priskrbeti dovolj surovin, da 
bodo imeli delo stalno zago-
tavljeno. Načrtov pa imajo še 
ogromno. 

Proizvodnja je stekla sedmegajunija. 

Podjetje za predelavo lesa, trgovino in storitve L. K. F., d. o. o., 
Rogozniška c. 33, odkupuje v.se vrste hlodovine (bukev, hra.st, je-
sen, javor, češnja, topol, lipa, hruška,galx;r, kostanj,vse iglavce..,). 
Nudijo vam lastni posek v gozdu ter spravilo hlodovine iz gozdov, 
pa tudi lasten prevoz in vse drugo. V dogovoru z vami zamenjajo 
razne svoje izdelke m vašo hlodovino. Cene hlodovine so dokaj 
ugodne, saj je trenutno povpraševanje večje od ponudbe, pa tudi 
oil ku puj ej o b rez pos red n i ko v. 

Vse bivše in nove stranke vabijo, da se oglasijo na Rogozniški c. 
33, kjer vam bodo ponudili vse vrste lesnih proizvodov primerne 
prede I ave> pa t udi drva, ki j i h vse m n aloži jo na prevozno sredstvo ali 
po potrebni zapeljejo tudi na dom. 

Pokličete jih lahko na telefon 771-191. Če imate možnost pro-
daje hlodovine, jih pokličite in povedali vam bodo cene ter pogoje 
plačevanja - ne bo vam žal, PR. 

KO IZVOUENI ČLAN VAŠKE SAMOU-
PRAVE GLEDA SVOJE INTERESE 

V Čannanovi ulici, Kokolovi iir Doriiavski cesti v Ptuju se z problenratiko tele-
fona ukvarjamo že od 1986. V teh ulicah je 25 gospodinjstev, ki bi se želela prik-
ljučiti natelefon. Od 1992. seintenzi\iiiK)govarjamootelefonih.Vodboi'u za grad-
njo telefona smo se dogovorili, da bomo vztrajali, da dobijo telefon vsa omenjena 
gospodinjstva. Na dosedanjih sestankih so nam predstavniki PTT Maril)or 
zatrjevali, da ni nrožiro priklopiti niti enegii telefona. A glej ga, zlomka: 19.11. 
1993 seje poja\ila vest, daje naš predsednik gr-adberrega odbora in tudi izvoljeni 
član vaške samoupi-ave dobil telefon. Zato smo se odločili napisati teh nekaj 
stavkov z mislijo, da še tudi danes obstajajo krajani, ki gledajo samo za svoje 
interesein poziibijo nasovaščane. Mislimo, da vbod oče nebomo ino^i večzauiMiti 
takim vaškim delegiitorn. 

Za naročnike telefona: 

Božo Doki 

KRVODAJALCI 
7. DECEMBRA: Konrad Visočnik, Placar 54, Destrnik; Samo 

Kočevar, Dravska 3. Središče; Igor Džankič, Kraigherjeva 6, Ptuj; 
Alojz Petrovič, Pacinje 20; Danilo Krajnc, Arbajterjeva 7, Ptuj;Stanko 
Peteršič, Dornava 72; I^eopold Vodušek, Župečja vas 6/a, Lovrenc; 
Edi Poharič, Slekovčeva 4, Ptuj; Andrej Čuš, Kicar 119/a; Boštjan 
Zajšek, Skorba 71; Dragica Kclc, Stojnci 56/a, Markovci; Drago Ko-
drič, Stopercc 12; Alojz Cajnko, Zagrebška 12, Ptuj; Peter Markež, 
Placar 5, IDestrnik; Karolina Žinko, Bolečka vas 6/c, Ptujska Gora; 
Venčeslav Kacijan, Trubarjeva 7, Ptuj; Kamilo Kronvogel, Črmlja 7, 
Trnovska vas; Jože Belšak. Popovci 5, Ptujska Gora; l ^opo ld 
Rodošek, Seia 3 l/a, Lovrenc; Franc Rižnar, Polenšak 41; Ciril Predi-
kaka, Majšperk 51; Oskar Šturm, Raičeva 11, Ptuj; Roman Dajnko, 
Dobrina 1, Žetale; Franc Vilčnik, Muretinci 20/a, Gorišnica; Franc 
Vaupotič, Popovci 15, Ptujska Gora; Marjan Brenholc, Mezgovci 70, 
Dornava; Zlatko Novak, Stopercc 67; Stanko Meglič, Trubarjeva 15, 
Ptuj; Srečko Letonja, Kicar 97, Ptuj; Sergej Cvikl,Stritarieva pot 1 O/a, 
Ptuj; Damjan Jerič, Zg. Hajdina 148; Ivan Šešerko, Dornava 76/b; 
Franc Cvetko, Polenšak 51; Zvonko Kolednik, Meje 18/a,Cirkulane; 
InesKustec, Brstje 12/a. 

9. DECEMBER: Terezija Pihler, Trnovska vas 15/b; Franc Pihler. 
Trnovska vas I5A:); Slavko L.aura. Gorišnica 139; Marjan Hasaj, Dolga 
lesa 10, Ormož; Srečko Kosec, Draženci22, Hajdina; FrancZagoran-
ski, Hajdoše 101; Cvetka Majerhofer, Hajdoše 40; Anka Zebcc, 
Drstelja37, Destrnik; Milan Marinič, UI .25.maja8,Ptuj ; Ivan Furek, 
Hajdoše 39, Hajdina; Marjan Repič, Zg. Hajdina 78/a, Hajdina; 
Branko Šenkiš, Zabjak 61, Ptuj; Alojz Jerenko, Draženci 73; Janko 
Fras, Flegeričeva 1, Ptuj; Stanko Žnidar, Gerečja vas 66; Alekdander 
Vrbnjak, Zakl 30/a, Podlehnik; Jožef Šprah, Pobrežje 27, Videm; 
Alojz Cestnik, Draženci 19; Andrej Bukvič, Draženci 34; Ludvik Vi-
dovič. Videm 58; Kari Furek, Draženci 87/a, Hajdina; Peter Liber, 
Ix)vrečan 19, Cestica; Maksimiljan Godec, Draženci 21/d, Hajdina; 
Martin Turnšek, Skorba 29, Hajdina; Ivan Gojkošek, Draženci 65, 
Hajdina; Rudi Nahbcrger, Zg. Hajdina 87; Janez Zebec, Drstelja 37, 
Destrnik; Roman Ekart, Sp. Jablane 19; Aleš Verlek, Gubčeva 22, 
Ptuj; Franc Fridl, Zg. Hajdina 97/a; Stanko Pleteršek, Pleterje 71, 
Loivrenc; Drago Furek, Hajdoše 39, Hajdina; Darko Klaneček, 
Skorba 19/b; Alojz Mihelak,Majcigerjeva9, Maribor; Simon Hodnik, 
Bevkova 3, Maribor; Ivan Rola, Selce 59. Voličina; Silvester Kiscijak, 
Prepolje 21; Bojan Trlep, Hajdoše 59/c, Hajdina; Štefan Durkin, 
Žmavčeva 4/a, Maribor; Franc Petek, Sp. Jablane 45, Cirkovce; Krešo 
Novak, Štrekljeva64, Maril>or; Miran Poglonik. Bevkova 1, Maribor; 
Jožef Zajšek, Hajdoše 60/a; Dušan Furek, Draženci 87/a, Hajdina; 
Slavko Burjan, Hajdoše 53/a. 

V jeseni, ko z vrta pospravimo 
pridelke, sadje in zelenjavo, ko 
cvetlice odcveto, trajnice pa .se 
pripravijo na prezimitev, vrt po-
spravimo in očistimo. Vremen-
ske razmere poleti so povzročile 
kasnitev vegetacije, tako da je 
listjeostalo na drevju in trajnicah, 
pa tudi utrdile se rastline za prez-
imitev niso dovolj. Letošnje 
zgodnje jesenske snežen padav-
ine so mnoge vrtičkarje pre-
senetile in vrtove prekrile, pre-
den smo uspeli opraviti jesensko 
pospravljanje in čiščenje. 

Ko je prvi sneg sredi decembra 
skopnel, je zapustil na nepo-
spravljenih vrtovih klavrno po-
dobo. Steblovje in ostanki vrtnin 
so polomljeni in potlačeni k tlem, 
odpadlo listje z drevnin pa je 
veter nanesel na kupe. Nepo-
spravljen in neoči.ščen vrt pozimi 
ne samo da kazi okolje, temveč.so 
ostanki sočivja in odpadlo listje 
za gojene ra.stline škodljivi. 
Listje, ki ga veter često nanese v 
debelejše plasti, se vlažno zlepi, 
prične gniti in do spomladi 
povsem uniči travno rušo. Na 
ogoljenem rastišču se bodo 
namesto trav razraščali širok-
olistni pleveli. 

Odpadlo listje pa ne samo da 
onesnažuje okolje ter uničuje 
trato, temveč je v njem leglo 
raznih rastlinskih škodljivcev in 
bolezni. Zimski trosi sadnega 
škrlupa, rje in drugih glivičnih 
bolezni praviloma v večini prez-
imijo na listju, od koderspomladi 
okužijo brstje in mlade lističe na 
sadnem in okrasnem drevju. Če 
smo med letom imeli bolno 
d re vj e, od pa d 1 o 1 i stj e sežge m o, če 
pa to ne bi bilo mogoče, pa ga 
kompostiramo. 

Za po.speševanje trohnjenja in 
razkuževanje listja uporabljamo 
apneni prah, ki ga posipljemo po 
plasteh na vsalcih 20 cm kom-
postne mase. Kompostiramo pa 
tudi ostanke sočivja in okrasnih 
rastlin, ki soostalivjeseni navrtu. 

V SADNEM VRTU so se v 
letošnjih posebnih vremenskih 
razmerah listne uši množile bolj 
kot v preteklih letih. Vzrok je 
poleg vremenskih razmer za raz-
voj uši vse manj naravnih 
sovražnikov, ki uši uničujejo ozi-
roma se z njimi hranijo. 

Ko listje z drevja odpade, .so na 
vršičkih, ki so jih okužile listne 
uši, dobro vidne kolonije jajčec 
zimske zalege. Uspešno jih 
uničimo, če vejice, obložene z 
zalego, premažemo s čopičem, 
namočenim v pripravke, ki jih 
sicer uporabljamo zji zatiranje 
uši. Pripravek naj bo vsaj v trik-
ratni koncentraciji od tiste, ki 
smo jo uporabljali v času vege-
tacije. 

V OKRASNEM VRTU zavaru-
jemo pred pozebo yucco. Yucca 
je sicer okrasna zimzelena tra-
jnica, sorazmerno odporna na os-
trejše zim.ske razmere, vendar pa 
njeni suličasti listi ne prenesejo 
ledeno mrzlega vetra v 
brezsnežni zimi. Ohranili jo 
bomo, če okrog rastline v tla po-
taknemo smrei<ovc veje in jih na 
vrhu povežemo. Smrečje bo 
rastlino dobro varovalo pred 
vetrovi, hkrati pa omogočalo do-
bro zračnost, saj listi yucce tudi 
pozimi asimilirajo. 

V ZELENJAVNEM VRTU po-
spravimo v zimsko hrambo kita-
jski ohrovt, da ga zavarujemo 
pred hujšim mrazom, ki bo sledil 
začasni odjugi. 

Tudi por v ostrejši zimi na 
pro.stem ne vzdrži, zato ga de-
cembra, ko zemlja ni zmrzla, ozi-
roma pred nastopom močnejše 
zmrzali izkopljemo in shranimo v 
klet. Izkopanim rastlinam pora 
nekoliko skrajšamo korenine, 
odstranimo del listov in jih na 
gosto vložimo v zabojček z 
vlažnim peskom. 

Zimzelene dišavnice, ki sicer 
prezimujejo na prostem in bi 
utegnile trpeti za voljo mrazii 
brez snega, zavarujemo s prekri-
vali, ki so nam na voljo. Rastline 
najbolje zavaruje smrečje, ki 
hkrati omogoča popolno 
zračnost. 

* * * 

Po biokoledarjii je priporočljivo 
sejati in saditi rastline, ki jih 
pridelujemo zaradi lista, od 20. do 
23. decembra, zaradi plodov od 23. 
do 25. decembra, korenike od 25. 
do 28. ter cveta in zdm vil na zelišča 
19. in 20. ter od 28. do 30. decem-
bra. 

MiranGlušič,ing.agr. 







TEDNIK 23. DECEMBER 1993 ZA KRATEK CAS-1 

Mnogi glasbeniki sc ozirajo na leto 
1993, ki odhaja, ter ugotavljajo svojo 
uspešnost. Jaz pa vas predzadnjič le-
tos obveščam o glasbenih novostih. 

* * * - odlična plošča 
* * - dobra plošča 
* - solidna plošča 

MADONNA, ki je trenutno na 
ko nee rt n i t u rnej i GIRI. IH S H O W, je 
L zadnjega albuma EROTICA pos-
nela peti single H VE, HYE HABY. 
* * * 

Nemška skupina t-:NICiMA .se po 
dveletnem premom ponovno 
uveljavlja s komadom RHTURN TO 
INNOCHNCH. * * 

.V.VA 

Seatiska skupina PHARl. JAM je 
po komadih ANIMAL in GO z al-
buma VS posnela skladbo DAUGH-
THR. * * * 

. v . v . v 
Ameriško ročk odkritje leta 

STONH THMPI.H Pil.OTS so 
pripravili balado CRHf-P. * * 

. v . v . v 
Podobno kol za Pilotse velja tudi za 

GIN Bi.OSSONS, ki so izdali drugi 
hit POUND OUT ABOUT YOU. * * 

Zelo znani roeker ROBHRT 
PLANTje posnel božično balado i FI 
VVHRHACARPHNTHR. * * * 

. v . v . v 

MimoNIRVANHv.sekakornegre, 
saj so fantje izdali komad Al.L 
APOI.OGIES TT ter na B strani 
R A P E M E T T . 

Vsako leto okrog božiča pripravita 
plo.šče I) I AN A ROSS in CLIEF 
RICH ARD. DIANA ROSSjeodpela 
pesem VOUR l.OVE TTT, CLIFK 

RICHARD pa ima v ognju skladbo 
HEAl.INGl.OVE 

Zadnji single skupine NEW OR-
DER z albuma REPUBLIC se 
imenuje SPOOKY;zadnji single zato, 
k e r s o se člani skupine razšli. * * * 

. v . v . v 

SAINT ETIENNE so samo za 
božič posneli skladbo I WAS BORN 
ONTHECHRlSTMASDAY. * * 

.V.VA 

Ena najuspešnejših rhylhm and 
blues skupine JODECI je izdala 
skladboCRY FOR YOU. * * 

Nova priredba skupine FRANKIE 
GOES TO H01.1 .YW00D je z 
Greatest hits albuma BANG -odlična 
skladba THE POWER OF LOVE. 

Zadnja plošča za to rubriko je 

priredba skladbe skupine BEATLES 
z naslovom TWIST AND SHOUT, 
novi izvajalci pasoCHAKA DEMUS 
&P1JERS. * * * 

1. Thesign-ACEOFBASE 
2 True love - ELTON JOHN & KIKI 

DEE 
3.1 muldn 'tnormally do this kindof 

thing-PETSHOPBOYS 
4. Babe-TAKETHAT 
5 Gone too soon • MICHAEL JACK-

SON 
6. We aH need love-SANDI 
7. Please forgive me - BRYAN 

ADAMS 
8. Shoop-SALTN'PEPA 
9. Td do anything for love - MEAT 

LOAF 
10.lmissyou-HADDAWAY 

U'stvicol'OFUL.\RNIII10 
lUDlA FI UJ lahko poslušate 
vsak petek v večernem 
sporedu (med 20. in 23. uro). 

David Breznik 

Mladi dopisniki ^ M l a d i d o p i s n i k i ^ Mladi dopisniki ̂  Mladi dopisniki 
ODRASLI IMAJO 
ČUDNE NAVADE 

Včasih imajo odrasli res čudne 
navade. Kadijo, nekateri pa tudi 
pijejo in potem pretepajo svoje 
otroke. 

Ko bom odrasla, ne bom 
pretepala svojih otrok, ne bom 
kadila in ne pila. Svojim otrokom 
bomnudilavsenajboljše,dabodo 
imeli lepo otroštvo. Nekaterim 
sploh ni marža svoje otroke. Ves 
denar porabijo za pijačo ali za 
cigarete. Včasih so starši malo 
trmasti in živčni, posebno takrat, 
ko jih razjezijo v službi. Če jih 
otrok kaj vpraša, ne odgovorijo 
ali jih celo naderejo. Zato pa, če 
imaš svoje otroke, nc pij in ne 
kadi, ampak skrbi za njih. 

Pripis: Velikokrat so tudi 
zabavni in zelo smešni. 

Tina Vrečar, 5. a 
OŠ Destrnik 

NAŠAŠOLA 
Naša šola je majhna, vendar 

dovolj velika za nas, ki jo obisku-
jemo. Letošnje šolsko leto jo 
obiskuje 137 učencev, precej 
manj kot prejšnja leta. Glavni 
vzrok za upadanje obiska OŠ 

Lcskovec je, da so sc ljudje od-
seljevali v mesta in zapuščali 
prelepe haloške hribe in griče. 
Zato je OŠ Lcskovec 1992. leta 
postala organizacijska enota OŠ 
Videm.Opažamopa,dase mnogi 
ljudje že vračajo v Haloze, in 
upamo, da bo tudi v naši šoli večje 

število učencev. 
V zadnjih letih je šola veliko 

pridobila. Ni nam uspelo dobiti 
prave telovadnice, imamo pa 
trimski kabinete, urejeno 
stopnišče, prepleskano šolo, vo-
dovod v učilnicah ... Imamo tudi 
šolski sadovnjak s 600 jablanami. 

v katerem smo pustili precej trdih 
ur dela, nekateri so zanj žrtvovali 
tudi svoj prosti čas. 

Da ne pozabim na učiteljev. 
Imamo stroge, vendar dobre 
učitelje. 

Od začetka letošnjega šol-
skega leta obiskujejo na.šo šolo 
učenci predmetne stopnje OŠ 
Videm zaradi gradnje njihove 
nove šole. Postali smo veliki pri-
jatelji. 

Radi obiskujemo .šolo in smo s 
svojimi uspehi za zgled na vseh 
področjih. 

Če vas kdaj pot pripelje v Lesk-
ovec med čudovite haloške griče, 
se ozrite na našo šolo, na katero 
smo zelo ponosni. 

Darja Stopajnik, 8. r. 
OŠ Leskovec 

VESELJE NA 
POLANČEVEM 
BREGU 

Letos smo se zgodaj razveselili 
zapadlega snega. Učitelji so se 
dogovorili o športnem dnevu. 
Odšl i smo na Polančcv breg. 

Razdeljeni smo bili v tri 
skupine. Prva smo bili smučarji, 
druga učenci, ki so se odločili za 

vožnjo na vrečah, tretja skupina 
pa so bili učenci, ki so šli peš z 
Vidma na Polančcv breg in nazaj. 

Smučarji in učenci z vrečami 
smo se odpeljali z avtobusom. 
Povzpeli smo se na vrh hriba. 
Smučarji smo tekmovali v 
slalomu, nekateri pa so se prosto 
spuščali po hribu. Ko smo končali 
tekmovanje, smo si naredili 
skakalnico in skakali po njej. 
Matej jeskakal najbolje in je zma-
gal. Tudi učenci z vrečami so tek-
movali. Pohodniki pa so si krepili 
mišice in se kepali. Mnogi so se na 
cilju pridružili vrečarjem. 

Gospa Polančeva nas je pre-
senetilazvročimčajeni.Tudi ma-
lica je bila dobra. Ker avtobusa še 
ni bilo, smo se kepali. Tovariš 
Murko je enega izmed učencev 
dvignil,gavrgel v sneg in ga malce 
nadrgnilznjim. 

Pripeljal je avtobus in nas od-
peljal domov. Vesel bi bil, če bi 
doživel še veliko takih užitkov na 
snegu. 

Borut Drevenšek, 5. b 
OŠ Videm 

MOJDOGODEK 
Zgodilo se je nekega lepega 

sončnega sobotnega jutra, ko me 

je očka predramil iz sladk( 
spanca. Povedal mi je, da bom I 
bilascstricoali bratca. Mamic; 
očka sta otroka pričakovala 
dolgih pet mesecev, vendar 
meni povedala komaj v šesterr 

Minevali so dnevi in tedni, 
smo nestrpno pričakovali t 
nutek, ko se bo zgodilo. In re 
Ob tretji uri zjutraj je očka ^ 
peljal mamico v porodnišni 
Ob šesti uri je pozvonil telef 
Očka je ves zmeden skočil 
postelje. Po telefonu mu 
zdravnik povedal, da je mi 
rodila deklico. Vsa presrečna 
se odpeljala v porodnišni 
Pripeljali so mamico, bila 
srečna kakor tudi midvazočkc 
Z deklico je bilo vse v redu, bil 
zdrava, tudi pokazali sojo. Im 
je goste črne laske, njene maji 
očke pa so bile modre ka 
morje. Bila sem zelo vesela, 
dolga leta sem si želela sestria 

To je bil zame in za m 
družino najsrečnejši dogodek 
ga nikoli ne bomo pozabili, 
nasbomojasestricaVcsnavec 
spominjala na ta ve.seli dogod( 

Barba ra Babosek, 6. c 
OŠ Ljudski vrt 

LJUPSKA . GLASBILA 

V ŠOLI Sm D£L7\U PROJEKTNO NALjuO. 

IZDELOVALI ^NO HALA O T K O Š ^ 

6LASBILA.JAZ SEtl NAREDILA 

ROFOTULJICO. 60SF09 LAfVRSEK 

NAM JE ZAIGRAL HA TRSLEN^^E. 

NARED/L) 5 h O TUDI LONcSENI 

13AS. POTEM SMO NAREDILI 

RAZSTAVO 6LAS&L. blU SHO 

TUPI PRI GOSPODU IZIPOt^JU. 

POKAZAL NAM JE^ KAKO 

1 'ZDeLUJE Ž V E 6 L E , 

KATJA PREVEM^EK f̂-A-
o š M A E T I N I C O R E ^ p o o l s w k i < 
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Dva izpuščena, osumljenka priprta 
Majhna in skromna hišica $tevilka3 v Novincih, kije bila pri-

zorišče zločina v januarju letošnjega leta, budi v bližnjem 
sosedstvu srh in nedoločen strah zaradi umorjenega in 
sežganega Marjana Kumra, pa tudi zaradi druge, prebivalcem 
teh krajev nepojasnjene smrti pred dobrim mesecem. Takrat 
so iz hiše odnesli krsto. 

Njena lastnica Zinka B.je priprtazaradi utemeljenega suma 
umora, za druge, osumljene pomoči pri tem dejanju, pa pri-
pornih razlogov ni več in sta na prostosti, je povedala preisk-
ovalna sodnica iz Maribora. 

Zemlja okoli skromne hišice je občasno nudila delo več 
osebam. 

STRAH VZBUJAJOČA 
HIŠICA V NOVINCIH 

Butana hišica s samo enim bival-
nim prostorom v Novincih, pred 
katero sc bohoti razmeroma nova 
enonadstropna hiša, stoji bolj na 
samem in dogajanje na njenem 
dvorišču je skrito tudi najbližjim 
sosedom. Kljub temu se po bližnjih 
Vitomarcih širijo najrazličnejše go-
vorice, kijih vzbujajo pred kratkim 
odkrito nasilje nad 33-letnim Mar-
janom Kumrom z Destrnika. 
Menda sosede sprašujejo, kako da 
niso zaduhali vonja po sežganem 
človeku, kako da niso slišali usod-
nega prepira, prav tako pa vedo 
vaščani povedati, da se je 
zadrževalo v hišici veliko ljudi in da 
so od tukaj tudi pred dobrim mese-
cem odnesli mrliča... 

PRED MESECEM DNI ŠE 
EN UMRLI V NOVINCIH 3 

To zadnje, najbolj strah vzbu-
jajoče dejstvo krajane vznemirja po 
nepotrebnem. Dežurni zdravnik je 
namreč ugotovil, d a j e tukaj umrli 
V.K., ki je bil sicer doma iz Ptuja, 
umrl naravnesmrti. 

Veliko vedo ljudje povedati o 
pogrebu žrtve. Tega še ni bi lo, saj so 
tudi najdeni posmrtni ostanki še na 

preučevanju na Sodnomedicin-
skem inštitutuv Ljubljani. 

Prav tako govorice o številnih 
sumljivih osebah, ki da se 
zadržujejo v Novincih, ne držijo. 
Tako je vsaj povedal Franc Kumer, 
oče umorjenega Marjana, ki sedaj 
gospodari, kot je sam povedal, pri 
hiši. 

Tako hiša v Novincih in dobrih 
sedem hektarjev veliko posestvo, 
kravi, telici, prašički in kokoši kljub 
odsotnosti Zinke H. niso zapuščeni. 

Poleg Franca Kumra skrbi zanje še 
Janez C. 

SOLZENEVRNEJO 
NI KOGAR IN NIČESAR 
"Z ženo sva imela šest otrok, 

Marjana in pet deklet," pripoveduje 
danes 62-letni Franc Kumer. "Pol-
nih 18 let sem dejal v Avstriji, nato 
pa še na Ptuju v Železničarskih de-
lavnicah. Vse hčerke so v redu, do-
bre, le Marjan je bil vedno nekaj 
posebnega. Ko je bil kakšnih deset, 
enajst let star, je odšel k botru 
Benku in več let živel pri njem. Že 
takrat ni hotel hoditi v šolo - ko so 
drugi šli k pouku, se je skril, nato pa 
se vrnil poleg drugih otrok, ko so ti 
prišli iz šole. Pretepal je mamo in 
sestre. Najmlajša je pravzato odšla 
od doma in takosem ostal sam," pri-
poveduje vsolzah oče, ki ima na De-
strniku poleg hiše tudi dva hektarja 
zemlje. Žena je umrla pred osmimi 
leti. 

"Z Zinko sva zaročena," trdi, "in 
pooblastila meje, da skrbim za hišo, 
ko nje ni. Že zdavnaj bi se Zinka la-
hko preselila v novejšo hišo zraven, 
če bi imela denar. Vedno je go-
vorila, da se bo poročila z nekom, ki 
bo imel dobro pokojnino. Nič ni 
rnoglo ostati skrito, vse se razve. 
Čeprav jaz ne vem, da bi ubila mo-
jegasinaZinka. KomijeprišelJože 
C. povedat o smrti, ni rekel, da gaje 
ona. In tudi mojemu sosedu ni tega 
rekel." 

Menda pa je Marjan Zinko 
pretepal. Celo v bolnišnici naj bi 
bila trikrat zaradi tega, pred časom 
pa naj bi zaradi neurejenih razmer 
dali v rejo tudi njeno hčerko. Morda 

je bila tokrat res nesreča, ki se je 
končala tragično za Marjana, lahko 
pa bi se tudi za koga drugega, 
menijo vaščani,kijim ne grevglavo, 
kakojeuspelosmrtprikrivatiskoraj 
leto dni. 

McZ 

Krušna peč naj bi zakrila sledove zločina. 

Projekt nacionalnega pomena? 
Projekt ptujske trojke, v katerem gre za prestavitev pošte in 

telekomunikacij, rekostrukci)4| nekdanje minoritske cerkve 
ter obnovo Malega gradu ima vse možnosti, da kmalu postane 
projekt nacionalnega pomena. To so namreč argumentirano 
predlagali ptujski občinski možje s predstavniki pošte in mi-
noritskega samostana v petek, 17. decembra, na delovnem 
srečanju ob obisku ministra za promet in zveze Igorja Umka s 
sodelavci v ptujski občini, ki ga je pripravila ptujska stranka 
Slovenskih krščanskih demokratov. 

Kot kaže, se torej razmišljanje o 
prestavitvi pošti in gradnji med vo-
jno porušene minoritske cerkve 
konkretizira ali pa vsaj daje več 
upanja, da bo do realizacije 
resnično prišlo. Ob do sedaj znanih 
predlogih se namreč ponuja še bolj 
verjetna rešitev: minoriti so proti 
primerni odškodnini pripravljeni 
pošti odstopiti svojo stanovanjsko 
hišo na Minoritskem trgu 2, 

nasproti minoritskega samostana, v 
kateri je 14 naseljenih stanovanj. 
Poleg zagotovitve nadomestnih 
stanovanj bi bilo potrebno sicer 
odšteti še precej denarja za te-
meljito prenovo. Po mmenju 
poštarjev bi bila stavba po 
nekaterih posegih primerna za 
poštno dejavnost, saj je po kvadra-
turi dovolj velika in ima tudi svoje 
zaprto dvorišče, kar je še posebej 
ugodno za tovrstno dejavnost. 

Zavod za varstvo naravne in kul-
turne dediščine iz Maribora se s 
takim posegom v staro mestno je-
dro strinja, saj je njegov ravnatelj 
Janez Mikuž ugotovil, da veduti 
starega Ptuja in minoritskemu 
samostanu krepko manjka njegova 
cerkev tako iz zgodovinskega kot 
tudi izcerkvenegavidika. Zagotovil 
je. da imajO'dovolj podatkov, da bi 
porušeno m inoritsko cerkev popol-
noma rekonstruirali, pripravljeni 
pa so tudi strokovno svetovati, kako 
prenoviti stavbo na Minoritskem 

trgu 2. 

Tudi ptujska kulturna ministrica 
Kri.stina ŠamperI Purg je izrazila 
vso podporo in pripravljenost pri 
realizaciji projekta ptujske trojke 
ter poudarila, da Ptujčani ne 
sedimo križem rok, ampak imamo v 
povezavi s tem že ves čas zavihane 
rokave in delamo.Takoje v polnem 
teku rekonstrukcija Malega gradu, 
v dokončni izdelavi so ureditveni 

načrti za tako imenovani kare 14, 
akademskemu kiparju Viktorju 
Gojkoviču so zaupali restavriranje 
znamenitega Marijinega stebra, 
teče pa podrobnejši popis vseh vid-
nih ostankov minoritske cerkve. 
Ker naj bi obsežni projekt ptujske 
trojke veljal od 10 do 15 milijonov 
nemških mark, je na dlani, da ga 
bomo lahko realizirali le s pomočjo 
širše slovenske družbe, zato je nu-
jno, da postane projekt nacional-
nega pomena, pri čemer pričaku-
jemo tudi podporo ministrstva za 
kulturo. 

Temu mnenju sta se z argumenti-
ranimi trditvami pridružila tudi 
ptujski župan Vojteh Rajher in 
predsednik izvršnega sveta Branko 
Brumen ter ob tem izrazila željo, da 
bi celotni projekt vodili prek 
državnega ministrstva za promet in 
zveze in dabi tobil našskupniciljdo 
leta 2.000. 

Minister Igor Umek je menil, da 

bo potrebno temeljito pretehtati, 
ali je ugodnejša gradnja nove pošte 
ali prenova hiše na Minoritskem 
trgu 2. O tem, ali bo projekt postal 
nacionalnega pomena, pa bo min-
istrstvo podalo svoje mnenje po po-
drobni preučitvi in primerjavi pro-
jektov, stroškovnikov in študij. 

Kakorkoli že, dejstvo je, da 
postaja pošta državna, pa tudi 
cerkev ni zgolj občinskega značaja. 
Ker pa gre za finačno zelo velik 
zalogaj, bo potrebno razmisliti tudi 
o možnosti najetja tujih kreditov. 
Igorja Umka so seznanili tudi z nu-
jnostjo čim prejšnje realizacije pro-
jekta gradnje podvoza na magis-
tralni cest i v Ptuju ter gradnje 40 km 
dolge obmejne ce.ste s sosednjo 
Hrvaško. O perečicestni problema-
tiki se je minister Umek pogovarjal 
tudi v Ormožu. 

M. Ozmec 

Stavba na Minoritskem trgu 2 naj bi bila po prenovi primerna za 
pošto in telekomunikacije. Foto: M. Ozmec 

ČRNA KRONIKA 
Z AVTOM V KOLESARJA 
V sredo, 15. decembra, okoli 23. 

ure je Franc Horvat iz Spuhlje s 
kolesom zavijal zdovozne na magis-
tralno cesto. Po magistralni cesti je 
prav tedaj vozil osebni avto Franc 
Petek z Vičave. Trčil je v kolesarjev 
bok in ga zbil pocestišču. Kolesarse 
je v nezgodi hudo ranil in so ga pre-
peljali v ptujsko bolnišnico. 

PEŠKA PRED AVTO 

Po regionalni cesti proti Ormožu 
je v četrtek, 16. decembra, nekaj 
pred 6. uro vozila osebni avto 
Marija Polič iz Podgorcev. Med 

vožnjo je nenadoma stopila na 
cestišče Vesna Lašič iz Selnice ob 
Dravi. Kljub zaviranju je Poličevaz 
avtomobilom trčila v Lašičevoinjo 
zbila po cestišču. Hudo ranjeno 
Vesno Lašič so prepeljali v ptujsko 
bolnišnico. 

Z AVTOM V STEBER 
V petek, 17. decembra, ob 7.30 je 

Konrad Kobale iz Ritoznoja vozil 
osebni avto po lokalni cesti v 
Slovenski Bistrici. V križišču z Gra-
jsko ulico je njegov avto začelo 
zanašati, zapeljal je scestišča in trčil 
v betonski steber vrtne ograje. V 
nezgodi seje hudo ranila sopotnica 
v avtomobilu Marija Kobale iz Ri-
toznoja. 

TRČIL V KOLESARKO 

S Stepišnikove ulice na 
parkirišču v Slovenski Bistrici je v 
petek, 17. decembra, ob 9. uri zavi-
jal z osebnim avtomobilom Severin 
Ravnjak izOplotnice. Med zavijan-
jem je trčil v kolesarko Alojzijo 
Spur z Videža, ki se je peljala po 
Stepiškovi ulici. Kolesarka je padla 
inse hudo ranila. 

PRETESNO PREHITEVAL 
V petek, 17. decembra, ob 17.15 

je po cesti skozi naselje Apače na 
Dravskem polju vozil kolo z motor-
jem 16-letni M. Z. iz Skorbe. Do-
hitel je peško Marijo Lašič iz Apač, 
ki je ob sebi potiskala kolo. 
Mopedist je peško tesno prehiteval. 

zadel JO je in zbil po cestišču. 
Lasičeva se je hudo ranila in so jo 
prepeljali v ptujskobolnišnico. 
m!mmmsmimmmmmm>m»memmmimmm 

VOZNICA IN SOPOTNIK 
HUDO RANJENA 

Z lokalne na prednostno magis-
tralno cesto pri Lancovi vasi je v 
soboto, 18. decembra, ob 20.40 z 
osebnim avtomobilom zavijala 
Ivana Šmigoc iz Maribora. Po pred-
nostni magistralni cest i je prav tedaj 
z njene desne pripeljali osebni avto, 
ki ga je vozil Džuro Šoštarič, 
začasno stanujoč v ZR Nemčiji. 
Prišlo je do trčenja, v katerem sta 
bila hudo ranjena voznica Ivana 
Šmigoc in njen sopotnik Jože 
Šmigoc. 

FF 


